
چهارشنبه  15 اسفند 1397 28 جمادی الثانی 1440  6 مارس 2019  شماره 4764  سال بیست و یکم   1000 تومان

روزنامه صبح ایران

پیرو آگهی های مورخ 1397/12/02 و 1397/12/04 بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم مبنی بر واگذاری 
املاکی با کاربری تجاری در روستای ورجان بخش کهک از طریق مزایده عمومی به شرح جدول ذیل، به اطلاع 
می رساند با عنایت به استقبال متقاضیان و مهلت محدود خرید اسناد مزایده، مقرر گردید در راستای مشارکت 
بیشتر و بهره مندی سایر متقاضیان از امکان شرکت در مزایده مذکور، بدینوسیله مهلت خرید اسناد مزایده و 

ارائة پیشنهاد قیمت به شرح جدول ذیل تمدید گردد. 
متقاضیان می توانند طبق مهلت مندرج جدول ذیل همه روزه در ساعات اداری برای دریافت اسناد شرکت در 
مزایده به نشانی قم، انتهای بلوار امین، ابتدای بلوار غدیر، کوچه شماره 11، ساختمان بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 

استان قم، واحد امور قراردادها مراجعه نمایند.

خلاصه شرایط مزایده :
1. لزوم خرید اسناد مزایده و ارائة سپردة تضمین شرکت در مزایده به مبلغ 10% ارزش قیمت پایه کل ملک 

مورد نظر.
2. پیشنهادات فاقد سپرده، مخدوش، مبهم و مشروط از درجه اعتبار ساقط و رعایت ضوابط شرکت در مزایده 

الزامی است. 
3. زمین های مورد نظر با مبایعه نامه واگذار می شود و اخذ سند پس از طی کلیة مراحل قانونی و به هزینه و 

بعهدة متقاضی     می باشد. 
4. زمین های فوق الذکر فاقد پروانه ساخت میباشد و صدور پروانه ساخت از طریق مراجع قانونی مربوطه و به 

هزینه و بعهدة متقاضی میباشد .

در نظر دارد نسبت به واگذاری تعدادی از املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق حراج 
حضوری به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید:

 peyman.qom.ir متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی
نسبت به خرید اسناد حراج به مبلغ 200/000 )دویست هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد 

است( 
مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات فوق: به صورت]1- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات 
 ) 070610000000100300430054IR( :بلوکه شده تائید شده 3- واریز وجه نقد به حساب نزد بانک شهر به  شماره شبا

)سپرده حسن انجام کار( به نام شهرداری قم [ می باشد.
مهلت خرید اسناد: از روز پنج شنبه 1397/12/16 ساعت 8 صبح لغایت پنج شنبه 1397/12/23 ساعت 13
مهلت ارایه پیشنهاد: از روز پنج شنبه 1397/12/16 ساعت 8 صبح لغایت دو شنبه 1397/12/27 ساعت 13

متقاضیان محترم مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد ارائه نمایند . امضاء اسناد و 
مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.

با شماره  با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها(  جهت پاسخگویي به سوالات عمومی 
تلفن36104334- 025و سوالات تخصصي با اداره کل املاك به شماره 36104488 - 025 تماس حاصل فرمائید.

محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسي صدر ، جنب بوستان شهید بنیادي ، شهرداري مرکزي ، طبقه 
ششم ، اداره کل حراست

آگهی:  چهارشنبه 1397/12/15

تمدید مهلت مزایده عمومی املاک 
بنیاد مسکن واقع در روستای ورجان بخش کهک 

شهـرداری قـم 

روابط عمومی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان قم WWW.QOM.IR       اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم

آگهی تمدید مزایده عمومی )تمدید نوبت اول( آگهی حراج  عمومی 

بودن برای برجام و نبودن درکنار برجام 

دیپلماسی برجامی موفق در مقابل اروپای ناموفق

اخیرا بحث برگزاری همه پرسی از سوی طیفی از نمایندگان مجلس مطرح شده است. گروهی از نمایندگان طرح همه 
پرسی با 4 محور مطرح کرده اند، حالا گفته می شود به این طرح محور تازه ای نیز اضافه شده است که در آن "برجام" به 

همه پرسی گذاشته می شود...

ایمان بررسی می کند؛ 

نرخ دیه، بیمه نامه شخص ثالث 
را چقدر گران می کند؟ 

عباس عراقچی: 

اروپا برای حفظ برجام هزینه بپردازد

سفر به »سوریه« قانونی است؟ 

طرح جدید در مجلس؛ خروج از برجام با همه پرسی!

جدالِ  رفراندومی 
در مجلس 
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با اعلام نرخ 360 میلیون تومانی دیه ماه های حرام 
برای سال آینده، گمانه زنی ها درباره میزان افزایش نرخ 
حق بیمه شخص ثالث در محافل بیمه ای کلید خورد و 
آنان معتقدند که باید در کنار این افزایش، بیمه مرکزی 
فکری برای واقعی سازی نرخ های این رشته زیانده بکند. 
روز  ای  اژه  محسنی  غلامحسین  الاسلام  حجت 

دوشنبه اعلام کرد دیه یک مرد مسلمان برای ماه های 
غیرحرام در سال آینده 270 میلیون تومان تعیین شد 
که در ماه های حرام 90 میلیون تومان به این مبلغ اضافه 
می  شود.از آنجا که نرخ دیه مهمترین معیار برای محاسبه 
نرخ بیمه شخص ثالث است، اکنون توپ در زمین شورای 

عالی بیمه قرار گرفته تا درباره نرخ بیمه نامه های...

یک نماینده عضوفراکسیون امید گفت: عده ای با مطرح کردن موارد 
عدیده برای همه پرسی تلاش می کنند که امر مهم همه پرسی را در 
پیشگاه مردم بی اهمیت جلوه بدهند. درباره لوایح چهارگانه این اجماع 
وجود که از اهمیت بالایی برخوردار است و از این منظر شایسته است 
که موضوع همه پرسی درباره مطرح شود. محمود صادقی  اظهارداشت 
:»عده ای با مطرح کردن موارد عدیده برای همه پرسی تلاش می کنند 

که امر مهم همه پرسی را در پیشگاه مردم ...

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با اشاره به اهمیت و نقش رسانه ها، 
گفت: یکی از کارکردهای رسانه در نظام تصمیم سازی، برنامه ریزی 
و حمایتی این است که نگذارند فضا برای رسانه های غیررسمی باز 
شود چراکه این موضوع تهدید بزرگی برای کشور محسوب می شود.
سید عباس صالحی در دیدار اهالی رسانه استان همدان افزود: رسانه 
در حوزه فرهنگ جایگاه خاص خود را دارد، رسانه امروز یک پدیده 

جدید چندوجهی به شمار می رود که نشان دهنده اهمیت ...

محمود صادقی:

 پوپولیست ها می خواهند 
رفراندوم را از سکه بیندازند 

وزیر ارشاد:

رسانه های رسمی فضا را به 
غیررسمی ها واگذار نکنند
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ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

معاون قوانین مجلس با اشاره به منع نمایندگی بیش از سه دوره متوالی:

ایجاد محدودیت در حق انتخاب مردم مجاز نیست

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: شهربازی میدان 72 تن این شهر 
تغییر کاربری پیدا نمی کند و شهردار دستور راه اندازی و احداث یک شهربازی جدید با تجهیزات 
استاندارد را در این مکان صادر کرده است.پیام جوادیان پیش از ظهر دیروز در نشست خبری 
که در سالن جلسات سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم برگزار شد با اشاره به شهربازی 
72 تناظهارداشت : این شهربازی که به موسسه کوثر از موسسه های زیر مجموعه و وابسته به 
بنیاد شهید و امور ایثارگران واگذار شده بود، قرارداد آن در آبان سال 96 به پایان رسید.جوادیان با 
بیان اینکه شهرداری برای تمدید قرارداد، چند شرط از جمله استانداردسازی وسایل و تجهیزات و 
همچنین بازسازی محوطه و فضای سبز آن را تعیین کرد، افزود: موسسه مذکور تمایلی به این کار 

نداشت، از این رو پس از دریافت 25 میلیارد ریال هزینه مستحدثات و...

فرماندار قم گفت: ایجاد صف در توزیع مرغ و گوشت قابل قبول نیست و باید با برنامه ریزی 
لازم، علاوه بر این که از ایجاد صف جلوگیری شود، این محصول به دست مصرف کننده واقعی 
برسد.سیار روز سه شنبه در سی امین جلسه کارگروه تنظیم بازار قم، افزود: تقسیم محموله ها 
باید توسط ستادی که برای توزیع تشکیل شده است، انجام شود تا گوشت و مرغ میان قشرهای 
مختلف جامعه که استحقاق دریافت دارند، توزیع گردد.وی با بیان این قیمت جوجه، ذرت و سویا 
سه عامل اساسی در تعیین قیمت مرغ است، اضافه کرد: قیمت جوجه ریزی متاثر از واکنش منفی 
مرغداران به بازار نهاده هاست و در صورتی که قیمت نهاده ها تثبیت شود، بر قیمت مرغ نیز موثر 
خواهد بود.وی با بیان این که رفتار نامناسب با تولیدکننده اثر منفی روی بازار مرغ دارد، گفت: اگر 

قیمت مرغ در قم، متفاوت از بازار بهمن تهران باشد...

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

شهربازی میدان 72 تن 
با تجهیزات جدید راه اندازی می شود

فرماندار قم:

ایجاد صف در توزیع 
مرغ و گوشت قابل قبول نیست
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تضعیف حقوق انتخاباتی ملت 
ممنوعیت	بیش	از	سه	دورۀ	متوالی	انتخاب	به	عنوان	
نماینده	مجلس	،	که	در	مجلس	تصویب	شد	،	خلاف	
قانون	اساسی	،	مغایر	با	روند	توسعۀ	سیاسی	و	گریز	
ازمقابلۀ	اصولی	با	روش	های	غیر	دوکراتیک	در	انتخابات	

مجلس	است	.
1-مغایر	قانون	اساسی	است	چون	قانون	اساسی	در	میان	تمام	نهادهای	انتخابی	فقط	
برای	ریاست	جمهوری	محدودیت	ادوار	مقرر	و	آن	را	محدود	به	دو	دورۀ	متوالی	کرده	
است	.	نهادهای	انتخابی	دیگر	شامل	مجلس	،	شوراهای	شهر	و	روستا	و	خبرگان	رهبری	
،	محدودیتی	از	نظر	تعداد	دورۀ	انتخاب	ندارند	.	یعنی	قانون	اساسی	به	اشخاص	اجازه	
داده	است	بدون	محدودیت	تعداد	دوره	ها	حق	انتخاب	شدن	داشته	باشند	.	اگر	قانون	
اساسی	می	خواست	برای	این	نهادها	هم	محدودیت	تعداد	ادوار	مقرر	کند	باید	آن	را	
تصریح	می	کرد	که	نکرده	است	.	اصل	بر	حقوق	و	آزادی	ملت	است.	محدودیت	حقوق	
و	آزادی	ملت	نیازمند	تصریح	قانون	اساسی	است	.	هرجا	تصریح	وجود	ندارد	و	قانون	
اساسی	ساکت	است،	باید	حکم	به	حقوق	و	آزادی	ملت	داد	و	از	محدود	کردن	آن	در	
قوانین	عادی	پرهیز	کرد.	حق	انتخاب	شدن	و	حق	انتخاب	کردن	از	حقوق	ملت	است	.	
محدود	کردن	تعداد	دوره	های	انتخاب	شدن	به	عنوان	نماینده	مجلس	در	قانون	عادی	،	

خلاف	حق	انتخاب	شدن	و	حق	انتخاب	کردن	و	نقض	قانون	اساسی	است	.
2-مغایر	روند	توسعه	سیاسی	و	اجتماعی	است	چون	جامعه	حرکت	و	پویایی	خودش	
را	دارد	.	اگر	کسی	می	خواهد	چند	دور	نامزد	انتخابات	مجلس	شود	،	و	مردم	هم	دوست	
دارند	به	او	رأی	بدهند	،	چرا	باید	حکومت	با	مداخله	در	این	روند	طبیعی	مانع	از	آن	شوند	
که	آنکه	مورد	طلب	و	نظر	مردم	است	برای	چند	بار	نمایندۀ	مردم	حوزۀ	انتخابیۀ	خود	
شوند	.	این	تفکر	قیم	مآبانه	است	.	این	نوع	مداخله	ها	روندهای	طبیعی	توسعه	سیاسی	

و	اجتماعی	را	مختل	می	کند.
3-گریز	از		مقابلۀ	اصولی	با	روش	های	غیر	دمکراتیک	در	انتخابات	مجلس	است	
چون	مسأله	چیزهای	دیگری	است	که	یا	به	مصلحت	سیاست	یا	عافیت	جویی	یا	
منفعت	طلبی	نمی	خواهند	با	آن	روبرو	شوند	.	نظارت	استصوابی	،	خیلی	افراد	را	
از	گردونۀ	رقابت	خارج	می	کند	.	همچنان	این	سنت	جاری	است	که	در	انتخابات	
مجلس	از	روش	های	ناصحیح	مثل	دادن	امتیازات	خاص	به	رأی	دهندگان	از	سوی	
نامزدها		استفاده	می	شود	.	منابع	مالی	نامزدها	پنهان	است	.	رابطۀ	بده-بستان	
در	انتخاباتها	کم	نیستند	.	بهره	برداری	های	ویژه	از	سمت	نمایندگی	کم	نیست	
.	مشکلات	اصلی	در	این	نقاط	است	که	مکتوم	می	ماند.	نماینده	ای	که	در	فرآیند	
دمکراتیک	و	سالم		مشروعاً	رأی	حوزۀ	انتخابیۀ	خود	را	گرفته	است	و	با	درستکاری	
وظایف	نمایندگی	اش	را	انجام	می	دهد	چه	اشکال	دارد	چندین	و	چند	دوره	نماینده	
باشد	.	مناسبات	اگر	سالم	باشد	،	نیاری	به	این	راه	حل	های	مسأله		ساز	و	خلاف	قانون	
اساسی	نخواهد	بود.	مجلس	که	نباید	پیشگام	تضعیف	حق	حاکمیت	ملت	باشد،	که	

یکی	از	مظاهر	آن	خود	مجلس	است	.	
4-امیدواریم	شورای	نگهبان	براساس	اصول	قانون	اساسی	این	ماده	را	تأئید	نکند.

ریشه طلبکاری
 ملی ما کجاست؟ 

	دوستی	دارم	که	در	مهمانی	یا	زمان	تماس	تلفنی	
حرفش	را	با	گله	از	این	و	آن	شروع	می	کند	و	به	پایان	
می	برد.	از	اینکه	به	فلانی	رو	انداخته	ولی	به	او	پول	قرض	

نداده،	از	اینکه	هیچ	کس	در	فامیل	قدر	او	را	نمی	داند،	از	اینکه	رئیس	اش	به	او	مساعده	
نمی	دهد،	از	اینکه	مدیر	ساختمان	محل	سکونتش	وظیفه	اش	را	درست	انجام	نمی	دهد،	
از	اینکه	شهرداری	جدول	کشی	خیابان	محل	سکونتش	را	رنگ	نمی	زند	و	...مدام	گله	
می	کند	اما	نمی	گوید	هر	کس	به	او	قرض	داده،	یا	پس	نگرفته	یا	با	التماس	گرفته،	
نمی	گوید	خودش	در	سور	و	سوگ	فامیل	هرگز	قدمی	برنمی	دارد،	نمی	گوید	در	اداره	
یکی	از	بی	نظم	ترین	کارمندان	است،	دیر	می	رود،	زود	می	آید	به	قول	خودش	می	پیچاند	
و	بارها	سابقه	پرخاشگری	با	همکاران	را	دارد،	نمی	گوید	که	شارژ	ساختمان	را	چندماه	
یک	بار	با	مکافات	و	پیگیری	مدیرساختمان	پرداخت	می	کند،	نمی	گوید	با	پرداخت	
مالیات	از	اساس	مخالف	است	و	حتی	کیسه	زباله	اش	را	سر	ساعت	توی	سطل	نمی	اندازد	

و	...		اما	بزرگوار	همیشه	از	همه	طلبکار	است.
ریشه	این	طلبکاری	همیشگی	ما	از	همه	در	کجاست؟	اینکه	قدمی	برنمی	داریم	
اما	انتظار	داریم	دیگران	به	ما	سرویس	بدهند.	اینکه	حتی	وقتی	کسی	بلند	می	شود	و	
تلاش	می	کند	به	جای	تحسین	کردنش،	ذره	بین	می	گذاریم	و	تمام	کارهایش	را	برای	
یافتن	یک	خطا	و	خلل	احتمالی	زیر	سوال	می	بریم	و	در	بوق	و	کرنا	می	کنیم	اما	حاضر	
نیستیم	کار	خوبش	را	تحسین	کنیم،	حاضر	نیستیم	بپذیریم	تنها	دیکته	نانوشته	غلط	
ندارد.	خودمان	گامی	بر	نمی	داریم	اما	مدام	کار	دیگران	را	به	چالش	می	کشیم	و	اگر	
کسی	گله	کُند	اسمش	را	نقد	می	گذاریم!	نقد	با	نفی	تفاوت	دارد.	با	طلبکاری	مداوم	
تفاوت	دارد،	با	بی	عملی	اما	متوقع	بودن	تفاوت	دارد.	مطالبه	گری	با	طلبکاری	تفاوت	
دارد.	تا	زمانی	که	این	موضوع	را	درک	نکنیم،	شماتت	دیگران	آسان	است.	ایراد	گرفتن	

به	همه	آسان	است.	
دشواری	زمانی	شروع	می	شود	که	بپذیریم	ما	هم	بخشی	از	مشکل	هستیم	و	اگر	
در	آرزوی	بهبود	شرایط	هستیم	باید	به	بخشی	از	راه	حل	هم	تبدیل	شویم	نه	اینکه	
طلبکارانه	در	گوشه	ای	بایستیم	و	توقع	داشته	باشیم	دیگران	سوپرمن	باشند	و	مثل	
فرشته	ها	بی	عیب	و	نقص	همه	کارها	را	انجام	دهند	تا	ما	در	شرایط	بهتری	زندگی	
کنیم.آدم	های	طلبکار	یک	عدم	رضایت	درونی	دارند	که	آن	را	با	خودشان	مدام	حمل	
می	کنند،	اما	به	جای	پرداختن	به	درون	یا	اقدام	عملی،	از	دیگران	توقع	ترمیم	این	
رضایت	را	دارند،	آدم	های	طلبکار	شخصیت	های	برجسته	ای	نیستند	و	مخالف	خوانی	
مداوم	و	ایرادگرفتن	از	همه،	نشانه	روشنفکری	و	خرد	نیست،	دوران	پادشاهی	ها	به	
سرآمده	و	هیچکس	ملکه	و	شاه	نیست	که	دیگران	موظف	باشند	مقابلش	کرنش	کنند	
و	آرزوهای	او	را	تحقق	ببخشند	و	او	باز	هم	طلبکار	باشد	که	ای	نوکر	خانه	زاد!	غذایت	

شور	بود!	
اگر	در	آرزوی	روزهای	خوب	هستیم،	دست	از	طلبکاری	مداوم	برداریم.	از	همسر،	
از	فرزند،	از	رئیس،	از	دولت،	از	پروردگار	....	مطالبه	گری	باشیم	اما	یادمان	نرود	که	توقع	
صرف	و	طلبکاری	تا	وقتی	که	خودمان	هم	قسمتی	از	راه	حل	نشده	ایم	و	گامی	برنداشته	
ایم	فقط	به	ترویج	یاس	و	نومیدی	در	زانوان	کسانی	می	انجامد	که	به	جای	گله	گذاری	

بی	حاصل	قصد	انجام	کاری	را	دارند.

کمی دیر 
حسین هدایتی را نگرفتید؟

حسین	هدایتی	را	گرفته	اند	و	او	باید	پاسخگوی	رقم	
درشتی	باشد	که	می	گویند	از	طریق	اخلال	در	نظام	بانکی	

کشور	بدست	آورده	است.
حسین	هدایتی	و	لیستی	بلند	بالا.	اصلا	این	32	میلیارد	تومانی	که	در	فوتبال	هزینه	
شده	احتمالا	در	میان	یک	پول	هزاران	میلیارد	تومانی	چیزی	نیست	ولی	نکته	اش	
هزینه	ای	است	که	این	پول	در	کسب	شهرت	و	رشد	تصاعدی	چنین	درآمدزایی	هایی	
دارد.	عادت	کردیم	در	فوتبال	به	تیتر	»مستقیم	از	فوتبال	به	اوین	«	و	البته	مسیر	

مستقیم	فوتبال	به	آن	دنیا	از	مسیر	چوبه	دار!	
مسیری	که	مه	آفرید	امیرخسروی	تا	ته	خطش	رفته،	بابک	زنجانی	پشت	چوبه	اش	
ایستاده	و	حالا	حسین	هدایتی	برایش	پرونده	ای	قطور	تهیه	شده	که	مشخص	نیست	

حکمش	چه	می	شود.
آنچه	اما	شاید	در	طول	رسیدگی	به	این	پرونده	بایداز	مسئولان	قضایی	درباره	چرایی	
رخ	دادنش	پرسید	این	است	که	چرا	بیش	از	یک	دهه	فرصت	در	اختیار	یکی	بوده	تا	
برای	خود	چنین	امپراتوری	بزرگی	بنا	کند	که	در	مسیر	بازپرسی	به	خود	اجازه	دهد	به	
نماینده	قانون	بگوید:»گرفتن	من	برای	تان	هزینه	دارد.	من	یک	میلیون	و	دویست	هزار	

نفر	فالوئر	دارم	که	برای	تان	دردسر	می	شوند.«	یا	چیزی	شبیه	به	این!
لیست	آنهایی	راکه	در	این	لیست	اسامی	شان	به	عنوان	دریافت	کنندگان	
بررسی	کنید.	یکی	شان	می	شود	مرحوم	 را	 از	هدایتی	آمده	 ناک	 ارقام	شبهه	
حجازی	دیگر	سال	های	نبودنش	دارد	می	رسد	به	یک	دهه	و	دیگری	هم	منصور	

پورحیدری	ست.
اصلا	چرا	راه	دور	برویم.	یکی	از	آخرین	اتهامات	پرونده	همین	ماجرای	اسپانسری	
تشکیلات	استیل	آذین	از	جشن	قهرمانی	پرسپولیس	است.	جشنی	که	در	کیفرخواست	
و	گفته	های	نماینده	دادستان	اشاره	شده	4۰۰	سکه	بهار	آزادی	در	آن	پاداش	داده	شده	
و	احتمالا	چندصد	میلیون	تومانی	هم	برایش	به	سازمان	لیگ	پرداخت	شده	تا	بنرهای	

تبلیغاتی	هدایتی	سرتاسر	آزادی	را	پر	کند.
سکه	ها	و	پول	هایی	که	نماینده	محترم	دادستان	گفته	حقوق	معوقه	کارکنان	

زحمتکش	کارخانه	نورد	اهواز	بوده	اند	.	
حال	اگر	همگی	بدانیم	که	هدایتی	در	زمانی	این	کار	را	کرده	بود	که	با	قرار	
وثیقه	از	زندان	بیرون	آمده	بود	و	منتظر	بود	تا	دادگاهش	تشیکل	شود،	می	توانیم	از	
نماینده	عزیز	دادستان	بپرسیم	آیا	نمی	شد	کمی	زودتر	جلوی	این	ریخت	وپاش	از	
بیت	المال	را	گرفت	تا	امروز	افسوس	نخوریم	و	ندانیم	چطور	باید	حق	آن	کارگران	

مظلوم	را	باز	ستاند؟

وزیر ارشاد:

رسانه های رسمی
 فضا را به غیررسمی ها واگذار نکنند

وزیر	فرهنگ	و	ارشاد	اسلامی	با	اشاره	به	اهمیت	و	نقش	رسانه	ها،	گفت:	یکی	از	
کارکردهای	رسانه	در	نظام	تصمیم	سازی،	برنامه	ریزی	و	حمایتی	این	است	که	نگذارند	
فضا	برای	رسانه	های	غیررسمی	باز	شود	چراکه	این	موضوع	تهدید	بزرگی	برای	کشور	

محسوب	می	شود.
سید	عباس	صالحی	در	دیدار	اهالی	رسانه	استان	همدان	افزود:	رسانه	در	حوزه	فرهنگ	
جایگاه	خاص	خود	را	دارد،	رسانه	امروز	یک	پدیده	جدید	چندوجهی	به	شمار	می	رود	که	
نشان	دهنده	اهمیت	نقش	آن	است.وی	ادامه	داد:	نهادهای	اجتماعی	عمدتا	تک	وجهی	
یا	نهایتا	دو	یا	سه	وجهی	هستند	اما	رسانه	ها	در	دوره	مدرن	چندوجهی	متولد	شدند	و	
با	افزایش	زمان	بر	وجوه	آنها	افزوده	می	شود	و	از	این	نظر	جایگاه	رسانه	ها	دائما	در	حال	
افزایش	است.	عضو	شورای	عالی	انقلاب	فرهنگی	در	ادامه	با	اشاره	به	نقش	رسانه	ها	در	
تولید	علم	گفت:	نقشی	که	مطبوعات	ما	در	روند	تولید	علم	ایجاد	کردند	ستودنی	است،	
جریان	شتابنده	علم		در	کشور	غیرقابل	انکار	است،	بسیاری	از	مطبوعات	تخصصی	ما	در	
حو	زه	علم	به	رشد	علوم	بسیار	کمک		کرده	است،	سهم		مطبوعات	تخصصی	در	این	زمینه	
بسیار	چشمگیر	است	و	حتی	یک	مقاله	علمی	امروز	تو	انسته	به	علم	ما	کمک	کند.صالحی	
اظهارداشت:	روز	به	روز	بر	اقتدار	رسانه	افزوده	می	شود،	مسیر	رسانه	در	15۰	سال	ایران	روند	
رو	به	رشد	بوده	و	در	4۰	سال	انقلاب	این	رشد	قابل	توجه	تر	نیز	شده	است،	رسانه	ها	در	
ایران	مسیر	شتابنده	را	طی	کردند	اما	اینکه	رسانه	های	رسمی	مغلوب	رسانه	های	غیررسمی	
بشوند	و		مرجعیت	خود	را	از	دست	بدهند	موضوع	مهمی	است،	رسانه	های	رسمی	و	
حرفه	ای	که	همان	وجوه	کاربردی	خود	را	ایفا	می	کنند	نباید	در	مقابل	رسانه	های	غیررسمی	
کاربرد	خود	را	از	دست	بدهند.وی	تصریح	کرد:	وقتی	ما	میدان	را	به	غیر	رسمی	ها	واگذار	
کنیم	نباید	نقش	خاصی	از	رسانه	رسمی	طلب	کنیم،	بنابراین	نباید	نظام	رسمی	خود	را	
کم	اهمیت	بدانیم،	همانگونه	که	یک	کشور	ارتش	نداشته	باشد	امنیت	نخواهد	داشت	نباید	
فراموش	کرد	که	وقتی	یک	کشور	نظام	رسانه	ای	نیز	نداشته	باشد	امنیت	ندارد،	نمونه	این	
موضوع	را	در	دی	ماه	سال	گذشته	به	عنوان	یک	پدیده	شاهد	بودیم.وزیر	فرهنگ	و	ارشاد	
اسلامی	گفت:	یکی	از	کارکردهای	رسانه	در	نظام	تصمیم	سازی،	برنامه	ریزی	و	حمایتی	این	
است	که	نگذارند	فضا	برای	رسانه	های	غیررسمی	باز	شود	زیرا	این	موضوع	تهدید	بزرگی	

برای	کشور	محسوب	می	شود.

دبیر کمیسیون ماده ۱۰ احزاب:

ائتلاف های سیاسی 
باید به اطلاع وزارت کشور برسد 

دبیر	کمیسیون	ماده	1۰	احزاب	گفت:	۹۸	حزب	تاکنون	خود	را	با	قانون	جدید	احزاب	
تطبیق	دادند	و	می	توانند	در	انتخابات	خانه	احزاب	شرکت	کنند.

حمید	مولانوری	اظهارداشت	:	شانزدهمین	جلسه	کمیسیون	ماده	1۰	احزاب	تشکیل	
شد،	اولین	دستور	کار	بررسی	مجمع	عمومی	حزب	عدالت	طلبان	ایران	اسلامی	بود	که	به	
دلیل	مغایرت	هایی	که	داشت	به	جلسه	بعدی	موکول	شد.دبیر	کمیسیون	ماده	1۰	احزاب	
ادامه	داد:	مجمع	بعدی	جمعیت	جانبازان	انقلاب	اسلامی	بود	که	مورد	تصویب	قرار	گرفت.
وی	با	بیان	اینکه	بر	اساس	بند	2	ماده	یک	قانون	جدید	احزاب	باید	ائتلاف	های	سیاسی	به	
نظر	کمیسیون	برسد،	اظهار	داشت:	در	زمان	انتخاباتی	و	سایر	زمان	های	دیگر	ائتلاف	ها	باید	
بر	اساس	زمان	شکل	گیری	به	اطلاع	وزارت	کشور	برسد.دبیر	کمیسیون	ماده	1۰	احزاب	با	
تاکید	بر	اینکه	لیست	احزابی	که	خود	را	با	قانون	جدید	تطبیق	داده	اند	در	کمیسیون	ماده	
1۰	احزاب	بررسی	شد،	تاکید	کرد:	14	حزب	و	مجمع	جدید	شامل؛	کانون	همبستگی	
فرهنگیان	ایران،	مجمع	مشارکت	اسلامی	جوانان،	حزب	راه	ملت،	جمعیت	آبادگران	جوان	
ایران	اسلامی،	کانون	دانشگاهیان	ایران	اسلامی،	حزب	اتحاد	ملی،	جمعیت	طرفداران	نظام	
و	قانون،	حزب	نیک	اندیشان	ایران	اسلامی،	مجمع	دانش	آموختگان	ایران	اسلامی،	حزب	
دفاع	از	ایثارگران	و	قانون	اساسی،	جامع	اسلامی	فرهنگیان،	حزب	موتلفه	اسلامی	و	جامع	

زینب	)س(	از	جمله	این	اخزاب	هستند.
	

محمود صادقی:

 پوپولیست ها می خواهند 
رفراندوم را از سکه بیندازند 

یک	نماینده	عضوفراکسیون	امید	گفت:	عده	ای	با	مطرح	کردن	موارد	عدیده	برای	
همه	پرسی	تلاش	می	کنند	که	امر	مهم	همه	پرسی	را	در	پیشگاه	مردم	بی	اهمیت	جلوه	
بدهند.	درباره	لوایح	چهارگانه	این	اجماع	وجود	که	از	اهمیت	بالایی	برخوردار	است	و	از	این	

منظر	شایسته	است	که	موضوع	همه	پرسی	درباره	مطرح	شود.	
محمود	صادقی		اظهارداشت	:»عده	ای	با	مطرح	کردن	موارد	عدیده	برای	همه	پرسی	
تلاش	می	کنند	که	امر	مهم	همه	پرسی	را	در	پیشگاه	مردم	بی	اهمیت	جلوه	بدهند.	جالب	
این	است	که	عموم	مسائلی	که	برای	همه	پرسی	نیز	اظهار	می	شود،	موضوعات	پوپولیستی	
است.	زمانی	می	توان	اقدام	به	برگزاری	همه	پرسی	کرد	که	اجماع	گسترده	ای	بر	اهمیت	
بالای	موضوع	وجود	داشته	باشد.	برای	مثال	درباره	لوایح	چهارگانه	این	اجماع	وجود	دارد؛	
به	نحوي	که	رئیس	جمهور،	معاون	او	و	بسیاري	از	مسئولان	دیگر	نظام	با	اهمیت	بودن	آن	
را	تصدیق	مي	کنند	اما	عقلاني	نیست	که	موضوع	بنزین	را	که	یك	امر	عادي	در	امور	جاري	
ممکلت	است،	به	همه	پرسي	گذاشته	شود.	حال	پرسش	این	است	که	آیا	مطرح	کنندگان	
این	موضوعات	نمي	دانند	که	همه	پرسي	براي	موضوعات	بااهمیت	برگزار	شود؟	بي	تردید	

مي	دانند	اما	مي	خواهند	همه	پرسي	را	لوث	کنند؛	درواقع	هدفي	ثانویه	در	پیش	است«.
این	نماینده	مجلس	در	پاسخ	به	این	پرسش	که	آیا	می	توان	با	وجود	مرجع	قانونی	برای	
تأیید	یا	رد	لوایح	چهارگانه	بازهم	به	آراء	عمومی	مراجعه	کرد،	گفت:	»برگزاری	همه	پرسی	
منافاتی	با	تصمیم	مرجع	قانونی	ندارد؛	یعنی	آنکه	حتی	اگر	مجمع	رأی	منفی	نیز	بدهد	باز	
هم	می	توان	تعیین	سرنوشت	لوایح	را	به	مردم	واگذار	کرد.	می	دانیم	که	قوانین	عادی	نیز	

با	قانون	جدید	نسخ	می	شوند؛	بنابراین	در	همه	پرسی	با	نظر	مجمع	تعارضی	نمی	بینم«.
او	در	پایان	اظهار	کرد:	»من	باور	دارم	که	این	میزان	از	اطاله	برای	تصمیم	گیری	
نشان	دهنده	آن	است	که	مجمع	نمی	تواند	به	یک	جمع	بندی	درستی	برسد؛	پس	بهتر	

است	که	به	نظر	مردم	رجوع	شود«.

فرمانده نیروی زمینی ارتش: 

نیروهای واکنش سریع 
مانند موشک های دوربرد هستند 

فرمانده	نیروی	زمینی	ارتش	جمهوری	اسلامی	نیروهای	واکنش	سریع	ارتش	را	به	
موشک	های	دوربرد	تشبیه	کرد	و	گفت:	با	توجه	به	آمادگی	نیروهای	مسلح	دشمن	جرات	

تهدید	ایران	اسلامی	را	ندارد.	
امیر	سرتیپ	کیومرث	حیدری	در	جمع	کارکنان	تیپ	25	واکنش	سریع،	این	تیپ	را	
یک	تیپ	اصلی	توصیف	کرد	و	اظهارداشت	تیپ	25	به	عنوان	تیپ	مادر	همانند	تیپ	65	
نیرو	مخصوص	خاستگاه	و	پرورشگاه	فرماندهان	بزرگ	ارتش	است	و	باید	در	همه	حوزه	ها	
با	آمادگی	رزمی	بالا	پاسخ	دندانشکنی	به	دشمنان	بدهد	.وی	تصریح	کرد:	نیروهای	تیپ	
25	واکنش	سریع	باید	مثل	موشک	دور	برد	باشند	تا	در	صورت	اراده	مقام	معظم	رهبری	
گوش	مالی	محکم	و	سختی	را	به	دشمنان	بدهند	.	فرمانده	نیروی	زمینی	ارتش	به	صبر	و	
شکیبایی	خانواده	پرسنل	ارتش	اشاره	کرد	و	گفت:	موفقیت	های	کارکنان	نیروی	زمینی	
ارتش	در	دوران	دفاع	مقدس	و	پس	از	آن	در	هر	حوزه	ای	مرهون	تلاش،	صبر،	استقامت	
و	شکیبایی	همسران	است	.امیر	حیدری	حفظ	و	ارتقا	آمادگی	رزمی	را	از	مهمترین	مولفه	
های	تیپ	25	خواند	و	تاکید	کرد:تمام	توان	خود	را	در	بالا	بردن	امادگی	رزمی	بکار	بگیرید	

اگر	شما	آماده	باشید	دشمن	جرات	تهدید	به	خود	را	نخواهد	داد.

دادستان تهران:

86۰ نفر در پرونده های 
ویژه اقتصادی ممنوع الخروج شدند

دادستان	تهران	گفت:	پیگیری	پرونده	های	مفاسد	اقتصادی	در	شعبه	های	ویژه	دادگاه	
ها	با	قدرت	ادامه	دارد	و	در	هشت	ماه	گذشته	یعنی	از	1۹	تیر	تا	کنون	2۸2	نفر	بازداشتی،	
۸6۰	نفر	ممنوع	الخروجی،	13۸	کیفرخواست	و	121	متهم	تحت	تعقیب	هستند	که	و	

احکام	1۰۰	نفر	از	این	افراد	اجرا	می	شود.
عباس	جعفری	دولت	آبادی	افزود:	در	هشت	ماه	اخیر	که	شعب	ویژه	آغاز	به	کار	
کرده	است،	2۸2	نفر	بازداشت	و	۸6۰	نفر	ممنوع	الخروج	شده	اند	و	13۸	کیفرخواست	
صادر	گردیده	و	121	نفر	تحت	تعقیب	قرار	گرفتند	و	احکام	1۰۰	نفر	در	حال	اجرا	است.
دادستان	تهران	افزود:	در	پرونده	های	پتروشیمی	13	نفر؛	پرونده	های	دلالان	ارزی	2۹	نفر؛	
پرونده	های	گوشت	و	لاستیک	4	نفر،	پرونده	تلفن	همراه	1	نفر؛	پرونده	سامانه	بهین	یاب	
سمت	4	نفر،	پرونده	گمرک،	۸	نفر،	پرونده	سازمان	حمایت	4	نفر،	پرونده	کاغذ	1۷	نفر	و	
پرونده	واردات	خودور	و	سامانه	های	ثبت	سفارش	2۰	نفر	بازداشت	هستند.وی	از	انهدام	
باند	۷	نفره	قاچاق	سازمان	یافته	عینک	خبر	داد	و	گفت:	این	افراد	2۰	هزار	عینک	قاچاق	
وارد	کرده	بودند	که	4	هزار	فقره	آن	کشف	شد	که	به	حبس	و	14	میلیارد	تومان	جزای	
نقدی	و	ضبط	عینک	های	مکشوفه	محکوم	شدند.دادستان	تهران	در	رابطه	با	عفو	گسترده	

محکومان	بیان	داشت:	در	تهران	پنج	هزار	آزادی	و	سه	هزار	تخفیف	مجازات	داشته	ایم.

معاون	سیاسی	وزیر	خارجه	ایران	در	
دیدار	مدیرکل	منطقه	ای	وزارت	خارجه	
آلمان	تصریح	کرد:	تنها	وجود	اراده	سیاسی	
برای	حفظ	برجام	کافی	نیست	و	اروپا	باید	
برای	حفظ	آن	اقدامات	عملی	انجام	دهد	و	

هزینه	بپردازد.
اکرمان«	مدیرکل	منطقه	ای	 »فلیپ	
وزارت	امور	خارجه	آلمان	که	در	چارچوب	
مشورت	های	سیاسی	به	تهران	سفر	کرده	
است،	عصر	روز	دوشنبه	با	سید	عباس	
عراقچی	معاون	سیاسی	وزارت	امور	خارجه	

کشورمان	دیدار	و	گفت	وگو	کرد.	
اشاره	 ضمن	 دیدار	 این	 در	 آکرمان	
از	 نشانه	ای	 عنوان	 به	 برجام	 اهمیت	 به	
موفقیت	دیپلماسی	و	همچنین	انتقاد	از	
تصمیم	آمریکا	برای	خروج	از	برجام،	اراده	
توافق	 از	 حمایت	 ادامه	 برای	 کشورش	

هسته	ای	را	مورد	تاکید	قرار	داد.

وی	درخصوص	تشکیل	سازوکار	مالی	
مندی	 علاقه	 داشت:	 اظهار	 اینستکس	
شرکت	ها	برای	کار	با	ایران	بعد	از	تشکیل	
سازوکار	جدید	بیشتر	شده	و	تلاش	برای	
اجرایی	کردن	آن	در	اولویت	برلین	قرار	

به	 اشاره	 با	 این	دیدار	عراقچی	 دارد.	در	
مواضع	سیاسی	کشورهای	اروپایی	برای	
حفظ	برجام	و	همچنین	اقدام	اخیر	سه	
کشور	آلمان،	فرانسه	و	انگلیس	در	ایجاد	
فرآیند	 شدن	 طولانی	 از	 اینستکس،	

تشکیل	سازوکار	انتقاد	کرده	و	خاطرنشان	
تعهدات	 از	 تنها	بخشی	 اخیر	 کرد:	گام	
طرف	مقابل	در	اجرای	برجام	بوده	و	انتظار	
می	رود	طرف	اروپایی	برای	نتایج	عملی	و	
ملموس	برجام	و	عملیاتی	شدن	هر	چه	
سریعتر	اینستکس	تلاش	جد		تری	به	عمل	
آورد.	معاون	سیاسی	وزارت	خارجه	افزود:	
تنها	وجود	اراده	سیاسی	برای	حفظ	برجام	
کافی	نیست	و	اروپا	باید	برای	حفظ	آن	
اقدامات	عملی	انجام	دهد	و	هزینه	بپردازد.	
عراقچی	همچنین	با	اظهار	ناخرسندی	
تعلیق	 برای	 آلمان	 دولت	 تصمیم	 از	
ضرورت	 ماهان،	 هواپیمایی	 پرواز	های	
بازنگری	در	این	خصوص	را	مورد	تاکید	

قرار	داد.	
روابط	 درخصوص	 ملاقات	 این	 در	
دوجانبه	و	آخرین	تحولات	منطقه	ای	نیز	

گفت	وگو	و	تبادل	نظر	شد.

یک	فعال	سیاسی	اصلاح	طلب	معتقد	است	که	رئیس	
جدید	قوه	قضاییه	باید	به	استقلال	و	قرار	نگرفتن	تحت	تأثیر	
فشار	های	امنیتی	و	گرایش	های	سیاسی	توجه	کند	و	ساختار	

قوه	قضاییه	را	از	شکل	کند	و	فسادها	رهایی	بخشد.
محمد	کیانوش		راد،	عضو	شورای	مرکزی	حزب	اتحاد	
ملت	درباره	انتظارها	از	رئیس	جدید	قوه	قضاییه	به	ایرناپلاس	
می	گوید:	استقلال	واقعی	قوه	قضاییه	و	قرار	نگرفتن	تحت	
تأثیر	فشارهای	سیاسی،	امنیتی	و	گرایش	های	سیاسی،	از	
جمله	مهم	ترین	مسائل	قوه	قضاییه	در	کشورهای	توسعه	
یافته	است.	البته	حتی	اگر	نخواهیم	به	کشورهای	توسعه	
یافته	هم	اشاره	کنیم،	در	دین	اسلام	و	نگرش	های	امام	

علی)ع(	نیز	به	این	موضوعات	اشاره	شده	است.
کیانوش	راد	می	افزاید:	یکی	از	نقدهای	سال	های	اخیر	به	
دستگاه	قضا	این	است	که	قوه	قضاییه	به	همه	شهروندان،	
نگاه	برابر	داشته	و	پست،	مسئولیت	و	جایگاه		افراد،	در	برخورد	
با	آنان	تأثیری	نداشته	باشد.این	فعال	سیاسی	معتقد	است	
اگر	یک	روز،	شهروندی	از	رئیس	قوه	قضاییه	شکایت	کند	و	

رئیس	قوه	قضاییه	هم	برای	ادای	توضیحات	در	دادگاه	حاضر	
شود،	می	توان	امیدوار	بود	به	سیره	امام	علی)ع(	توجه	شده	
و	قوه	قضاییه	نیز	از	نگرش	های	سیاسی	و	جانبدارانه	به	دور	
است.	علاوه	بر	این	رئیس	جدید	نباید	قبل	از	این	که	جرم	

فردی	ثابت	شود،	اتهام	او	را	به	صورت	عمومی	بیان	کند.
وی	همچنین	اضافه	می	کند:	اگر	رئیس	جدید	قوه	
قضاییه،	بتواند	ساختار	این	قوه	را	از	مشکلات	کنونی	رهایی	
بخشد،	می	توان	امید	داشت	موضوعات	اقتصادی	و	اجتماعی	

نیز	به	شیوه	درستی	بررسی	و	تحقق	پیدا	خواهند	کرد.
کیانوش	راد	درباره	عملکرد	قوه	قضاییه	در	این	سال	ها	
تصریح	می	کند:	در	این	چهل	سال،	استقلال	قوه	قضاییه	
از	مسائلی	بوده	که	کم	تر	به	آن	توجه	شده	است.	اما	یکی	از	
مهم	ترین	راه	ها	برای	اصلاح	جامعه،	بی	توجهی	به	فشارهای	
گوناگون	در	صدور	احکام،	بهبود	روندهای	قضایی	و	جایگاه	
مستقل	قضاوت	است.این	عضو	شورای	مرکزی	حزب	اتحاد	
ملت	درباره	نحوه	مواجهه	با	اعتراضات	مردمی،	می	گوید:	
مسأله	اصلی	شناخت	علل	و	ریشه	های	بروز	این	حوادث	و	

بعد	از	آن	تلاش	برای	رفع	آن	و	در	مرحله	بعدی	برخورد	
درست	و	سنجیده	با	چنین	پدیده	هایی	است.	اگر	رئیس	
جدید	می	خواهد	موفق	باشد	باید	بداند	که	او	مسئول	قوه	
قضاییه	است،	نه	یک	کنشگر	سیاسی.کیانوش	راد	در	ادامه	
بیان	می	کند	رئیس	قوه	قضاییه	به	عنوان	یک	شهروند	
می	تواند	نظرات	و	دیدگاه	های	سیاسی	خود	را	داشته	باشد	
اما	جایگاه	قوه	قضاییه،	جایگاهی	با	کارکرد	سیاسی	نیست.	
انتقادی	که	به	برخی	رؤسای	پیشین	خصوصا	آیت	الله	آملی	
لاریجانی	وارد	می	شد،	این	بود	که	در	هر	موضوعی	حتی	
مسائلی	که	به	جایگاه	ایشان	ارتباطی	نداشت،	اعلام	نظر	
می	کردند.	در	صورتی	که	مطالبه	مردم	از	این	قوه،	پاسخگویی	
در	 بهبود	سرعت	 مردم،	 وقت	 دادن	 هدر	 بدون	 بموقع	
دادرسی	و	روندهای	اجرایی	برای	بررسی	موضوع	بود.	آقای	
آملی	لاریجانی	هر	روز	راجع	به	مسائل	مختلف	اعلام	نظر	
می	کرد	اما	انتظار	افکار	عمومی	از	این	قوه	عمل	به	قانون	
اساسی	بود.	اگر	رئیس	جدید	این	موضوعات	را	اصلاح	نکند	

دوباره	همان	آش	و	همان	کاسه	است.

عباس عراقچی: 

اروپا برای حفظ برجام هزینه بپردازد

کیانوش  راد فعال سیاسی اصلاح طلب:

ریاست قوه قضاییه جایگاه سیاسی نیست

اخبــار سرمقاله

یادداشت)1(

یادداشت)2(

اسلامی	 شورای	 مجلس	 رئیس	
برای	حل	مشکلات	 راه	حل	 مهمترین	
کشور	را	رسیدن	مردم	به	یک	هم	گرایی	
دانست	و	اعلام	کرد:	در	کشور	به	علت	فربه	
شدن	دستگاه	های	اداری،	سرمایه	گذاری	

در	بخش		عمرانی	کاهش	یافته	است.
علی	لاریجانی	شامگاه	دوشنبه	در	
حاشیه	بازدید	خبرنگاران	استان	همدان	
از	مجلس	شورای	اسلامی،	با	بیان	اینکه	
برای	حل	مسائل	فعلی	کشور	نیازمند	
رسیدن	به	فهم	عمومی	هستیم،	گفت:	
حل	مشکلات	نیازمند	عزم	حکمرانان	و	
فهم	مشترک	مردم	است	چرا	که	مردم	
تصور	می	کنند	منابع	موجود	به	خوبی	
که	 درحالیست	 این	 نمی	شود	 توزیع	
این	منابع	بسیار	کم	بوده	و	مردم	دچار	

سوءتفاهم	شده	اند.وی	با	تأکید	بر	اینکه	
در	کشور	به	علت	فربه	شدن	دستگاه	های	
اداری،	سرمایه	گذاری	در	بخش		عمرانی	
کاهش	یافته	است،	مطرح	کرد:	با	اتمام	
جلسات	رسیدگی	به	بودجه	۹۸،	مبلغی	
تومان	 میلیارد	 هزار	 تا	6۰	 حدود	5۰	
به	بخش	عمرانی	اختصاص	یافته	این	
درحالیست	که	این	مبلغ	در	این	بخش	
مناسب	نیست	چرا	که	پروژه	های	عمرانی	

موتور	محرک	کشور	هستند.
مقام		 دستور	 به	 اشاره	 با	 لاریجانی	
معظم	رهبری	مبنی	بر	تشکیل	جلسه	ای	
توسط	روسای	سه	قوه	برای	حل	اعتبارات	
پروژه	های	عمرانی،	اظهار	کرد:	یکی	دیگر	
توجه	 مورد	 موضاعات	 مهمترین	 از	
مسئولان	افزایش	تولیدات	کشور	است	از	

این	رو	در	تبصره	های	بودجه	۹۸،	در	دو	
بخش	اتمام	6۰۰	هزار	پروژه		نیمه	کاره	
و	ایجاد	اشتغال	خُرد،	تسهیلات	بانکی	
آسان	تری	در	نظر	گرفته	شده	است.وی	
با	تأکید	بر	اینکه	کشور	در	شرایطی	است	
که	باید	رویکرد	تولیدمحور	داشته	باشد،	
خاطرنشان	کرد:	ظرفیت	های	خوبی	در	
تولیدات	 ارتقاء	 و	 اشتغال	 برای	 کشور	
وجود	دارد	به	طوری	که	افزایش	اختیارات	
استانداران	برای	آبادانی	استان	ها	از	جمله	
اقداماتی	است	که	در	جهت	ارتقاء	و	رونق	
تولیدات	در	تمامی	نقاط	کشور	صورت	

گرفته	است.
رئیس	مجلس	شورای	اسلامی	ادامه	
داد:	مبلغ	قابل	توجهی	افزون	بر	31۰	
هزار	میلیارد	تومان	از	بودجه	سال	آینده	

تجهیز	 مانند	 ضروری	 هزینه	های	 به	
امکانات	نیروهای	نظامی	در	شرق	و	غرب	

کشور	اختصاص	یافته	است.
وی	با	بیان	اینکه	۸۰	هزار	میلیارد	
تومان	در	حالی	به	بازنشستگان	اختصاص	
یافته	که	صندوق	های	مربوطه	باید	در	
این	حوزه	فعالیت	می	کردند،	ادامه	داد:	تا	
هنگامی	که	ساختار	بودجه	مشکل	داشته	
باشد	نمی	توان	امیدی	به	حل	مسائل	

موجود	در	کشور	داشت.
لاریجانی	با	اشاره	به	وظیفه	مهم	و	
نقش	پررنگ	رسانه	در	بحث	روشنگری،	
مطرح	کرد:	در	بودجه	۹۸	توجهی	به	
افزایش	یارانه	مطبوعات	به	ویژه	مسأله	
کاغذ	صورت	گرفته	چرا	که	بخش	مهم	
روشنگری	بر	عهده	اصحاب	رسانه	است.

علی لاریجانی:

حل مشکلات نیازمند عزم حکمرانان و فهم مشترک مردم است

یک	فعال	سیاسی	با	بیان	اینکه	تجربه	مدیریتی	و	قانونگذاری	لازمه	کار	مجلس	است،	
گفت:	مرسوم	نیست	که	در	حوزه	تقنینی	محدودیت	دوره	عضویت	گذاشته	شود.

جواد	امام	درباره	مصوبه	مجلس	مبنی	بر	ممنوعیت	کاندیداتوری	برای	نمایندگانی	که	
سه	دوره	متوالی	در	مجلس	حضور	داشته	اند،	اظهار	کرد:	چرا	برای	نماینده	ای	که	تجربه	
لازم	در	مجلس	را	داشته	و	از	سابقه	خوبی	هم	برخوردار	است	و	مردم	هم	به	او	اقبال	نشان	
می	دهند،	محدودیت	ایجاد	می	شود؟	تصمیم	نمایندگان	مجلس	در	واقع	ایجاد	محدودیت	
است.	وی	بیان	کرد:	حضور	در	مجلس	به	تجربه	مدیریتی	و	قانونگذاری	نیاز	دارد،	ولی	با	
این	تصمیم	نمایندگان،	مجلس	از	حضور	نمایندگان	باتجربه	محروم	می	شود.	مجلس	محل	
قانونگذاری	است	نه	اجرا	که	برای	آن	محدودیت	ایجاد	می	کنند.	اگر	بحث	جوان	گرایی	
مطرح	است	باید	اشاره	کرد	که	جوان	گرایی	خوب	است،	ولی	جوان	باید	باتجربه	باشد	نه	
اینکه	جوانانی	که	به	کار	گرفته	می	شوند،	بی	تجربه	باشند.	مجلس	به	تجربه	نیاز	ضروری	
دارد.این	فعال	سیاسی	خاطرنشان	کرد:	بکارگیری	جوانان	ضروری	است،	اما	به	جای	آنکه	
مدیریت	را	به	جوانان	بسپاریم	و	افراد	باتجربه	مشاور	آنها	باشند،	افراد	باتجربه	همچنان	در	
مدیریت	هستند	و	جوان	ها	مشاور	آنها	شده	اند.	از	سویی	قوانین	ما	هم	مشکل	دارد،	مثلًا	
برای	مجلس	که	کار	قانونگذاری	دارد،	محدودیت	سنی	در	نظر	گرفته	شده	است	در	حالی	

که	کار	تصمیم	گیری	و	قانونگذاری	به	محدودیت	سنی	نیاز	ندارد.

امام	با	اشاره	به	اینکه	تجربه	لازمه	کار	مجلس	است،	تصریح	کرد:	استدلال	نمایندگان	
مجلس	برای	محدود	کردن	عضویت	در	مجلس	را	نمی	دانم،	شاید	دنبال	عوض	کردن	
نسل	نمایندگان	هستند	اما	سوال	من	این	است	چرا	برای	افراد	باتجربه	محدودیت	گذاشته	
می	شود؟	در	دنیا	برای	حوزه	اجرایی	محدودیت	گذاشته	می	شود	ولی	مرسوم	نیست	که	
در	حوزه	تقنینی	چنین	محدودیتی	گذاشته	شود؛	تصمیم	اخیر	مجلس	جای	تأمل	دارد.
مدیرعامل	بنیاد	باران	همچنین	درباره	لایحه	جامع	انتخابات	گفت:	این	لایحه	گامی	رو	به	
جلو	است،	البته	باید	منتظر	بمانیم	که	در	روند	تصویب،	دچار	چه	تغییراتی	می	شود	و	هدف	
قانونگذار	چگونه	تحقق	پیدا	می	کند.	به	هر	حال	من	نظر	مثبتی	درباره	این	لایحه	دارم	چون	
نقش	بیشتری	به	احزاب	در	انتخابات	داده	است.	در	حال	حاضر	نماینده	ای	که	به	مجلس	
راه	می	یابد	هیچ	مسئولیتی	در	قبال	تشکیلات	پشتیبان	خود	ندارد.	در	لایحه	جدید	این	
مشکلات	حل	می	شود،	احزاب	در	معرفی	نامزدهای	انتخابات	نقش	تعیین	کننده	خواهند	
داشت،	باید	پاسخگوی	عملکرد	خود	بوده	و	دنبال	کادرسازی	باشند.	همچنین	فعالیت	

حزبی	ساماندهی	شده	و	احزاب	بزرگ	جایگزین	احزاب	متعدد	خواهند	شد.
وی	در	پایان	با	اشاره	به	شرط	خوداظهاری	داوطلبان	انتخابات	به	وفاداری	و	التزام	به	
قانون	اساسی،	ولایت	فقیه	و	اسلام	بیان	کرد:	پیش	از	این	باید	صلاحیت	داوطلبان	احراز	
می	شد،	اما	اکنون	خوداظهاری	و	تأیید	مراجع	رسمی	جایگزین	احراز	صلاحیت	شده	است.

است	 لازم	 گفت:	 خارجه	 امور	 وزارت	 سخنگوی	
همه	کارشناسان	و	متخصصان	به	وظیفه	ملی	خود	در	
روشنگری	و	کمک	به	اعضای	محترم	مجمع	تشخیص	
مصلحت	برای	اتخاذ	بهترین	تصمیم	که	بتواند	منافع	و	

امنیت	ملی	کشور	را	تضمین	کند،	عمل	کنند.	
بهرام	قاسمی	در	پاسخ	به	برخی	سوالات	در	مورد	عدم	
تصمیم	گیری	نهایی	مجمع	تشخیص	مصلحت	نظام	در	
مورد	FATF	و	تعطیلات	پیش	رو	و	فرصت	باقی	مانده	تا	
پایان	مهلت	اخیری	که	این	نهاد	در	اختیار	ایران	قرار	داده	
است،	اظهار	داشت:	وزارت	امور	خارجه	به	این	مسئله	به	
هیچ	وجه	از	دریچه	حزبی،	جناحی	و	گرایشات	سیاسی	

نگاه	نمی	کند.	
وی	افزود:	ما	نگاه	و	دیدگاهی	را	مطرح	می	کنیم	که	
منافع	و	مصالح	کلیت	کشور	را	لحاظ	کرده	باشد	و	بنابراین	
در	این	بحث	اصرار	کارشناسی	وجود	دارد	که	نگاهی	است	

کلان	و	همه	جانبه	به	مجموعه	مسائل	و	منافع	کشور.	
تمامی	 شد:	 یادآور	 خارجه	 امور	 وزارت	 سخنگوی	
کشورهای	جهان	اگر	بخواهند	در	نظام	بین	المللی	و	
جهانی	از	منافع	خود	دفاع	و	جایگاه	و	موقعیت	شایسته	
خود	را	حفظ	کنند،	ناگزیرند	بسیاری	از	نرم	ها	و	ترتیبات	

بین	المللی	را	بپذیرند.	
قاسمی	با	بیان	این	که	در	ایران،	اراده	مقامات	کشور	
و	خواست	عمومی	این	است	که	روابط	عادی	و	معمول	
خود	در	زمینه	های	اقتصادی	و	تجاری	و	سایر	زمینه	ها	
را	با	دیگر	کشورها	و	جامعه	بین	المللی	داشته	باشیم،	

حوزه	 از	 بسیاری	 در	 ما	 که	 کنید	 دقت	 کرد:	 تصریح	
های	حقوقی،	سیاسی،	خلع	سلاح،	فرهنگی،	تجاری	و	
اقتصادی	و	ارتباطات	هوایی،	دریایی	و	زمینی	و...	عضو	
سازمان	های	بین	المللی	تخصصی	هر	یک	از	این	حوزه	ها	
هستیم	که	عضویت	در	آنها	در	واقع	یعنی	پذیرش	اجرای	
استانداردهای	خاص	هر	یک	از	این	سازمان	ها	و	نهادهای	

بین	المللی	تخصصی	از	سوی	کشورمان.	
وی	ادامه	داد:	ما	اگر	قصد	داریم	در	حوزه	بانکی	و	مالی	
در	جهان	از	حداقل	های	ارتباطات	و	مبادلات	بانکی	و	مالی	
بهره	مند	شویم	ناگزیر	به	پذیرش	و	رعایت	استانداردهای	
تمامی	 سوی	 از	 امروزه	 که	 هستیم	 ای	 شده	 تعریف	
کشورهای	جهان	پذیرفته	شده	اند)به	غیر	از	یک	یا	دو	
کشور(.	سخنگوی	وزارت	امور	خارجه	با	اشاره	به	شرایط	
خاص	روابط	خارجی	اقتصادی	کشور	بعد	از	بازگشت	
تحریم	های	یکجانبه	آمریکا،	گفت:	ما	به	صورت	همزمان	با	
تعدادی	از	همسایگان،	شرکای	سنتی	مانند	هند،	چین	و	
روسیه	و	نیز	اتحادیه	اروپا،	برای	بی	اثر	کردن	تحریم	های	
غیرقانونی	آمریکا	در	حال	رایزنی	هستیم	و	پیشرفت	های	

خوبی	هم	حاصل	شده	است.	
قاسمی	خاطرنشان	کرد:	مسئله	اینجاست	که	تمامی	
این	طرف	هایی	که	تصمیم	گرفته	اند	تحریم	های	نامشروع	
آمریکا	را	اجرا	نکنند	و	با	ما	کار	تجاری	داشته	باشند،	
همگی	استانداردهای	FATF	را	پذیرفته	اند	و	چاره	ای	جز	
این	ندارند	که	با	کشورهایی	کار	کنند	که	آنها	نیز	عضو	این	

استانداردها	باشند.

وی	تاکید	کرد:	اصرار	کارشناسی	وزارت	امور	خارجه	
تمامی	 نیست	 قرار	 	FATF	پذیرش با	 که	 است	 این	
مشکلات	کشور	در	روابط	اقتصادی	خارجی	یک	شبه	و	
تمام	و	کمال	حل	شود؛	در	عین	حال	تردید	نکنید	که	با	
نپیوستن	به	این	نهاد	مشکلات	و	موانع	ما	در	راه	تجارت	با	
جهان	سخت	تر،	پرهزینه	تر	و	حتی	در	بسیاری	از	حوزه	ها	

غیرممکن	خواهد	شد.
سخنگوی	وزارت	امور	خارجه	ادامه	داد:	از	طرفی	با	
نپیوستن	به	FATF	حتی	شرکای	ما	در	کار	قانونی	و	
شفاف	با	ما	مشکلات	جدی	و	پرهزینه	ای	خواهند	داشت	
که	ممکن	است	نتوانند	به	راحتی	همکاری	با	ما	را	ادامه	

بدهند	و	این	را	به	صراحت	به	ما	گفته	اند.
قاسمی	یادآور	شد:	به	نظر	می	رسد	بخشی	از	ابراز	
و	 جناحی	 نگاه	 دلیل	 به	 جامعه	 در	سطح	 ها	 نگرانی	
سیاسی	به	موضوع	است	که	لازم	است	همه	کارشناسان	
و	متخصصان	در	یک	تلاش	همگانی	به	وظیفه	ملی	خود	
در	روشنگری	و	کمک	به	اعضای	محترم	مجمع	تشخیص	
مصلحت	نظام	برای	اتخاذ	بهترین	تصمیم	که	بتواند	منافع،	
مصالح	و	امنیت	ملی	کشور	را	تضمین	کند،	به	دور	از	نگاه	

سیاسی،	جناحی	و	فردی،	عمل	کنند.	
وی	تاکید	کرد:	بدون	تردید	هر	گونه	تصمیمی	در	این	
خصوص	می	تواند	با	آثار	مثبت	یا	عوارض	منفی	بسیاری	
داد	که	تصمیم	 اجازه	 باید	 و	 باشد	 برای	کشور	همراه	
گیرندگان	با	آگاهی	کامل،	مسئولیت	هرگونه	تصمیمی	در	

این	ارتباط	را	بپذیرند.

جواد امام مطرح کرد

چرا برای نماینده باتجربه، محدودیت ایجاد می شود؟

FATF سخنگوی وزارت امور خارجه  : در مورد

متخصصان به اعضای مجمع برای اتخاذ بهترین تصمیم کمک کنند 

کامبیز نوروزی

احسان محمدی

میثم  بهرامی

روابط	 راهبردی	 شورای	 رییس	
خارجی	گفت:	عملکرد	سریع	تر	اروپا	در	
اجرای	سازوکار	ویژه	مالی	)اینستکس(	
می	تواند	فضای	کنونی	را	علیه	اروپا	تغییر	

دهد.
»کمال	خرازی«	در	دیدار	هیاتی	از	
اندیشکده	فرانسوی	مونتین	اظهارداشت:	
با	توجه	به	رویکردهای	همراه	با	فشار	
ایران	 در	 شدیدی	 حساسیت	 غرب،	

با	 دارد.	وی	 درخصوص	FATF	وجود	
بیان	این	که	رویکرد	اروپا	در	قبال	برجام،	
حساسیت	ها	را	مضاعف	کرده	و	موجب	
بی	اعتمادی	افکار	عمومی	در	ایران	به	اروپا	
شده	است،	تصریح	کرد:	عملکرد	سریع	تر	
اروپا	در	اجرای	اینستکس	می	تواند	فضای	

کنونی	را	علیه	اروپا	تغییر	دهد.	
روابط	 راهبردی	 شورای	 رییس	
خارجی	همچنین	درباره	سوریه	یادآور	

شد:	با	وجود	برخی	اختلاف	نظرها	بین	
ایران،	روسیه	و	ترکیه،	سه	کشور	منافع	
امنیت	در	 ایجاد	ثبات	و	 مشترکی	در	
سوریه	دارند	و	رایزنی	های	بین	سه	کشور	
بوده	 این	خصوص	مفید	و	سازنده	 در	

است.	
خرازی	به	تشدید	لفاظی	های	نخست	
وزیر	رژیم	صهیونیستی	علیه	ایران	اشاره	
و	تصریح	کرد:	نتانیاهو	برای	انتخابات	

نیاز	به	نمایش	قدرت	دارد	اما	به	خوبی	
می	داند	که	هر	گونه	تحرک	علیه	منافع	
ایران	برایش	انتحار	سیاسی	خواهد	بود.	

وی	با	تاکید	بر	این	که	همه	کشورها	
باید	هدف	ایجاد	ثبات	و	آرامش	را	در	
سوریه	پیگیری	کنند،	گفت:	نیروهای	
با	دولت	 بدون	هماهنگی	 خارجی	که	
سوریه	در	این	کشور	حضور	دارند،	باید	هر	
چه	سریع	تر	خاک	سوریه	را	ترک	کنند.	

کمال خرازی:

اجرای فوری سازکار ویژه مالی فضای کنونی علیه اروپا را تغییر می دهد
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اقتصادی

ایمان بررسی می کند؛ 

نرخدیه،بیمهنامهشخصثالثرا
چقدرگرانمیکند؟

گزارش از لیلا جودی

با اعلام نرخ 360 میلیون تومانی دیه ماه های حرام برای سال آینده، گمانه زنی ها 
درباره میزان افزایش نرخ حق بیمه شخص ثالث در محافل بیمه ای کلید خورد و آنان 
معتقدند که باید در کنار این افزایش، بیمه مرکزی فکری برای واقعی سازی نرخ های 

این رشته زیانده بکند. 
مرد  دیه یک  کرد  اعلام  روز دوشنبه  ای  اژه  الاسلام غلامحسین محسنی  حجت 
مسلمان برای ماه های غیرحرام در سال آینده 270 میلیون تومان تعیین شد که در 

ماه های حرام 90 میلیون تومان به این مبلغ اضافه می  شود.
از آنجا که نرخ دیه مهمترین معیار برای محاسبه نرخ بیمه شخص ثالث است، اکنون 
توپ در زمین شورای عالی بیمه قرار گرفته تا درباره نرخ بیمه نامه های این رشته در سال 

98 تصمیم گیری کند.
طبق قانون بیمه شخص ثالث، حداقل مبلغ بیمه نامه در بخش خسارت بدنی معادل 

حداقل ریالی دیه یک مرد مسلمان در ماه های حرام است.
*نرخ دیه چقدر افزایش داشت؟

با توجه به اینکه نرخ دیه در ماه های عادی در سال 97 از سوی قوه قضاییه 231 
میلیون تومان محاسبه شده بود، بنابراین، دِین سال 97 برای بیمه شخص ثالث در دو 
بخش خسارت جانی ثالث 308 میلیون تومان )سقف دیه کامل در ماه حرام( و خسارت 
جانی راننده مقصر حادثه 231 میلیون تومان )تا سقف دیه کامل در ماه عادی( دیده 

شد.
هرچند طبق قانون، می توان شتر، اسب، گاو و حتی سکه نقره رایج را مبنای محاسبه 
نرخ دیه قرار داد اما به طور معمول قوه قضاییه بر اساس قیمت 100 شتر، در پایان هر 

سال، نرخ دیه سال بعد محاسبه و اعلام می کند.
اکنون که نرخ دیه به 270 میلیون تومان در ماه های عادی و 360 میلیون تومان در ماه 
های احرام افزایش یافته به نظر می رسد که قوه قضاییه با توجه به نرخ تورم پیش آمده 

حدود 17 درصد )16.88 درصد( نرخ دیه را افزایش داده است.
بنابراین در صورت بروز حادثه رانندگی در سال آینده، شرکت های بیمه برای بخش 
خسارت جانی ثالث 360 میلیون تومان )سقف دیه کامل در ماه حرام( و خسارت جانی 
راننده مقصر حادثه 290 میلیون تومان )تا سقف دیه کامل در ماه عادی( به زیان دیدگان 

خواهند پرداخت.
* اثر نرخ دیه بر بیمه نامه شخص ثالث

با اینکه نرخ دیه در سال 97 نسبت به سال قبل از آن تفاوت چندانی نداشت و نرخ 
بیمه نامه های شخص ثالث نیز رشد قابل توجهی نیافت اما اقتصاد ایران، سال 97 را در 
شرایط متفاوتی پشت سر گذاشت؛ جهش نرخ تورمی که سال گذشته پس از 26 سال 
تک رقمی شده بود، به دلیل نوسان ارزی ناشی از تحریم ها، قیمت همه کالاها و خدمات 

را تحت تاثیر قرار داد و بازارها را متلاطم کرد.
بازار بیمه نیز از این تلاطم ها در امان نبود و جهش نرخ ها بویژه در 2 رشته بیمه درمان 

تکمیلی و شخص ثالث، بر زیان شرکت ها افزود.
اکنون که در روزهای پایانی سال قرار داریم، شرکت های بیمه انتظار دارند که بیمه 
مرکزی نرخ بیمه شخص ثالث را برای سال آینده واقعی کند تا از زیان این رشته بیمه 

ای کاسته شود؛ موضوعی که رئیس کل بیمه مرکزی نیز بارها بر آن تاکید کرده است.
از این رو انتظار می رود نرخ بیمه نامه های شخص ثالث در سال آینده هم متاثر از 
افزایش نرخ دیه باشد و هم گام هایی برای واقعی شدن نرخ ها در این رشته برداشته 
شود که نتیجه آن یک چیز است: گران شدن نرخ حق بیمه شخص ثالث در سال 98 

برای صاحبان خودرو.
امسال کمترین نرخ بیمه نامه برای خودروهای کمتر از چهار سیلندر 836 هزار تومان 
و برای خودروهای سواری کمترین میزان 990 هزار تومان بود که این میزان در اتوبوس 
های مسافربری با 44 صندلی به 6 میلیون و 270 هزار تومان می رسید که البته به نرخ 

نهایی آن 9 درصد مالیات بر ارزش افزوده نیز اضافه می شد.
با این اوصاف برای سال آینده بیمه نامه های شخص ثالث حداقل 20 درصد افزایش 
خواهد داشت ولی باید دید شورای عالی بیمه در این زمینه چه تصمیمی می گیرد و آیا 

قائل به واقعی سازی نرخ ها در این رشته بیمه است یا خیر.
* 35 درصد زیان قطعی رشته بیمه شخص ثالث 

در همین ارتباط »یونس مظلومی« عضو شورای عمومی سندیکای بیمه گران ایران 
به خبرنگار اقتصادی ایرنا اظهار داشت: طبق قانون مجازات اسلامی تعیین نرخ دیه بر 

عهده قوه قضاییه است و نمی توان درباره چند و چون آن اظهار نظر کرد.
وی افزود: در سال های 96 و 97 همین نرخ دیه مبنای محاسبه حق بیمه ها بود و در 

نهایت سبب شد تا این رشته بیمه ای 35 درصد زیانده شود.
مدیرعامل بیمه تعاون تاکید کرد: شرکت های بیمه بر این نکته تاکید دارند که باید 
طبق قانون نرخ نامه شخص ثالث در شورای عالی بیمه اصلاح شود تا از زیاندهی بیشتر 
این رشته جلوگیری شود. مظلومی اظهار داشت: هر عددی که قوه قضاییه برای نرخ 
دیه اعلام می کند، به همان اندازه بر افزایش حق بیمه شخص ثالث تاثیرگذار است؛ 
حال که نرخ دیه سال آینده مشخص شده باید دید که صلاحدید نرخ های بیمه شخص 
ثالث به چه میزان باشد که هم صنعت بیمه زیان نبیند و هم بیمه گذاران بویژه دارندگان 
موتورسیکلت ها از خرید بیمه نامه طفره نروند. وی گفت: قدر مسلم اینکه با افزایش 
نرخ دیه، حق بیمه ها نیز افزایش می یابد لذا بیمه گذاران باید هزینه بیشتری را برای 
خرید بیمه نامه بپردازند. وی به دارندگان موتورسیکلت اشاره کرد که بخش زیادی از آنها 
)نزدیک 9 میلیون موتورسیکلت( فاقد بیمه نامه هستند و حتی با نرخ های پایین هم 
علاقه ای برای خرید بیمه نامه ندارند. مظلومی افزود: در چنین شرایطی اگر بیمه نامه 
جهش قیمتی داشته باشد، تمایل دارندگان موتورسیکلت برای خرید بیمه نامه کمتر هم 
می شود. وی در عین حال این مشکل را ناشی از نداشتن برنامه ریزی کافی برای الزام 
موتورسواران به خرید بیمه نامه عنوان کرد و گفت: کسی که امکان خرید بیمه نامه 300 
هزار تومان برای موتورسیکلت خود ندارد چطور فردا روزی در صورت بروز حادثه توان 
پرداخت دیه 360 میلیون تومانی را خواهد داشت. این مدیر صنعت بیمه تاکید کرد: 
اینها هزینه هایی است که از سر ناآگاهی و قبول نکردن مسئولیت بر جامعه تحمیل می 

شود و باید برای آن فکر اساسی کرد.

وزیر کشور: 
هیچگونهنگرانیدرتامینکالاهایاساسینداریم
وزیر کشور و رییس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور گفت: هیچ گونه 

نگرانی در تامین کالاهای اساسی مثل روغن، شکر و برنج نداریم. 
'عبدالرضا رحمانی فضلی' شامگاه دوشنبه پس از پایان شانزدهمین جلسه ستاد 
اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور در محل وزارت کشور در جمع خبرنگاران افزود: 
در این جلسه تنظیم کالا برای ایام عید تصمیم گیری شد و گزارشی از استان ها در جلسه 
مطرح و قرار شد در فرصت باقی مانده همه مواردی را که پیش بینی شده بود به صورت 
صددرصد در استان ها تامین بشود. رحمانی فضلی اظهار داشت: بیش از 95 درصد 
کالاهای اساسی تامین شده است که بقیه نیز تامین خواهد شد. وی به برخی نگرانی 
های ایجاد شده در جامعه اشاره کرد و افزود: در این جلسه همه تاکید داشتند بر این که 
تامین کالاهای اساسی را با جدیت پیگیری کنند. گزارشی که جهاد کشاورزی از وضعیت 
شکر داشت هم موجودی انبارها و شکری که الان در هفت تپه تولید می شود به بازار می 
آید و هم میزان شکری که خریداری شده در مسیر انتقال به ایران است همه نشان از 

این است هیچ گونه نگرانی در تامین کالاهای اساسی مثل روغن، شکر و برنج نداریم.
وزیر کشور خاطرنشان کرد: البته برای سال 98 پیش بینی های لازم انجام شده است 
و نباید تحت تاثیر القائات ، به برخی شایعه ها دامن زده شود. رحمانی فضلی تصریح 
کرد: تصمیماتی که در این جلسه در رابطه با تلفن همراه صورت گرفت اطمینان دادیم 
که موضوع تلفن همراه و رجیستری کردن و بحث ثبت ضبط کالاهایی که وارد کشور 
می شوند، باید تابع مقررات باشد. وی تاکید کرد: باید به همه کسانی که در این امر فعال 
هستند پیش تر ابلاغ قوانین و مقررات را اعلام بکنیم و زمان بدهیم در موعد زمانی همه 

پیش بینی های لازم را انجام بدهند که دچار مشکل نشوند.
رییس ستاد اطلاع رسانی و تبلیغات اقتصادی کشور گفت: تصمیم گرفته شد که 
ازسوی وزارت اقتصاد و دارایی و وزارت صنعت،معدن و تجارت فرصت داده بشود تا در آن 
فرصت همه کسانی که در این امر فعال هستند بتوانند تصمیمات خودشان را نهایی کند 
و ما هم مقدمات را فراهم کنیم و همه باید قانون را اجرا کنیم زیرا تبعیت از قانون و مقررات 
به نفع همه است.  رحمانی فضلی افزود: در این جلسه با تاکید بر مجدد تامین مایحتاج 
ایام عید نوروز به ویژه برای استان ها یا شهرستان هایی که زائر یا مسافر دارند به صورت 

ویژه باید دیده بشوند تا کسانی که به مسافرت می روند دچار مشکل نشوند.

برخی از کارشناســان با اشــاره به بحران این روزهای کسب و کارهای مجازی در ایران، 
معتقد اند که فعالان در این گونه فعالیت های نوپا، هنوز هزاران راه نرفته برای کســب 

موفقیت، در پیش رو دارند و نباید از مشکلات موجود بهراسند. 
انتشار خبر تعدیل گسترده نیرو برخی از مهمترین شرکت های استارت آپی و 
فروشگاه های مجازی در روزهای اخیر، سوالاتی را اذهان ایجاد می کند: آیا می توان 
از افول بازار پر زرق و برق و جذاب تجارت در فضای مجازی سخن گفت؟ آیا اخبار 
منتشر شده در این باره به معنای پایان کار تجارت در فضای مجازی است؟ آیا این 
تحریم های ظالمانه این شرکت ها را با مشکلات جدی مواجه کرده اند یا اشتباه های 

مدیریتی باعث بروز این چالش ها شده اند؟.
در همین ارتباط، »بهمن اشرف سمنانی« کارشناس کسب و کارهای مجازی در 

مصاحبه با پژوهشگر ایرنا به سوالاتی در این خصوص، پاسخ داد. 
* کسب و کار مجازی اشتباه فهمیده شده است.

اشرف سمنانی، معتقد است اولین چالش در کسب و کار مجازی در ایران، اشتباه 
در تعریف آن است.

وی در این باره می گوید: اولین نکته ای که می توان به عنوان نقطه ضعفی بزرگ در 
کسب و کارهای دیجیتال در ایران بدان اشاره کرد، »درک« ما نسبت به »کسب و کار 
مجازی« است. گروهی از مصرف کنندگان و سرمایه گذاران در ایران، درک درستی 
از کسب و کار مجازی ندارند. اشتباه آن جا است که بسیاری از بازیگران این عرصه، 
کسب و کار مجازی را تنها یک محیط جدید برای انجام همان روش های قدیمی 

کسب و کار فرض کرده اند. 
وی می افزاید: وقتی ما می گوییم کسب و کار دیجیتال یا الکترونیک، بیشتر به فضا 
و ابزار کسب و کار اشاره داریم؛ اما زمانی که از اصطلاح کسب و کار مجازی سخن به 

میان می آید، باید بپذیریم عصر جدیدی از کسب و کار آغاز شده است. 
این کارشناس معتقد است: در گذشته کسب و کار به این صورت بود که یک 
تولید کننده، از طریق رسانه ها به تبلیغ کالای خود می پرداخت و سپس آن کالا را 
به صورتی یکسویه به مشتریان عرضه می کرد.؛ اما امروزه کسب و کار مجازی، یک 

کسب و کار دو سویه یا چند سویه و مبتنی بر تعامل میان بازیگران این بازار است. 
اشرف سمنانی می افزاید: در عصر کسب و کار مجازی، بازیگران بازار، اعم از تامین 
کنندگان مواد اولیه، تامین کنندگان خدمات، عرضه کنندگان یا مشتریان، به فضا 
مجازی دسترسی دارند و می توانند در تعامل کسب و کار شرکت کنند. از همین رو 

رفتار بازیگران تغییر کرده و آنان به سمت تعامل و ارتباط بیشتر سوق داده شده اند.
وی یادآوری می کند: تعامل در کسب و کار مجازی، در بستر دیجیتال انجام می 
شود. از همین رو، اگر ما درک صحیحی از این بستر نداشته باشیم، دچار مشکلاتی 
خواهیم شد. اولین پیامد عدم درک صحیح، ظهور »متخصصین کاذب« است. 
متخصصین کاذب افرادی هستند که نه بسط دهنده تعامل شرکت با مشتریان که 
در بهترین حالت همان تولید کنندگان تبلیغات قدیمی در محیط مجازی هستند. 
متخصصین کاذب قادر به ایجاد تعامل بین عرضه کننده و مشتری نیستند و حتی 
می توانند باعث شکست شرکت ها در جذب مشتری شوند؛ زیرا که در گذشته اگر 
یک تبلیغ با بازخورد منفی مشتری مواجه می شد، به اطلاع تعداد محدودی از افراد 
می رسید. اما امروزه مشتری می تواند با یک فیلم، عکس، یادداشت، پیام یا هشتگ 

بازخورد منفی خود را در سطحی وسیع منتشر کند. 

* تقلید از شرکت های خارجی، اشتباه رایج شرکت های ایرانی
این کارشناس کسب وکارهای مجازی ضمن اشاره به رواج کپی برداری برخی 
شرکت های ایرانی از شرکت های خارجی، معتقد است: یکی از مشکلات در عرصه 
تجارت مجازی در ایران، کپی کاری و تقلید صرف چه در ابزار و چه در رویدادهای 
کسب و کار؛ از نمونه های خارجی است. در مورد کپی از ابزار می توان از تارنماهای 
آورد.  مثال   )CRM( مشتریان«  ارتباطات  »مدیریت  افزارهای  نرم  یا  و  ها  شرکت 
بسیاری از شرکت های ایرانی، تارنما و نرم افزار مدیریت ارتباط با مشتریان خود را 
تولید کرده اند؛ اما نمی توانند از این تولیدات بهره کافی را ببرند؛ زیرا این نمونه های 

تقلیدی بوده و با روش صحیح تعامل مشتری در ایران پیوندی ندارند.
اشرف سمنانی افزود: بدیهی است که یک شهروند آمریکایی یا ژاپنی بر مبنای 
بستر فرهنگی خود با تارنماهای عرضه کننده کالا ارتباط برقرار می کنند که بطور 
حتم با نگرش و نحوه برقراری تعامل مشتری ایرانی متفاوت است. کپی کردن به 

معنای در نظر نگرفتن خواست و نیاز مشتری ایرانی است. 
این تحصیل کرده مدیریت اجرایی گفت: رویدادهای تقلیدی نیز در ایران به دلیل 
تقلید و کپی برداری صرف شکست خورده اند. سرمایه گذاران و مدیران شرکت ها با 
تصور اینکه یک رویداد تجاری در کشورهای غربی می تواند نتیجه مشابهی در ایران 
داشته باشد، دست به تقلید از آن رویداد فرهنگی زده و حتی در مقاطع کوتاه مدتی 
نیز فروش خود را افزایش داده اند. در حالی که در این کارهای تقلیدی، زیرساخت ها 
و زمینه های اجرایی مورد توجه قرار نگرفته اند و در درازمدت اثرات مخربی بر کسب 

و کار این شرکت ها داشته اند. 
اشرف سمنانی با اشاره به رویداد حراج »جمعه سیاه« )Black Friday(، در قبل 
از سال نو مسیحی در برخی از کشورهای غربی افزود: یک مثال در این زمینه گویا 
است. »جمعه سیاه« یکی از رویدادهای حراج، در آمریکا و اروپا است. مشتریان غربی 
از سال ها پیش با این رویداد حراج آشنا بوده و می دانستند که به ازای تخفیف حتی 
نود درصدی روی یک کالا، باید نیمه های شب در صف بایستند و برای بدست آوردن 
کالا با دیگران رقابت کنند. در حالی که در ایران، مشتری ایرانی چنین ذهنیتی 
نداشته است و با اجرای این رویداد در ایران، مشتریان در فضای مجازی بازخوردهایی 
بسیار منفی نسبت به این رویداد حراج از خود نشان داده اند. این بازخوردها نشان 
دهنده عدم انجام مطالعات اجتماعی و فرهنگی، برای اجرای چنین طرح هایی بوده 

اند. 
* سیاست های حمایت مالی باید بازنگری شوند

این کارشناس حوزه تجارت مجازی با اشاره به سیاست های حمایتی و اعطای وام 
به شرکت های نوپا، گفت: سیاست های حمایتی چند سال گذشته برای حمایت از 
شرکت های نوپا، در مواردی ایجاد رانت و فساد کرده و حتی گاهی موجب تضعیف 

شرکت ها شده اند. 
وی افزود: حمایت های مالی، همیشه منجر به تقویت شرکت ها نمی شود؛ بلکه 
در برخی موارد، تنها شرکت ها را فربه می کند. شرکتی که قصد پیشرفت دارد، باید 
در کسب و کار خود با چالش و خطر روبرو شود، شکست بخورد و دوباره از جا برخیزد 
تا بتواند مستقل گردد و در نهایت به یک کسب و کار قدرتمند تبدیل شود. پس 
بهتر است دولت به جای تزریق حمایت مالی صرف، بیشتر بر روی تسهیل قوانین 
و گسترش زیرساخت ها تمرکز نماید. اشرف سمنانی همچنین گفت: یکی دیگر از 

مشکلات موجود، عدم استفاده از متخصصین بازاریابی و روابط عمومی، تحلیلگران 
کسب و کار، مدیران پروژه و سایر متخصصین، در بسیاری از شرکت های فعال در 
زمینه کسب و کار مجازی در ایران است. وی ضمن اشاره به تاریخچه برخی از موفق 
ترین شرکت های کسب و کار مجازی، اضافه کرد: هر چند این باور درست است که 
بسیاری از خالقان کسب و کار مجازی در جهان، متخصصین فنی بوده اند؛ اما اغلب 
این نکته فراموش می شود که این شرکت ها پس از مدت کوتاهی، علاوه بر جذب 
سرمایه، متخصصین و مشاوران مختلفی در حوزه های گوناگون را هم جذب کرده 
اند تا بتوانند در مسیر کسب و کار خود به خوبی به پیش بروند؛ اما خالقان کسب 
و کارهای مجازی در ایران، به این موضوع چندان توجه نمی کنند و علاقه دارند به 
تنهایی و بدون بهره مندی از نیروهایی با تخصص های دیگر، تجارت خود را پیش 

ببرند. 
* به بازارهای جدید فکر کنیم

این کارشناس حوزه تجارت مجازی ضمن اشاره به جدال بر سر بازارهای مشترک 
میان شرکت های رقیب در ایران، گفت: متاسفانه شرکت های کسب و کار مجازی 
ایرانی اغلب بر فروش کالای دیجیتال تمرکز کرده و مدام به دنبال گرفتن بازار از دست 
یکدیگر هستند. بطور مثال امروزه این شرکت ها به صورت زنجیره ای به سراغ بازار 
مواد غذایی رفته اند و به دنبال نبرد بر سر این بازار هستند. این در حالی است که در 
دنیای امروز نیاز به چنین رقابتی نیست. کشور ایران بازاری بسیار بزرگ و با نیازهایی 
بسیار گسترده است و این شرکت ها به جای آن که به بازارهای هدف یکدیگر حمله 

ببرند، بهتر است بازارهایی جدید برای خود پیدا کنند. 
اشرف سمنانی یادآوری کرد: یکی از نکاتی که شرکت های حوزه کسب و کارهای 
راهبرد  در  است.  آبی«  اقیانوس  »راهبرد  بگیرند،  نظر  در  باید  ایران  در  دیجیتال 
اقیانوس آبی، شرکت ها به جای رقابت بر سر مشتریان قدیمی، تلاش می کنند تا 

بازارهای خود را گسترش داده و به دنبال مشتریان و بازارهای جدید باشند. 
وی پیشنهاد کرد: شرکت های فعال در عرصه کسب و کار مجازی در ایران، باید 
به جای تمرکز و جدال بر سر بازار مشتریان تهرانی، به سراغ مشتریانی در سرتاسر 
ایران بروند و کسب و کار مجازی خود را گسترش دهند. شهرستان های کوچک، در 
مجموع، بازاری بزرگ هستند که شرکت های ایرانی چندان به آن توجه نمی کنند و 

همگی بر مشتریان تهرانی متمرکز شده اند. 
* گاوهای شیرده سر بریده می شوند

این متخصص حوزه تجارت مجازی سود بانکی را یکی دیگر از معضلات موجود 
بر سر راه تجارت مجازی در ایران دانست و گفت: در ایران سود بانکی بالا بوده و 
در نتیجه انتظار سود آوری و بازگشت سریع سرمایه، در تمامی کسب و کارها، بالا و 
غیرمنطقی است. این مسئله باعث می شود که سرمایه گذاران حاضر نباشند برای 

رسیدن به سود مناسب، صبر و تحمل نمایند. 
وی با ذکر مثالی، افزود: کسب و کار مجازی مثل سرمایه گذاری بر روی پرورش گاو 
شیرده است. گاو های شیرده نیازمند زمان کافی برای رشد هستند و منفعت آن ها 
در کوتاه مدت، محدود است. یک دامدار عجول کسی است که به جای صبر برای 
رسیدن گاو به دوره شیردهی، به طمع فروش گوشت گاو، آن را به کشتارگاه بسپارد. 
باید پذیرفت که بازگشت سرمایه در کسب و کار مجازی زمان بر است و فشار برای 

بازگشت سرمایه در کوتاه مدت، باعث نابودی زودهنگام شرکت ها می شود. 
اشرف سمنانی، در تحلیل نقش تحریم ها بر بروز مشکلات فعلی تجارت مجازی 
در ایران گفت: هرچند تحریم ها بر وضعیت امروز کسب و کارهای مجازی موثر بوده 
اند؛ اما تحریم های امروز ایران، عامل اصلی ایجاد بحران در کسب و کارهای مجازی 
نیستند و تنها نقشی تشدید کننده داشته اند. نقش تحریم ها در وضعیت فعلی به 
دو صورت است، اول آن که میزان خرید و فروش کالاها کاهش یافته است و دوم 
آنکه قدرت خرید مردم کمتر شده و در نتیجه تعداد مشتریان کاهش یافته است؛ اما 
واقعیت آن است که اگر تحریم ها هم وجود نداشتند، با وجود عواملی که گفته شد، 
کسب و کارهای مجازی در ایران، هرچند کمی دیرتر؛ اما باز هم دچار بسیاری از 

مشکلات امروز می شدند. 
* هنوز برای سخن گفتن از پایان، زود است

این متخصص کسب و کارهای مجازی در پایان گفت: به دو شکل می توان با 
مشکلات امروز کسب و کارهای مجازی در ایران برخورد کرد. شکل اول تکرار مکرر 
اشتباهات قبلی است؛ به این معنا که دولت یا سرمایه گذاران، نقدینگی بیشتری به 
این کسب و کارها تزریق کنند و زمان بیشتری آن ها را سرپا نگاه دارند؛ اما در آینده 

مشکلات موجود امروزشان، تشدید خواهند شد. 
وی خاطر نشان کرد: رویکرد دیگر آن است که مشکلات امروز را بخشی طبیعی از 
روند رشد کسب و کارهای مجازی بدانیم و با تحلیل علمی چرایی بروز این مشکلات، 
ورود متخصصین توانمند به این عرصه، تغییر رویکردهای کلان سیاست گذاری در 
حوزه کسب و کارهای مجازی، برنامه ریزی مناسب و رفع نواقص، به حل چالش های 
جدید پیش رو بیاندیشیم. وضعیت امروز، به هیچ عنوان به معنای نقطه شکست یا 
پایان کسب و کارهای مجازی نیست؛ بلکه مرحله ای طبیعی و قابل انتظار از دوران 
رشد این کسب و کارها است. بسیاری از شرکت های جهانی موفق امروز، سوابقی 
چند ده ساله در این عرصه دارند و بطور حتم در این سال ها مشکلات بسیاری را 
از سر گذرانده اند. از همین رو سخن گفتن از پایان کسب و کارهای مجازی، بسیار 

زود است.

فعالان کسب و کارهای مجازی نباید از مشکلات موجود بهراسند 

زمستان کسب و کارهای مجازی سپری می شود

جدا از نگاه های منفی یا مثبت سیاسی و امنیتی به تصویب 
لوایح مرتبط با FATF از لحاظ اقتصادی نیز تصویب FATF در 
شرایط فعلی کشور مورد اختلاف اقتصاددانان است. مخالفانی 
که معتقدند "اوضاع مبادلات مالی دیگر بدتر از این نخواهد شد و 
FATF فقط برای کشور هزینه دارد." در مقابل موافقانی قرار دارند 
که اعتقاد دارند" FATF یک استاندارد در مبادلات مالی است و 

بدون آن حتی دوستان ما نیز با ما کار نخواهند کرد."
اعضای مجمع تشخیص مصلحت نظام بار دیگر نتوانستند 
درباره لایحه پالرمو به اجماع برسند و تصمیم گیری درباره لایحه 
الحاق ایران به کنوانسیون مبارزه با جرایم سازمان یافته فراملی 
)پالرمو( و همچنین کنوانسیون مبارزه با تأمین مالی تروریسم را 
به نشست بعدی خود در بعد از تعطیلات نوروزی موکول کردند؛ 
این مساله حکایت از پیچیدگی بررسی لوایح مرتبط با FATF دارد.

 FATF به  مربوط  مباحث  حالا  که  امنیتی  مسائل  از  جدای 
حول محور آن می چرخد، به نظر می رسد از نقطه نظر مسائل 
اقتصادی بررسی FATF کار آسان تری باشد. واقعیت این است 
که در مبادلات مالی و بانکی بین المللی توصیه های FATF حکم 
یک استاندارد کلی را دارد. استانداردهایی که علاوه بر تنظیم 
و  پولشویی  از  خاص،  الگوی  یک  در  بانکی،  و  پولی  مبادلات 
حمایت از تروریسم )با در نظر گرفتن تفاوت ها در تعریف این واژه( 

هم جلوگیری می کند.
یک  عنوان  به  را   FATF که  می شود  پیدا  اقتصاددانی  کمتر 
سازوکار راهگشا در مبادلات بین المللی از اساس قبول نداشته 
باشد؛ با این حال شرایط خاص اقتصاد کشور که شاید بیشتر 
نشأت گرفته از وضعیت تقابلی و سیاسی باشد باعث شده است 
برخورد با تعهدی بین المللی مانند FATF در ایران با احتیاط 

)اقتصادی و سیاسی( صورت بگیرد.
*هزینه CFT و پالرمو از منافعش بیشتر است

در برابر طیف عمده اقتصاددانان موافقان FATF ، این پرونده 
مخالفانی هم از میان اقتصاددانان دارد. صادق الحسینی یکی از 
این اقتصاددانان است که معتقد است که "اوضاع کشور به لحاظ 
مبادلات مالی بین المللی از این بدتر نخواهد شد و هزینه امضای 
لوایح پالرمو و CFT در این شرایط بسیار بیشتر از منافع آن خواهد 

بود".
این اقتصاددان در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه FATF در کل 
سازوکاری برای مقابله با پولشویی و شناسایی جریان های تأمین 
مالی تروریسم است، اظهار کرد: با این حال کشورهای قدرتمند 
در پشت FATF اهدافشان را دنبال می کند. این خوب است که 
جلوی پولشویی گرفته شود اما واقعیت این است که ما در شرایطی 
عادی نیستیم بلکه در شرایطی غیر عادی به سر می بریم که آمریکا 

شدیدترین تحریم ها را علیه ما اعمال کرده است.
او با تاکید بر اینکه در شرایط عادی موافق اجرای تعهدات مربوط 
به FATF است، ادامه داد: بر اساس یک بخش اجرایی ساز و کار 
FATF یعنی CDB ما باید مسیر جریان های پولی را تشخیص 
دهیم. همچنین بر اساس ECDB بانک ها موظفند هر ارتباطی 
که ممکن است با نهادهای تروریستی انجام شود را اعلام کنند. در 

حال حاضر ما بخش ECDB را انجام می دهیم.
او اضافه کرد: اگر به FATF ملحق شویم و تعهدات مورد نظر آنها 
را انجام ندهیم، مشمول اقدامات تقابلی می شویم. وقتی تحت 

شدیدترین تحریم های آمریکایی قرار داریم، چرا باید هزینه های 
اضافه ای مانند پذیرش CFT را هم قبول کنیم؟

با تصویب FATF مشکل ما با نظام بانکی حل نخواهد شد
الحسینی با تاکید بر اینکه در حال حاضر تحریم های آمریکایی 
با  گفت:  است،   FATF احتمالی  تقابلی  اقدامات  از  شدیدتر 
تصویب FATF مشکل ما با نظام بانکی حل نخواهد شد. در این 
شرایط چرا باید اطلاعات اقتصادی کشور را در اختیار بیگانگان 

قرار دهیم.
به گزارش ایسنا، او با طرح این پرسش که آیا اگر ما تعهدات 
FATF را قبول کنیم آنها تضمین می دهند که همه چیز به روال 
سابق خود بازگردد؟ ادامه داد: واقعیت این است که بعد از ایفای 
تعهدات مقدماتی در قبال FATF ایران تازه حسن نیت خود را 
نشان داده است که بعد از این، تازه باید اقدامات دیگری را انجام 
دهیم. این اقتصاددان به تبعات پیوستن ایران به FATF در شرایط 
فعلی نیز پرداخت و گفت: با پیوستن به FATF نه تنها بابت درز 
اطلاعات اقتصادی به خارج از کشور هزینه می دهیم، بلکه از 
همین طریق به آنها بهانه می دهیم ما را زیر منشور هفت سازمان 

ملل ببرند.
*رأی گیری عضویت در FATF اجماعی است

نهایتاً  نپذیریم  را   FATF اگر  داد:  توضیح  باره  همین  در  او 
می توانند ما را ذیل بند H ببرند، در حالی که اگر FATF را بپذیریم 
ما تعهدی را قبول کرده ایم که می توانند بر اساس آن ما را مشمول 
اقدامات تقابلی کنند. دولت ادعا می کند تعهد کرده است که 
درباره سپاه پاسداران اطلاعات نمی دهد در حالی که این طور 
نیست؛ ما باید برای این عدم ارائه اطلاعات دلیل بیاوریم و آنها هم 
می توانند آن دلایل را قبول نکنند و اقدامات تقابلی موردنظر خود 
را انجام دهند. الحسینی به سازوکار قانونی FATF هم اشاره کرد 
و ادامه داد: رأی گیری برای عضویت FATF به صورت اجماعی 
انجام می شود. ریاست دوره ای این مجمع نیز به عهده آمریکاست. 
در چنین شرایطی با تصویب همه لوایح مرتبط با FATF باز هم 
به  و اسرائیل قطعاً  آرژانتین  اعراب،  آمریکا، شورای هماهنگی 

عضویت ایران رأی منفی خواهند داد. او با تاکید بر اینکه حتی 
عضویت ایران در FATF هم ایران را به حالت عادی برنخواهند 
گرداند، درباره الزام اروپا به تصویب FATF برای راه اندازی سازوکار 
مالی )SPV( نیز اظهار نظر کرد و گفت: کل ساز و کار مالی اروپا 
برای ایران نهایتاً دو - سه میلیارد دلار است که در ابعاد ایران اصلًا 
رقمی نیست. الحسینی ارتباط SPV به FATF را بدقولی اروپا 
توصیف و اظهار کرد:اروپا با امضای برجام متعهد است که با ما کار 
کند. اساساً هیچ نکته ای مربوط به FATF در برجام نیامده است و 

اینکه اروپا FATF را منوط به SPV کند بد عهدی است.
*پذیرش لوایح پالرمو و CFT؛ بازی دو سر باخت

پیش از این هم وحید شقاقی شهری، یکی دیگر از اقتصاددانان 
منتقد امضای FATF در گفت وگو با ایسنا با تاکید بر این که واقعاً 
معلوم نیست که با پذیرش اسمی و پالرمو ایران از لیست کشورهای 
پر ریسک خارج شود، اظهار کرد که ممکن است افراد یا نهادهایی 
که از سپاه قدس حمایت می کند برچسب حمایت از تروریسم 
بخورند. مجموع این مسائل کار را برای قضاوت درباره لوایح مرتبط 
با FATF سخت است. این اقتصاددان با "دو سر باخت" توصیف 
کردن پذیرش لوایح پالرمو و CFT، معتقد است که اگر این لوایح را 
تصویب کنیم احتمال این که از لیست کشورهای پر ریسک خارج 
نشویم وجود دارد و اگر این لوایح را نپذیریم هم باید با شرایط فعلی 
کنار بیاییم که شرایط سختی است و علاوه بر این ممکن است 
به شرکت های مالی ما برچسب حمایت از تروریسم بزنند و آنها را 
تحریم کنند. در سوی دیگر این کشاکش آرا، اقتصاددانان دیگری 
هستند که با اشاره به حضور ایران در کنار کره شمالی به عنوان 
تنها کشورهای حاضر در لیست سیاه FATF معتقدند که بدون 
داشتن الزامات این تعهد بین المللی حتی نمی توان روی ادامه 

مبادلات با کشورهای دوست هم حساب کرد.
*بدون رعایت الزامات نمی توانیم خواستار تبادلات مالی و 

بانکی باشیم
ایمان اسلامیان، به عنوان یک اقتصاددان موافق با FATF در 
گفت وگو با ایسنا، درباره مسائل مربوط به تصویب یا عدم تصویب 

AFTF اظهار کرد: FATF یک نهاد بین المللی است که به ابتکار 
کشورهای توسعه یافته برای نظم دادن به تعاملات مالی طراحی 
شده است. این نهاد 41 توصیه دارد که ایران 37 توصیه را اجرا 
کرده و فقط چهار محور دیگر وجود دارد که هنوز اجرا نشده است.
او با اشاره به اصلاح قانون مبارزه با پولشویی، مبارزه با تأمین 
ملی تروریسم، لایحه جرایم سازمان یافته )پالرمو( و کنوانسیون 
مبارزه با تأمین مالی تروریسم )CFT( اظهار کرد: دو مورد آخر 
به دلیل اینکه کنوانسیون هستند بیشتر از مابقی توصیه ها مورد 

بحث و جدل قرار گرفته اند.
اسلامیان با بیان اینکه کشور برای تبادلات مالی نیازمند رعایت 
داد:  ادامه  می شود،  انجام  دنیا  در  که  است  موازینی  و  اصول 
نمی توانیم خواستار تبادلات مالی و بانکی باشیم اما الزامات آن را 
رعایت نکنیم. برای مثال ما نمی توانیم خواستار ارائه نظرات خود 

در سازمان ملل باشیم اما هم زمان نخواهیم عضو آن شویم.
*CFT در چنبره اختلافات داخلی گرفتار شده است

این اقتصاددان با تشبیه FATF به یک گواهی نامه رانندگی 
گفت که ما برای رانندگی در جاده نیازمند گواهی نامه هستیم. 
به همین نسبت برای انجام مبادلات مالی به CFT نیاز داریم. 
اما واقعیت این است که CFT در کشور ما در چنبره اختلافات 

داخلی گرفتار شده است.
او با بیان اینکه در شرایط فعلی ما به کوچک ترین فضاهای 
تعاملات بین المللی هم نیازمند هستیم، ادامه داد: اینکه گفته 
می شود اگر عضو FATF شویم و ملاحظات آن را بپذیریم ممکن 
درست  کنیم  کمک  مقاومت  محور  گروه های  به  نتوانیم  است 
نیست، چراکه در حال حاضر بسیاری از کشورها مانند قطر و 
مصر با این شرط به FATF پیوسته اند که به گروه های مورد نظر 

خود )که از دید آنها گروه های آزادی خواه هستند( کمک کنند.
عضو  حفظ  شرط  به  می توانیم  اینکه  بر  تاکید  با  اسلامیان 
تعریف گروه های  در  ما  بگویم  FATF شویم، گفت: می توانیم 
تروریستی تعریف آمریکا را قبول نداریم و کماکان ارتباط خود را 
با گروه های محور مقاومت حفظ کنیم. عضویت در FATF هیچ 
گونه محدودیتی برای تداوم کمک های مالی به گروه های مقاومت 

به وجود نمی آورد.
*تعیین سرنوشت دو لایحه به بعد از تعطیلات نوروز

 FATF به گزارش ایسنا، گروه ویژه اقدام مالی که به اختصار
نامیده می شود، 41 توصیه برای همکاری با کشورهای مختلف 
دارد که ایران تاکنون 37 توصیه آن را اجرا کرده و فقط چهار توصیه 

از آن باقی مانده است.
در ماه های گذشته برای اجرای این چهار توصیه باقی مانده، 
دولت چهار لایحه به مجلس ارائه کرد که دو لایحه از این چهار 
لایحه شامل کنوانسیون مبارزه با تأمین مالی تروریسم یا همان 
CFT و دیگری کنوانسیون مبارزه با جرایم سازمان یافته فراملی 

یا مبارزه با پولشویی بود.
این لوایح ارسالی به مجلس شورای اسلامی با مقاومت کمتری 
مورد تصویب قرار گرفتند اما به دلیل مخالفت شورای نگهبان با 
آنها به مجمع تشخیص مصلحت نظام ارجاع داده شدند. ورود 
این لوایح دوگانه )CFT و پالرمو( به مجمع تشخیص مصلحت 
سرآغاز بحث و جدل های فراوانی بوده است که باعث موکول شدن 

تصمیم در مورد این لوایح به بعد از تعطیلات نوروزی شده است.

مخالفانوموافقاناقتصادیFATFچهمیگویند؟
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ورزش اول، اولویت آخر!

در حالیکه وزارت ورزش اعلام کرده بود هفته اول اسفند ماه مراحل ثبت نام از کاندیداهای 
ریاست فدراسیون کشتی آغاز می شود، اما در آستانه پایان سال هنوز خبری از شروع روند 

ثبت نام نیست.
در حالی که تعداد زیادی از فدراسیون های ورزشی طی روزهای گذشته و آتی با برگزاری 
انتخابات، رؤسای خود را می شناسند، اما ورزش کشتی به عنوان ورزش اول ایران در 
عین بی توجهی در بلاتکلیفی به سر می برد و مشخص نیست چرا مسئولان ورزش برای 
برگزاری انتخابات این فدراسیون دست روی دست گذاشته اند و هر چه سریع تر کشتی را 

از سرگردانی خارج نمی کنند.
این در حالیست که اکثریت اعضای مجمع، ورزشکاران، مربیان و پیشکسوتان کشتی 
بارها خواستار تعیین تکلیف فدراسیون کشتی با برگزاری انتخابات شده اند و با توجه به در 
پیش بودن رقابت های مهمی همچون قهرمانی جهان به عنوان گزینشی المپیک و پس 
از آن المپیک ۲۰۲۰، اینکه چرا برگزاری یک کار ساده و عادی مانند برگزاری انتخابات تا 
این حد پیچیده شده جای سوال دارد و ادامه این روند به طور قطع باعث ضربه بر کشتی 

ایران خواهد شد.
از سوی دیگر طولانی شدن روند برگزاری انتخابات فدراسیون کشتی در حالی است که 
طبق قانون مدت ۶ ماهه سرپرستی حمید بنی تمیمدر این فدراسیون اردیبهشت ماه به 
پایان می رسد و ادامه فعالیت او به عنوان سرپرست بعد از این تاریخ بر خلاف قوانین داخلی 

و بینالمللی است.
رقابت های قهرمانی آسیا فروردین و اردیبهشت ماه برگزار می شود و در فاصله ۴ ماه 
رقابت های قهرمانی جهان در قزاقستان برگزار خواهد شد و عملًا برگزاری انتخابات در این 
فواصل باعث سردرگمی، ایجاد حاشیه و عدم تمرکز تیم های ملی کشتی و مربیان خواهد 
شد و بدون شک بر روند آماده سازی تیم های ملی در رده های سنی مختلف تأثیر منفی 

خواهد گذاشت.
امید است مسئولان وزارت ورزش هر چه سریع تر تکلیف کشتی به عنوان ورزش ملی 
ایران که مردم نیز به حق انتظارات زیادی از آن در رقابت های جهانی و المپیک دارند، 
روشن شود تا کشتی بیش از این درگیر حاشیه های مختلف نشود. جدیت وزارت ورزش 
در تعیین تکلیف فدراسیون هایی با ارزش به مراتب کمتر نسبت به کشتی این سوال را برای 
علاقه مندان بیشمار کشتی و کارشناسان و اهالی این رشته بوجودآورده که چرا ورزش اول 

ایران در اولویت آخر قرار گرفته است؟
به عنوان مثال در حالی که ریاست علی مرادی بر فدراسیون وزنه برداری اردیبهشت ماه 
سال آینده به اتمام می رسد، ثبت نام از کاندیداهای ریاست این فدراسیون چند روز پیش 
به پایان رسید و انتخابات فدراسیون هایی مانند سه گانه، ناشنوایان، ورزش کارگری، کاراته یا 
هندبال برگزار شده یا در روزهای آتی برگزار می شوند اما ورزش اول ایران در اولویت نیست.

الدحیل ۳ - استقلال صفر

 اشتباهات فردی یقه شاگردان شفر را گرفت
الدحیل در چارچوب لیگ قهرمانان آسیا با نتیجه ۳ بر صفر از سد استقلال گذشت. 

تیم های استقلال ایران و الدحیل قطر در چارچوب هفته نخست لیگ قهرمانان آسیا 
از ساعت ۱۸:۴۵ دیروز در دوحه قطر به مصاف هم رفتند. نیمه نخست این دیدار که 
در گروه C رقابت های لیگ قهرمانان برگزار می شد با پیروزی ۳ بر صفر الدحیل به پایان 
رسید. در این دیدار بن عطیه در دقیقه ۵۵، یوسف العربی در دقیقه ۷۳ و علی عفیف در 

دقیقه ۹۳ برای الدحیل گل زنی کردند.
نیمه  نخست

 تیم فوتبال الدحیل این دیدار را از همان ابتدا تهاجمی آغاز کرد و حتی می توانست 
در همان دقایق توسطناکاجیما به گل برسد اما سید مهدی رحمتی مانع از این کار شد. 
استقلالی ها ۳۰ دقیقه ابتدایی با استرس و اشتباهات زیادی بازی می کردند که باعث 
شد الدحیل بسیار خطرناک در نیمه زمین استقلال بازی کند. این اشتباهات حتی 
باعث شد مهدی بن عطیه روی اشتباه رحمتی در دقیقه ۲۴ دروازه استقلال را باز کند 
اما کمک داور این گل را آفساید و مردود اعلام کرد. در ادامه استقلال به بازی بازگشتند 
و چند موقعیت خطرناک ایجاد کردند که حتی فرصت داشتند که توسط پاتوسیبه گل 
برسند که دروازه بان الدحیل مانع از به گل رسیدن شاگردان شفر شد. در این نیمه امید 
نورافکن از استقلال و احمد یاسر از الدحیل توسط روشن ایرماتوف با کارت زرد جریمه 

شدند.
نیمه دوم

 شاگردان وینفرد شفر این نیمه را با برتری نسبی آغاز کردند و توانستند چند موقعیت 
نصفه و نیمه ایجاد کنند که در یکی از صحنه ها در دقیقه ۴۸ فرشید باقری روی پاس 
عالی فرشید اسماعیلی می توانست برای استقلال گل زنی کند که ضربه اش درست 
به جایی زده شد که لکومته، دروازه بان الدحیل قرار داشت تا او این شوت را مهار کند. 
استقلال دقایقی بعد هم بازی را در اختیار داشت اما دوباره الدحیل توانست توپ و 
میدان را در اختیار بگیرد و روی دروازه استقلال فشار وارد کند. شاگردان فاریا در تیم 
الدحیل روی صحنه ای که توانستند کرنر بگیرند، توسط بن عطیه در دقیقه ۵۵ به گل 
نخست رسیدند. در صحنه گل بن عطیه یارگیری اشتباه منشأ و دانشگر باعث شد که 
مدافع باتجربه مراکشی به راحتی دروازه رحمتی را باز کند. پس از دریافت این گل 
استقلال جلو کشید و چند موقعیت خوب هم ایجاد کرد اما در دادن پاس ها و ضربات 
آخر اشتباهاتی داشتند که مانع از گل زنی آبی ها شد. در حالی که استقلال به دنبال زدن 
گل تساوی بود، یوسف العربی در موقعیتی تک به تک با رحمتی قرار گرفت که با اشتباه 
کاپیتان استقلال، مهاجم الدحیل مقابل دروازه خالی نماینده ایران قرار گرفت تا گل دوم 
قطری ها در دقیقه ۷۳ به ثمر برسد. وینفرد شفر، سرمربی استقلال پس از خوردن گل 
دوم، دو تعویض در تیمش انجام داد و ایسما، خسرو حیدری را به جای نورافکن و وریا 
غفوری به میدان فرستاد تا از ارسال های بلند حیدری و سرزنی مهاجمانش به گل برسد 
اما این ترفند هم جواب نداد و حتی استقلال در وقت های اضافی روی یک ضدحمله 
توسط علی عفیف دروازه اش برای سومین بار باز شد تا بازی با نتیجه ۳ بر صفر به سود 
الدحیل به اتمام رسید. در نیمه دوم وریا غفوری از تیم استقلال ایران با کارت زرد داور 

ازبکستانی جریمه شد.

توقف پرسپولیس در نخستین گام آسیایی
پرسپولیس در اولین دیدار خود در لیگ قهرمانان آسیا با نتیجه یک بر یک برابر حریف  

ازبک خود متوقف شدند.
دو تیم فوتبال پرسپولیس و پاختاکور در نخستین دیدار خود در جام ملت های آسیا از 
ساعت ۱۸:۳۰ دیروز در ورزشگاه آزادی به مصاف هم رفتند که این دیدار در پایان نیمه 
اول با نتیجه یک بر یک به پایان رسید. ابتدا پاختاکور با بیگمائف در دقیقه ۵ پیش افتاد 
اما بودیمیر در دقیقه ۲۴ بازی را به تساوی کشاند. بازی را تیم ازبکستانی هجومی شروع 
کرد و با غفلت و اشتباه شجاع خلیل زاده در همان دقیقه ۵ به گل رسید. ناهماهنگی 
سیدجلال حسینی و شجاع خلیل زاده با اشتباه مدافع پرسپولیس همراه شد تا توپ 
روی دروازه نماینده ایران ارسال شود و ضربه سرمهاجم بلند قامت پاختاکور ابتدا به تیرک 
خورد و در ریباند و در موقعیتی مشکوک به آفساید به بیگمائف رسید تا او گل اول بازی 
را به ثمر برساند. پس از این گل پرسپولیسی ها به خودشان آمدند روی دروازه حریف 
ازبکستانی فشار آوردند و در دقیقه ۹ این دروازه بان پاختاکور بود که مانع از گلزنی 
ترابی روی همکاری این بازیکن و بودیمیر بود. واکنش دروازه بان ازبکستانی توپ را به 
کرنر فرستاد و ضربه سر کامیابی نیا روی کرنر ارسالی به شکلی خطرناک از روی دروازه 
به بیرون رفت. فشار پرسپولیس سرانجام در دقیقه ۲۴ نتیجه داد روی حرکت تیمی 
شاگردان برانکو و همکاری شیری و رسن باعث شد تا توپ به محوطه جریمه پاختاکور 
برسد و ماریو بودیمیر نخستین گل خود را برای پرسپولیس با شوتی زمینی به ثمر برساند.
در اواسط نیمه اول فرخ سایفیف و علیجنف از پاختاکور کارت زرد گرفتند. پس از این 
موقعیت هم پرسپولیس دست از حمله نکشید و توسط بودیمیر و ترابی یکی دو موقعیت 
دیگر ایجاد کرد اما بی دقتی سرخ ها مانع از گل دوم پرسپولیس در نیمه اول شد. در 
اواخر نیمه اول هم ازبکستانی ها یکی دو موقعیت نصفه و نیمه ایجاد کردند اما بیرانوند 
نگذاشت تا دروازه اش برای بار دوم باز شود. تلاش دو تیم در پایان نیمه اول سودی 

نداشت تا بازی با همان نتیجه یک بر یک به پایان برسد.
نیمه دوم

در ۱۵ دقیقه ابتدایی این نیمه بازی بیشتر در میانه های زمین دنبال می شد و دو تیم 
به دنبال فرصت طلبی روی اشتباهات مدافعان بودند. عدم خلاقیت در خط هافبک دو 
تیم باعث شده بود تا فرصت زیادی در اوایل نیمه اول ایجاد نشود. در ادامه پرسپولیس 
توپ و میدان را در اختیار گرفت اما نتوانست موقعیت خاصی ایجاد کند و شوت های از 
راه دور تنها راهکار پرسپولیس برای به ثمر رساندن گل دوم بود. همچنین تیم ازبک نیز 
بسته بازی می کرد و دلخوش به ضدحملات بود و یک موقعیت هم توسط این تیم ایجاد 

شد که با دخالت مدافعان پرسپولیس به کرنر رفت.
 برانکو در اواسط نیمه دوم با به بازی آوردن نعمتی و رفیعی به جای بودیمیر و رسن 

سعی کرد تا خلاقیت بیشتری را در زمین ایجاد کند.
در اواخر نیمه دوم پرسپولیس تلاشش برای گلزنی را بیشتر کرد اما تلاش مهاجمان این 

تیم فایده نداشت تا شاگردان برانکو در خانه متوقف شوند.

بهمن عسگری: امیدوارم ورزشکار برتر سال شوم

با کسب 10 مدال سال پرفروغی را داشتم

نماینده وزن ۷۵- کیلوگرم تیم ملی کاراته، گفت: سال ۹۷ برای بهمن عسگری سال 
پرفروغی بود، چرا که ۱۰ مدال رنگارنگ کسب کردم،

 سرانجام مسابقات لیگ جهانی کاراته وان در سال ۹۷ به پایان رسید.  بهمن عسگری 
نماینده وزن منهای ۷۵ کیلوگرم تیم ملی کاراته مردان در سال ۹۷ موفق به کسب 
۱۰ مدال در مسابقات قهرمانی آسیا، بازی های آسیایی،مسابقات قهرمانی جهان و 
لیگ های کاراته وان شد.  عسگری در سال جاری یکی از موفق ترین مردان کاراته ایران 
بود، چرا که در مسابقات قهرمانی آسیا، بازی های آسیایی و مسابقات قهرمانی جهان 
به مدال طلای این رقابت ها دست یافت. او امسال عنوان کاندید برترین ورزشکار سال 
۹۷ را از آن خود کرده که به احتمال فراوان با مدال های خوشرنگی که او در رویدادهای 

بسیار مهم حساس کاراته کسب کرده، شانس بالایی برای کسب این جایگاه را دارد. 
در ادامه گفت وگوی با بهمن عسگری را می خوانید:

لیگ جهانی کاراته وان اتریش آخرین رویداد شما در سال ۹۷ بود، سطح فنی 
این مسابقات را چطور دیدید؟

برای حضور در لیگ جهانی کاراته وان اتریش تمرینات خوبی را سپری کرده بودم، 
خوشبختانه از شرایط بدنی خوبی نیز برخوردار بودم، اکثر حریفانم در وزن منهای ۷۵ 
کیلوگرم در این مساقات شرکت کرده بودند؛ تنها دو یا سه نفر از حریفانم در این رویداد 
حضور نداشتند. در وزن منهای ۷۵ کیلوگرم ۲۲۰ کاراته کا حضور پیدا کرده بودند و 
دومین وزن شلوغ در این مسابقات بود. به همین دلیل از لحاظ فنی شرایط مسابقات 
خیلی بالا بود. حضور تعداد زیاد کاراته کاها در این وزن شرایط را برایم سخت تر کرده 

بود، من برای رسیدن به فینال باید ۸ بار مبارزه می کردم تا به مدال طلا می رسیدم. روز 
اول مسابقات کارم را خیلی خوب شروع کردم و مبارزات خوبی را نیز انجام دادم، اما در 
دیدار با حریف ایتالیایی، داوران اذیتم کردند و امتیازهایی که باید می دادند را ندادند، 
در نتیجه بازی ۳ بر ۳ تمام شد و طبق قانون داوری، آنها حریفم را برنده اعلام کردند. 
کاراته کای ایتالیایی با شکست نماینده اوکراین به فینال مسابقات رفت و من در جدول 

شانس مجدد با شکست نماینده اوکراین به مدال برنز رسیدم. 
مسابقات در سال ۹۷ به پایان رسید، آیا از عملکردت در این رقابت ها راضی هستید؟

لیگ جهانی کاراته وان با مدال برنز برایم در سال ۹۷ تمام شد، خیلی خوب شد که 
در این مسابقه شرکت کردم، چرا که تجربه های جدیدی به داشته هایم اضافه شد. یک 
اشتباهاتی در این مسابقه داشتم که باید آن را پوشش دهم تا نقاط ضعف و قوت خود را 

بهتر بشناسم  و در مسابقات آینده بدون اشتباه به کارم ادامه دهم. 
کسب 10 مدال در سال ۹۷ کار بسیار بزرگی بود، آیا سال آینده که سال بسیار 

مهمی است این روند ادامه خواهد داشت؟
سال ۹۷ برای بهمن عسگری سال پرفروغی بود چرا که ۱۰ مدال رنگارنگ کسب 
کردم، جا دارد از تمام مردم عزیز و خانواده ام  که در این مسیر من را حمایت کردند تشکر 
کنم. خدا را شاکرم، سال ۹۷ برای بهمن عسگری خوب به پایان رسید. در مسابقات 
قهرمانی آسیا، بازی های آسیایی، مسابقات جهانی )انفرادی و تیمی( مدال طلا کسب 
کردم، در لیگ های جهانی نیز عملکرد بسیار خوبی داشتم، در حال حاضر نیز نفر دوم 
رنکینگ المپیک هستم، نفر اول رنکینگ المپیک نماینده ژاپن است، چون آنها به دلیل 

میزبانی، مستقیم سهمیه المپیک را کسب خواهند کرد، با این حساب من نفر اول 
رنکینگ المپیک هستم. با تمام شرایط سختی که امسال وجود داشت و ترافیکی که 
در مسیر مسابقات برایمان وجود داشت، موفق شدم مدال های خوبی را کسب کنم و 
جزو ۱۰ نفر ورزشکار برتر سال ۹۷ باشم، امیدوارم لیاقت این را داشته باشم که به عنوان 
نفر برتر سال ۹۷ معرفی شوم. تلاش میکنم سال آینده این مسیر به کمک خدا ادامه 

داشته باشد.
از ابتدای سال جاری شما باید در مسیر اصلی کسب سهمیه المپیک قرار 

بگیرید، چقدر این مسیر برای رسیدن به المپیک ۲0۲0 دشوار خواهد بود؟
ما  برای  داریم،  رو  پیش  را  دشواری  راه  ما  توکیو  المپیک ۲۰۲۰  به  رسیدن  برای 
که مدام باید وزن کم کنیم و در مسابقات پیاپی شرکت کنیم، این مسیر واقعا سخت 
و دشوار است، حداقل ما در فاصله یک ماه در دو مسابقه شرکت می کنیم، باید تمام 
برنامه ریزی ها خوب پیش برود و ما روی کاراته تمرکز کنیم، امیدوارم یک شرایطی برای 
ما مهیا شود تا جهت حضور در لیگ های جهانی از مسیر پروازهای طولانی جدا شویم 
و بتوانیم با سفرهای آسان تری به محل برگزاری مسابقات برسیم، امیدوارم شرایط مالی 
فدراسیون خوب شود تا برای حضور در مسابقات لیگ های جهانی، پروازهای راحت تری 
داشته باشیم، واقعا طولانی بودن مسیر خیلی ما را اذیت می کند. ما امکانات کمی را 
داریم، ماساژور، پزشک تیم و روانپزشک اصلا در  طول مسابقات کنار تیم نداریم. 
به هر حال تیم کاراته ایران افتخارات زیادی کسب کرده و با توجه به اینکه مسئولان 
ورزش در المپیک روی مدال کاراته حساب ویژه ای باز کرده اند، نگاه به این رشته تغییر 
کند، امیدوارم بودجه ای کافی به فدراسیون کاراته داده شود تا شرایط رفت و آمدهای 
ما برای حضور در میادین مهم و حساس راحت شود. ما در طول مسابقات، تیم های 
خارجی را می بینیم که چطور بلافاصله بعد از هر مسابقه ای ماساژورها و پزشک هایشان 
چطور بلافاصله بالای سر بازیکنان تیمشان میروند، اما ما این شرایط را نداریم، انصافا 
این امکانات نیز باید در کنار تیم ما باشد. برخی مواقع شاهد بودیم که بچه ها به خاطر 
مصدومیت های کوچک فینال مسابقات را از دست دادند، اگر پزشک تیم کنار ما باشد 
این مشکلات را نخواهیم داشت، ان شاءالله این مشکلات حل شود تا ما در مرحله بعدی 
کاراته وان ها با این معضلات روبه رو نباشیم، چرا که از این به بعد مسابقات کاراته وان ها 
امتیازاتش کامل حساب خواهد شد. ما باید در کاراته وان های پیش رو با قدرت شرکت 
کنیم تا بتوانیم کسب سهمیه کنیم. از امروز باید برنامه ریزی کنیم و تمام تمرکزمان روی 
رسیدن به المپیک باشد، نباید کار را به روز آخر موکول کنیم، این موضوع نیاز به امکانات 
خوب دارد، مهمترین گزینه و راحت ترین گزینه است که الان از طریق کاراته وان های 
پیش رو سهمیه المپیک را کسب کنیم، نباید اجازه دهیم کار به جاهای دیگر بکشد، 
باید تلاش کنیم نفرات برتر رنکینگ خودمان باشیم تا به راحتی سهمیه را کسب کنیم. 

و صحبت پایانی شما ...
در پایان از تمام آنهایی که برای موفقیت من زحمت کشیدند تشکر می کنم، از شهرام 
هروی و کادرفنی تشکر می کنم و از خانواده عزیزم و همسرم که در این مسیر با من 
هم مسیر بوده تشکر می کنم، امیدوارم که بتوانم سهمیه المپیک را کسب کنم و پس از 
آن تمام تمرکزم روی کسب مدال المپیک باشد. سال نو را به همه هم وطنانمپیشاپیش 
تبریک می گویم، از خداوند می خواهم در سال پیش رو یک انرژی مضاعفی به من بدهد 
تا بتوانم به سهمیه المپیک برسم و با کسب خوشرنگ ترین مدال دل مردم را شاد کنم. 

رئیس هیئت دو و میدانی استان قم:

دو و میدانی کار قمی در مسابقات بین المللی 
فجر طلایی شد

 رئیس هیئت دو و میدانی استان قم از کسب مدال طلا توسط »رضا ملک پور«، دو و 
میدانی کار قمی در مسابقات بین المللی داخل سالن جام فجر خبر داد.

علی رضایی اظهار داشت: رقابت های دو و میدانی داخل سالن بین المللی جام فجر 
در حالی دوشنبه شب در مجموعه آفتاب انقلاب تهران به کار خود پایان داد که سهم دو 
و میدانی کاران قمی از حضور در این مسابقات یک مدال طلا و یک عنوان چهارمی بود.
وی افزود: تنها مدال آور از میان ۶ دو و میدانی کار قمی حاضر در این مسابقات رضا 
ملک پور بود که پس از حضور در بازی های آسیایی جاکارتا به عنوان جوان ترین عضو 

تیم دو و میدانی ایران، این بار در مسابقات بین المللی داخل سالن مدال کسب کرد.
رئیس هیئت دو و میدانی استان قم گفت: بر خلاف بازی های آسیایی جاکارتا ملک 
پور در آن مسابقات در ماده ۴۰۰ متر شرکت داشت، در رقابت های بین المللی داخل 
سالن تهران به عنوان یکی از اعضای تیم ۴ در ۴۰۰ متر در تورنمنت حضور پیدا کرد و 

توانست صاحب مدال طلای این مسابقات شود.
رضایی بیان داشت: صرف نظر از رضا ملک پور، موفق ترین چهره قمی این مسابقات 
مهدی رضایی نوجوان خوش آتیه قمی بود که با وجود سن و سال کم، در ماده ۶۰ متر به 

مقام چهارم رسید و این عنوان چهارمی کم ارزش تر از کسب مدال نیست.
وی عنوان کرد: مهدی رضایی امسال در مهم ترین تجربه دوران ورزشی اش در المپیک 
جوانان در آرژانتین روی پیست رفت و رکورد و عملکرد خوبی از خود بر جای گذاشت و 

بدون شک در آینده نزدیک از او بیش از این خواهیم شنید.
سال ۹۸  در  قم  میدانی  و  دو  کرد:  تصریح  قم  استان  میدانی  و  دو  هیئت  رئیس 
رویدادهای مهمی در پیش رو دارد و جوانان پرتلاش دو و میدانی استان قم به دنبال 

انجام کارهای بزرگ تر هستند.

پیشکسوت بسکتبال ایران و عضو کمیته فنی فدراسیون با اشاره به کنار گذاشتن حامد 
حدادی از تیم ملی، اظهار داشت: به اعتقاد من هیچکس نمی تواند جای »حدادی 

آماده« را در تیم ملی بگیرد.
»عباس مرشدی« درباره حضور تیم ملی بسکتبال در جام جهانی اظهار داشت: تیم 
ملی با هر فراز و نشیبی که داشت راهی جام جهانی شد و امیدواری همه ما این است که 
ملی پوشان بتوانند با حمایت کامل فدراسیون و برنامه ریزی کادر فنی حضوری قدرتمند 

در این رویداد داشته باشند. 
مرشدی ادامه داد: جام جهانی برای ما اهمیت بسیار زیادی دارد و قطعا تمام علاقه 
مندان به بسکتبال دوست دارند که تیم ملی با قدرت در این رویداد شرکت کند و سهمیه 
المپیک را بگیرد. امیدوارم با صلاحدید کادر فنی تیم ملی بتواند از تمام پتانسیل خود در 

این رویداد بزرگ استفاده کند.
کارشناس بسکتبال ایران در پاسخ به این پرسش که آیا منظورش از تمام پتانسیل، 
بازیکنان غایب در تیم ملی مثل حدادی، ارسلان کاظمی، مهدی کامرانی و صمد نیکخواه 
بهرامی است؛ تصریح کرد: نظر شخصی من این است که برای استفاده از تمام پتانسیل 
بسکتبال باید از این بازیکنان هم استفاده کرد؛ قطعا آنها توانایی های زیادی دارند که می 
توانند به تیم ملی کمک کنند. پیشکسوت بسکتبال ادامه داد: شاید نظر سرمربی تیم ملی 
غیر از این باشد و او پتانسیل را در دیگر بازیکنان ببیند اما به طور حتم افرادی هم که در این 
مدت با تیم ملی بودند توانایی داشتند و خودشان را نشان داده و ثابت کردند که قابلیت 
دارند اما من هم مثل بسیاری از مردم دوست دارم که این بازیکنان را در تیم ملی ببینم؛ 

شاید صلاحدید مهران شاهین طبع چیز دیگری باشد. 
عضو کمیته فنی فدراسیون بسکتبال با بیان این مطلب که همه ما به دنبال موفقیت تیم 
ملی و رسیدن به سهمیه المپیک هستیم، تاکید کرد: هدف باید این باشد که تیم ملی در 

جام جهانی موفق عمل کند و سهمیه المپیک را به دست آورد. 

او در پاسخ به این پرسش که آیا قرار نیست بالاخره تدبیری اندیشیده شود و حواشی تیم 
ملی به پایان برسد تا خیال ما بابت استفاده از ستاره ای چون حامد حدادی راحت شود، 
خاطرنشان کرد: امیدواریم که کار به این مسائل نکشد و تیم ملی خیلی سریع شرایط ایده 
آل خود را پیدا کند؛ آنچه از صحبت های آقای شاهین طبع بر می آید این است که او تمام 
تلاشش را برای برقراری نظم انجام می دهد؛ به عبارت دیگر انضباط برایش اهمیت ویژه 
ای داشته و این موضوع را اعلام کرده است؛ علاوه بر این، حامد حدادی هم همیشه در 

خدمت تیم بوده و این انتظار وجود داشته که در این اردو نیز کنار تیم باشد.
مرشدی ادامه داد: نباید همه چیز را یک طرفه دید، بی شک سرمربی تیم ملی و 
فدراسیون دوست دارند که حامد حدادی در تیم حضور داشته باشد و حدادی هم باید 
از قوانین تبعیت کند و از ابتدای اردو با حضور در کنار تیم ملی و بازیکنان دلگرمی ملی 

پوشان باشد و مثل همیشه همچون بازیکنی مفید و سودمند به کارش ادامه دهد. 
عضو کمیته فنی فدراسیون تاکید کرد: قبول دارم که کسی جای حامد حدادی را نمی 
گیرد اما من می گویم که کسی جای »حامد حدادی آماده« را نمی گیرد؛ اسم ها درون 

زمین بازی نمی کنند و این نفرات توانمند هستند که به میدان می روند. 
پیشکوست بسکتبال ایران همچنین تصریح کرد: همه بازیکنانی که در جام جهانی 
حاضر می شوند با آمادگی کامل در این رویداد شرکت می کنند و بهترین خود هستند؛ 
حدادی هم بازیکن بزرگی است و امیدوارم که او این صحبت ها را بخواند و با آمادگی کامل 

کنار تیم ملی قرار بگیرد. 
او در پایان در خصوص نیازهای تیم ملی در مسیر جام جهانی نیز اظهار داشت: تیم ملی 
نیاز به برنامه ریزی خوب دارد اما اول از همه باید حریفان ما در جام جانی مشخص شوند 
چرا که اردوهای آماده سازی ما بر اساس حریفان تنظیم می شود به همین دلیل اول باید 
قرعه کشی جام جهانی برگزار شود و پس از آن کادر فنی تیم ملی براساس حریفان برنامه 

های تدارکاتی خود را تنظیم کنند. 

نماینده مجلس شورای اسلامی از بازنشسته های فدراسیون فوتبال خواست بدون مقاومت مقابل 
قانون منع به کارگیری بازنشستگان و داوطلبانه از پست های خود کنار بروند. سیداحسان قاضی زاده 
هاشمی با اشاره به بازنشسته های فدراسیون فوتبال، گفت: تا الان ۱۳ رئیس فدراسیون از سمت های 
خود کنار رفته اند و فدراسیون فوتبال آخرین جایی است که باید بازنشسته هایشپست های خود را 
ترک کنند. وی افزود: بازنشسته های فدراسیون فوتبال خودشان داوطلبانه و با سری بالا قانون را اجرا 
کنند تا با خوشنامی ماندگار شوند. هیچ اتفاقی هم با کنار رفتن آنها نمی افتد و فضای جدیدی در 
ورزش باز خواهد شد. این نماینده مجلس که با رادیو تهران گفتگو می کرد، درباره اینکه جدایی از 
این پست ها برای بعضی از مدیران سخت است، تصریح کرد: ۱۳ رئیس فدراسیون که حتی سوابقی 
طولانی تر در ورزش داشتند، از سمت های خود کنار رفتند. مگر آقای رحیمی رئیس فدراسیون 
هندبال نایب رئیس المپیک آسیا نبود؟ او بیش از ۴۰ سال در ورزش بود ولی با سری بالا از پست خود 
استعفا کرد. دیگر رؤسای فدراسیون ها هم تجربیات زیادی داشتند ولی مردانه خداحافظی کردند و 
مقاومتی مقابل قانون نداشتند. قاضی زاده هاشمی ادامه داد: اگر وزارت ورزش اقدام مؤثری برای 

کنار رفتن بازنشسته های فدراسیون فوتبال نکند، دستگاه های دیگری وارد خواهند شد.

کارشناس فوتبال گفت: تیم ذوب آهن در خط حمله اش زور ندارد و نمی تواند گلزنی کند.
 رسول کربکندی  در مورد تساوی خانگی ذوب آهن مقابل الزورایعراق گفت: شرایط ذوب آهن 
ایده آل نیست البته آنها مقابل این حریف عراقی خیلی خوب بازی کردند و دروازه بان حریف 
درخشید و مانع از پیروزی ذوب آهن شد. با این حال باید بگویم ذوب آهن در خط حمله زور ندارد 
و نمی تواند از موقعیت هایی که ایجاد می کند استفاده کند.  وی افزود: الزورای عراق فیزیکی 
و درگیرانه بازی می کرد و برای حفظ یک امتیازش تلاش کرد ذوب آهن هم تیم برتر میدان بود 
اما نتوانست از این برتری استفاده کند.  کربکندی با اشاره به این تساوی خانگی عنوان کرد: 
تیمی که می خواهد در لیگ قهرمانان از گروهش صعود کند حداقل باید بازی های خانگی اش 
را با پیروزی پشت سر بگذارد اما می بینیم که خط حمله ذوب آهن زوری ندارد. وی در مورد اینکه 
منصوریان معتقد است در آسیا تیمش با صلابت بازی می کند، اظهار داشت: به نظر من بهترین 
نتیجه منصوریان با ذوب آهن همان مسابقه با الغرافه قطر بود. او دو بازی در پلی آف آسیا را برده و 
یک مساوی داشته است. این بهترین نتایجش با ذوب آهن بوده اما تیمی که می خواهد در آسیا 

صلابت داشته باشد و موفق شود باید حداقل در بازی های خانگی اش به پیروزی برسد.

قاضی زاده هاشمی نماینده مجلس :

تاج نمی تواند بماند
دو برد و یک تساوی بهترین نتایج منصوریان است

کربکندی: ذوب آهن در خط حمله زور ندارد

سابق  دروازه بان  خصوص  در  خود  ادعاهای  به  خطیر  علی   
پرسپولیس و تیم ملی خاتمه نمی دهد و در گفتگویی تازه بار دیگر 

درباره این مساله صحبت کرده است.
چهارشنبه هفته گذشته علیرضا خطیر معاون باشگاه استقلال 
مدعی شد در مجموعه انقلاب از سوی علیرضا حقیقی دروازه بان 
سابق تیم ملی ایران و باشگاه پرسپولیس مورد حمله قرار گرفته 
و البته دقایقی بعد نیز ادعا کرد او در بازداشتگاه به سر می برد؛ 
هرچند حقیقی ساعاتی بعد اعلام کرد در خیابان حضور دارد و 
اتهام حضورش در زندان از سوی معاون استقلال و همچنین 
درگیری اش را پیگیری خواهد کرد. با این حال علی خطیر که طی 
روزهای اخیر در بخش های مختلف رادیویی، تلویزیونی و رسانه ها 
و جراید به صحبت در این خصوص پرداخته، اینبار صحبت های 

تازه ای در این خصوص مطرح کرده است. 
*درخصوص اتفاقی که مدعی هستید برای تان در مجموعه 

انقلاب افتاد توضیح می دهید؟
ما  بود.  به دنبال یک زمین تمرین مناسب  باشگاه استقلال 
جلساتی را با مدیران مجموعه انقلاب برگزار کردیم و حتی چندین 
جلسه را با پیمانکار این مجموعه انجام دادیم. به همین دلیل 
ماشین آلات و تجهیزات مان را قرار بود به این زمین ببریم تا بتوانیم 
زمین را برای عید دوباره احیا کنیم تا تمرینات را بعد از عید در آنجا 
برگزار کنیم. ما می خواستیم کارمان را در آنجا شروع کنیم و من 
برای بازدید به آنجا رفته بودم و دیدم که دو نفر در حال تمرین کردن 
در آنجا هستند. من ماشینم را بیرون مجموعه پارک کرده بودم و 
از زمین چمن به سمت همان ماشینی که تجهیزات را آورده بود، 
 رفتم که ناگهان مربی آقای حقیقی به سمت من آمد و اعتراض 
کرد که چرا به سمت زمین چمن می روی و چرا اینقدر اینجا تردد 
می کنید. من به او گفتم که اینجا در اجاره باشگاه استقلال است و 
قرار است از امروز احیای زمین تمرین را شروع کنیم که ایشان در 
جواب به من گفت این زمین در اجاره آقای حقیقی است و من هم 

به او گفتم چنین چیزی صحت ندارد.
*یعنی زمین از روز چهارشنبه در اجاره باشگاه استقلال 

بود؟
دقیقا از همین روز چهارشنبه اجاره زمین چمن را به باشگاه 

بسته  اسفند  اول  روز  از  را  قراردادش  ما  البته  دادند.  استقلال 
بودیم و این را هم بگویم که نامه نگاری هایش از دو ماه قبل صورت 
گرفته بود. حتی من به او گفتم حالا امروز هم که آمده ای، ایراد 
ندارد تمرین کن ولی خواهشا دیگر از فردا نیا. چون قرار است 
اعتراض کرد. من داشتم  ایشان  بگیرد که  خاکبرداری صورت 
می رفتم که ناگهان دیدم یک شخصی با یک لحن بسیار بد داد 
می زند »هوی بیا اینجا ببینم« من به سمت او رفتم. به من گفت 
شما؟ و اصلا مهلت نداد و با یک ادبیات بسیار بد با سر به من 
حمله  ور شد. من اصلا نفهمیدم که بعدش چه اتفاقی افتاد. چند 
نفر در آنجا حضور داشتند و شاهد این صحنه بودند. بعد حراست 
مجموعه وارد شد و به ۱۱۰ و اورژانس زنگ زدند. او را به کلانتری 
بردند و جالب است در آنجا گفته بود ایشان را نمی شناختم که 
جوابش را دادم. من در همان جا به رییس کلانتری گفتم دردآور  
این است که ایشان گفته نمی شناختم و چنین کاری انجام دادم 
یعنی احتمال دارد ایشان با هرکسی دیگری هم چنین کاری 
انجام می داد. حالا من معاون استقلال بودم و قضیه رسانه ای شد. 
بارها این اتفاق در جامعه افتاده و آدم های مختلف که به اصطلاح 

خودشان مشهور هستند و پول و قدرت دارند و فکر می کنند، 
می توانند با این ابزارها هرکاری دوست دارند انجام دهند. فکر 
می کنند با پولی که دارند می توانند ناهنجاری های شان را کتمان 
کنند. به جرات می توانم بگویم این افراد با کارهای شان چهره 
آدم های مشهور دیگر را هم خراب می کنند. فکر می کنم عامل 
خشونت در فوتبال کمی زیاد شده. دیالوگ ما اصلا دیالوگ دعوا 
نبود. من نمی فهمم چرا آن دیالوگ ساده منجر به اتفاق شد و 

باعث شد بینی من از هشت جای مختلف ضربه بخورد.
*قبول دارید مدیریت مجموعه انقلاب هم در این قضیه 

مقصر است؟
جالب است بدانید که مدیریت مجموعه انقلاب می گوید که 
ایشان هیچ مجوزی برای تمرین کردن در اینجا را نداشته و اصلا 
این زمین به ایشان اجاره داده نشده بود. ایشان فقط یک ورودی 
۱۵ هزار تومان داشته و به داخل مجموعه رفته و آن ۱۵ هزار تومان 
هم فقط مجوز ورود به مجموعه بوده است. حتی حراست مجموعه 
انقلاب هم قصد شکایت از ایشان را دارد زیرا که ایشان سابقه این 
درگیری را با حراست مجموعه انقلاب داشته است. حالا بعد از این 

اتفاقات در رسانه ها وانمود می کند که من به هواداران پرسپولیس 
بی احترامی کردم در حالی که اصلا ادبیات من اینگونه نیست. 
حتی شنیدم ایشان گفته من به مادرش توهین کردم و این در 
شأن و شخصیت من نیست. هیچ وقت این کارها را نمی کنم. این 
مساله اصلا به پرسپولیس ارتباطی ندارد. من معاون استقلال 
هستم و هیچ وقت به هواداران و مجموعه پرسپولیس بی احترامی 
نمی کنم. من با خیلی از پرسپولیسی ها همین الان در ارتباط 
هستم. از بازیکن و مدیر گرفته درست است که در زمین با یکدیگر 
رقیب هستیم اما در بیرون از زمین با هم رفیق هستیم. باور کنید 
خیلی از پیشکسوتان پرسپولیس با من تماس گرفتند و گفتند 
شما این مساله را به حساب پرسپولیس نگذارید. حتی گفتند این 
اتفاق در شأن و شخصیت باشگاه پرسپولیس نیست که بخواهد 
چنین حرکتی انجام دهد. من ایشان را یک پرسپولیسی نمی دانم 
و این را قبول ندارم که یک پرسپولیسی این بلا را سر من آورده. 
ایشان روزی عضو تیم ملی فوتبال ایران بوده و جامعه از او انتظار 
دارد که مثل یک سرباز تیم ملی همیشه با شأن و شخصیت بالا در 

جامعه برخورد کند. این انتظاری است که جامعه از ایشان دارد.
*آن لحظه که بینی شما شکست، حقیقی بازداشت شد. 

چون ایشان تکذیب و اعلام کرده که من بازداشت نبودم.
تا جایی که من در جریان هستم ما با هم به کلانتری ۱۴۵ 
ونک رفتیم. اظهارات بنده و ایشان را گرفتند. بنده را به پزشکی 
قانونی فرستادند و از آنجا به بیمارستان رفتم و طبق اطلاعاتی 
ناحیه ۳  دادسرای  با  کلانتری ۱۴۵  از  را  ایشان  دارم،  من  که 
ونک فرستاده بودند که آنجا برایش قرار وثیقه صادر می کنند و تا 
جایی که من می دانم تا ۱۱ شب بازداشت بودند و ایشان با قرار 
وثیقه آزاد می شود. کار بسیار زشتی که ایشان انجام می دهد، در 
صفحه مجازی اش لایو می گذارد و می گوید چنین چیزی نبوده 
است. حتی در جایی دیگر ادعا کرده من ایشان را نزده ام و فقط 
هل داده ام. این چه هل دادنی بوده که بینی من به این شکل 
درآمده است. احتمالا من خودم بینی ام را از هشت نقطه مختلف 
شکستم. اما مطمئنا آن را پیگیری می کنم و تا حصول پایانی 
نتیجه آن را پیگیری خواهم کرد و به ایشان خواهم فهماند که یک 

سلبریتی در جامعه چگونه باید برخورد کند.

خطیر: حقیقی داد زد؛ هوی! بیا اینجا!

 به او می فهمانم یک سلبریتی چطور باید رفتار کند 

عضو کمیته فنی بسکتبال: 

هیچکس جای »حدادیِ آماده« را نمی گیرد
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یکنوشیدنیمناسببرایصبحها

7 دلیل برای نوشیدن روزانه آب گرم

بر خلاف آب سرد که می تواند موجب انجماد و یا سفت شدن چربی ها در معده و ایجاد 
ذخایر چربی گردند، آب گرم کمک می کند تا غذا در معده راحت تر هضم شود و سموم و 

سایر مواد غیرضروری و زائد نیز حذف گردند.
 اینکه ما هر روزمان را چگونه آغاز می کنیم به نحو غیر قابل تصوری بسیار مهم است. 
همان طور که بسیاری از افراد عادت دارند که روزشان را با یک فنجان چای و یا قهوه شروع 
کنند، افرادی هم هستند که مایلند با یک نوشیدنی سرد و یا آب سرد روزشان را آغاز کنند. 
اما از دیدگاه برخی از محققین تمامی این عادات نادرست اند. شکی نیست که آب برای 
بدن و داشتن زندگی سالم بسیار ضروری است. اکثر متخصصان پوست و سلامت بر این 
باورند که مصرف کافی و به اندازه آب در طول شبانه روز و حفظ آب بدن بسیار مهم بوده 
و به بدن در دفع سموم و اجتناب از پیری زودرس پوست کمک خواهد نمود. با این حال، 
مصرف هشت لیوان آب تصفیه شده روزانه خیلی بیشتر از این ها می تواند مؤثر و مفید 
باشد. همان طور که ممکن است کمی عجیب به نظر برسد، اما مصر آب گرم، آن هم در 
هنگام صبح می تواند مزایای سلامتی فراوانی را برای بدن به دنبال داشته باشد. بر اساس 
یک مطالعه ی منتشر شده در مجلات مرتبط با مسائل دارویی و پزشکی، بدن انسان قادر 
به مدیریت آب سرد نیست و عروق خونی را سفت و تنگ می نماید که خود مانع هضم و 
آب رسانی مناسب بدن خواهد شد. علاوه بر این به جای تمرکز بر جذب مواد مغذی، 
بدن باید پس از مصرف آب سرد مقداری انرژی خود را نیز برای تنظیم دمای داخلی بدن 
مصرف نماید. نوشیدن آب سرد پس از صرف غذا می تواند موجب تولید مازاد مخاط در 
معده گردد که می تواند سبب اختلال در عملکرد طبیعی سیستم ایمنی بدن شده و 
آن را در برابر عفونت ها آسیب پذیر گرداند. در حالی که طعم های گوناگون و لذت بخش 
نوشیدنی های صبحدم موجب وسوسه انسان به استفاده از نوشیدنی های متفاوت 
خواهد بود، ما در اینجا به بیان هفت دلیل برای کنار گذاشتن مصرف چای و قهوه و سایر 
نوشیدنی ها در هنگام صبح، در ازای یک لیوان آب گرم تصفیه شده می پردازیم. اصلًا چرا 
از آب لیموی تازه برای افزایش اثرات مفید و طعم و مزه به نوشیدنی خود استفاده نکنید؟

تقویتمتابولیسمبدن
اگر در حال تلاش برای کم کردن وزن هستید، نخستین چیزی که باید در هنگام صبح 
مصرف نمایید، یک لیوان آب گرم است. این امر می تواند موجب تسریع در این عمل 
گردد. آب گرم موجب افزایش دمای بدن شده که به نوبه خود افزایش میزان متابولیسم یا 

فرایند چربی سوزی را در پی خواهد شد.
تمیزوپاککردندستگاهگوارش

بر خلاف آب سرد که می تواند موجب انجماد و یا سفت شدن چربی ها در معده و ایجاد 
ذخایر چربی گردند، آب گرم کمک می کند تا غذا در معده راحت تر هضم شود و سموم و 

سایر مواد غیرضروری و زائد نیز حذف گردند.
تصفیهخون

در حالی که این موضوع بسیار بحث برانگیز است، اما به اعتقاد جمعی از محققین طب 
آیورودا، نگهداری آب در ظروف مسی روند طبیعی سم زدایی بدن را بهبود می بخشد. 
از آنجایی که مس یک تصفیه کننده ی مناسب خون و از بین برنده ی باکتریایی است، 
توصیه می شود در هنگام صبح و برای بهبود سلامت کلی بدن، برای نوشیدن آب از 

ظروف مسی استفاده نمایید.
سطحگردشخونوقندخونرابهبودمیبخشد

مشخص شده که آب گرم مخلوط با لیمو برای افراد مبتلا به بیماری دیابت مفید است. این 
کار موجب انقباض عروق در شریان ها می شود و نتیجتاً گردش خون بهبود خواهد یافت. 

علاوه بر این محلول آب گرم و لیمو می تواند به کنترل وزن و تنظیم قند خون کمک کند.
تسهیلیبوست

یبوست یک مشکل شایع در معده است که اغلب به دلیل کمبود آب در بدن رخ 
می دهد. نوشیدن یک لیوان آب گرم در هنگام صبح موجب آب رسانی و تسریع و تسهیل 
نقل و انتقال مواد در بدن می شود. به عقیده ی محققین، انجام این کار ساده و کم هزینه 
می تواند بیشتر به سود بانوان باشد، زیرا تغییرات هورمونی بیشتری در آن ها رخ می دهد 

و همچنین یبوست یک مسئله ی رایج در میان آن ها به شمار می آید.
رقیقکردنمخاط

محققان اذعان داشته اند، شواهدی وجود دارد که نشان می دهد در مقایسه با آب سرد، 
مایعات گرم و داغ می توانند تا میزان قابل توجهی میزان انباشت مخاط در بینی، گلو و 
دستگاه گوارش را کاهش دهند. بنابراین از عفونت های ویروسی و باکتریایی پیشگیری 

خواهد شد.
بهبودخلقوخو

بر اساس یک مطالعه منتشر شده، نوشیدن آب گرم می تواند موجب بهبود خلق و 
خو در ارتباط با دیگر مردم شود. به نظر می رسد گرمای فنجان و احساس لذت بخش 
نوشیدن مایعات گرم بر خلق و خوی انسان تأثیر مثبت گذاشته و موجب بهبود دیدگاه 

انسان نسبت به دیگر افراد خواهد شد.

کفش مناسب و راحت چه ویژگی هایی دارد؟
دبیر انجمن طب فیزیکی با اشاره به ویژگی های کفش راحت و مناسب، گفت: ممکن 
است به دلیل کفش نامناسب نیروی بدی به مچ پا منتقل شود و این نیرو به زانو، لگن و 

کمر برسد. 
سید احمد رئیس السادات درباره تأثیر پوشش کفش بر سلامت،   گفت: هر فرد مدت 
زمانی بیرون از منزل با کفش به سر می برد و در منزل هم از دمپایی یا صندل استفاده 
انسان دارد. وی درباره  بر بدن  تأثیرات متقابلی  از کفش  بنابراین استفاده  می کند. 
ویژگی های کفش مناسب، افزود: اندازه، جنس و تناسب با شرایط فیزیکی کفش حائز 
اهمیت است. حتی افراد نرمال برای استفاده های مختلف مانند پیاده روی یا کوهنوردی 
و مهمانی نیاز به استفاده از کفش هایی با نشان های تجاری مختلف دارند. علاوه بر 
این، بحث سن هم در پوشش کفش مطرح است و گاهی نیز فردی به تناسب بیماری،  
دیابت یا ناهنجاری پا از نوعی کفش خاص استفاده می کند.  دبیر انجمن طب فیزیکی 
ادامه داد: مهم ترین موضوع در استفاده از کفش، راحتی فرد است. یعنی کفش خوب 
آرامش بیشتری نصیب شما می کند. اگر در طولانی مدت کفش ما تنگ یا گشاد باشد، 
تأثیر فیزیکی روی پا می گذارد و تبدیل به میخچه یا مشکلات پوستی می شود. اگر یک 
نفر حساسیت داشته باشد یا به دلیل دیابت، عروق ریز پا دچار تنگی شده یا به دلیل 
بیماری های مختلف اعصاب حسی در بخش پا کمتر باشد، ممکن است متوجه این فشار 
نشوند و موجب زخم شده و دیر هم التیام یابد. رئیس السادات درباره اهمیت استفاده 
از کفش مناسب، تأکید کرد: بعضی معتقدند مفاصل بدن مانند زنجیرهای متصل به 
یکدیگر هستند و اگر قسمتی از این زنجیره دچار مشکلی شود، به قسمت های دیگر 
آسیب وارد می کند. به عنوان مثال، ممکن است به دلیل کفش نامناسب نیروی بدی به 
مچ پا منتقل شود و این نیرو به زانو، لگن و کمر برسد. وی با بیان اینکه ممکن است بعضی 
از مشکلات ما با استفاده از کفش مناسب برطرف یا کمتر شود، اظهار کرد: ممکن است 
فردی ناهنجاری در کمر یا لگن داشته باشد، اما دکتر به او توصیه کند که با استفاده 
از کفش خوب بخشی از مشکلاتش برطرف می شود. رئیس السادات که در یک برنامه 
رادیویی صحبت می کرد، در خصوص استفاده از کفش های پاشنه بلند و کوتاه نیز گفت: 
هم کفش های پاشنه بلند و هم پاشنه کوتاه می توانند مشکل ساز باشند، اما بهترین 
پاشنه برای خانم ها سه تا چهار سانتی متر است و بیشتر یا کمتر از آن ممکن است فرد را 
دچار مشکل کند. در بعضی افرادی که خارپاشنه دارند، پاشنه بلندتر ممکن است کمی 

کمک کننده باشد.

فلوشیپطبخوابدانشگاهعلومپزشکیتهران:

آنچه در مورد فلج خواب باید بدانید 
فلوشیپ طب خواب دانشگاه علوم پزشکی تهران با اشاره به علائم ابتلا به فلج خواب 

گفت: این اختلال خواب در دهه دوم و سوم زندگی شایع تر است. 
مجاهده سلمانی، فلوشیپ طب خواب دانشگاه علوم پزشکی تهران در ارتباط با فلج 
خواب اظهارداشت: این اختلال زمانی اتفاق می افتد که در شروع به خواب رفتن و یا 

هنگام بیدار شدن از خواب، فرد بیدار است ولی قادر به حرکت دادن بدن خود نیست.
وی افزود: فلج خواب می تواند یکی از نشانه های نارکولپسی )نوعی اختلال خواب با 
خواب آلودگی بیش از حد روزانه( باشد.همچنین در طی فلج خواب ممکن است فرد 
قادر به صحت کردن نباشد، نتواند اندامها و بدن و سر را تکان دهد ولی تنفس وی نرمال 
است. فلوشیپ طب خواب دانشگاه علوم پزشکی تهران ادامه داد: فرد کاملًا هوشیار 
است و می داند در اطراف چه اتفاقاتی رخ می دهد. اگر کسی فرد را در این حالت تکان 
دهد یا با وی صحبت کند به حالت نرمال برمی گردد. گاهی با تلاش زیاد فرد برای حرکت 
دادن خود، فلج خواب خاتمه می یابد. این حالت برای فرد ترسناک و اضطراب آور است 
ولی هر بار فقط چند ثانیه یا چند دقیقه طول می کشد.  سلمانی با بیان اینکه فلج خواب 
از سن 10 سالگی به بعد رخ می دهد ولی در دهه 2 یا 3 شایع تر است، خاطرنشان کرد: 

این اختلال خطری برای فرد ندارد ولی باید با پزشک مشورت شود.
وی خاطرنشان کرد:برخی از عوامل باعث افزایش بروز فلج خواب می شوند مثل 
کمبود خواب، برنامه خواب متغیر، استرس روحی روانی همچنین وقتی فرد به پشت 

می خوابد فلج خواب بیشتر اتفاق می افتد.

داروهای فشار خون 
مسدود مانند خون فشار داروهای
و آرام ضربان حفظ به بتا کنندههای
درستقلبکمکمیکنند.اگربهناگاه
مصرفاینداروهارامتوقفکنید،ممکن

سریع قلب ضربان مانند شرایطی با است
مواجهشوید.درحقیقت،اینشرایطمیتواند
فشار افزایشچشمگیر و قلب ایسکمی به
این تمامی منجرشود. قلب وضربان خون
مواردپایههاییبراییکحملهقلبیدرآینده

محسوبمیشوند.

داروهای ضد اضطراب 
ضد داروهای کلاس رایجترین ها بنزودیازپین
اضطرابهستند.اگرچهاینداروهادرتسکینفوری
علائماضطراببهخوبیعملمیکنند،امانبایدبه
دلیلبهبوداضطرابمصرفآنهارابهناگاهمتوقف

کنید.مصرفبلندمدتومکرراینداروهامیتواندبه
شکلگیرییکوابستگیفیزیولوژیکیمنجرشود.ازاین
رو،توقفناگهانیمصرفاینداروهامیتواندپیامدهایی
مانندعلائمترکمشابهباترکالکلوحتیتشنجرابه

همراهداشتهباشد.
خطرتشنجطی24تا72ساعتپسازتوقفمصرف
دارودربیشترینحدخودقراردارد.برایییشگیریاز
مواجههباعلائمترکوخطرتشنج،پزشکبهآرامیدوز
مصرفیداروراکاهشخواهددادتازمانیکهبدنآمادگی

کاملبرایقطعمصرفراداشتهباشد.

استروئیدها 
غددآدرنالیکهورموناستروئیدیبهنامکورتیزولترشح
میکنندکهضدالتهابیقویمحسوبمیشود.اماگاهی
اوقاتمابهمقداربیشتریازاستروئیدهادربدنخودبرای
مبارزهبایکبیماریحادیاالتهابنیازداریم.اینزمانیکهاست

کهداروهایاستروئیدی،مانندپردنیزون)Prednisone(،تجویزمی
شوند.پردنیزونمیتواندهمانندیکشمشیردولبهعملکندزیرا
هنگامیکهمصرفداروراآغازمیکنید،غددآدرنالفعالیتخود
رامتوقفمیکنند.اگربهناگاهمصرفاستروئیدرامتوقفکنید،
غددآدرنالیکیادوهفتهزماننیازدارندتادوبارهفعالشدهوتولید
کورتیزولراآغازکنند.بهواسطهسطوحپایینکورتیزولدربدنممکن
استباعلائمیمانندضعف،حالتتهوع،استفراغ،اسهال،وشکم
دردمواجهشوید.پزشکبهتدریجدوزمصرفاستروئیدهاراکاهش
میدهدتابدنزمانکافیبرایآغازتولیدکورتیزولرابدونمواجههبا

آثارناخوشایندترکداشتهباشد.

داروهای ضد افسردگی 
علائمترکناشیازداروهایضدافسردگیبهاندازهداروهای
ناخوشایند همچنان اما نیستند، خطرناک اضطراب ضد
محسوبمیشوند.ایناحتمالوجودداردکهسردرد،سبکی
سر،حالتتهوع،وتعریقراتجربهکنید.همچنین،خطرعود
بیمارییکنگرانیبزرگمحسوبمیشود.قاعدهکلیبرای
داروهایضدافسردگیایناستکهاگرعلائمیکبیماریپساز
مصرفداروبرایششماهتایکسالبهبودیافت،سپسپزشک
میتواندکاهشوتوقفمصرفدارورامدنظرقراردهد.کاهش
تدریجیاهمیتدارد.هرچهقطعمصرفداروسریعترصورت
بگیرد،خطرعودبیماریوآغازدوبارهافسردگینیزبیشتراست.
آن به واکنشسریع ارائه بیشتررخدهد، بیماری هرچهعود

سختترشدهوبهبودینیزدشوارترحاصلمیشود.

قطره های چشم برای آب سیاه 
بیماریآبسیاهیاگلوکومبهواسطهتجمعمایعدرقسمتجلویچشمشکل
میگیردکهمیتواندبهعصببیناییآسیبواردکند.قطرههایچشمتجویزی
برایدرماناینبیماریبهکاهشفشاردرچشمکمکمیکنند.توقفاستفادهاز
آنهامیتواندافزایشفشاردرچشمرابههمراهداشتهباشد.تداومفشارناشیاز

انباشتمایعمیتواندآسیببیشتریبهعصببیناییچشمواردکردهوبهطوربالقوه
بهنابیناییدرآیندهمنجرشود.

داروهای رقیق کننده خون 
داروهایرقیقکنندهخونازتشکیل
لختههایخونپیشگیریمیکنند.
ها، سرخرگ در که خون های لخته
می شوند می تشکیل قلب و ها سیاهرگ
های سکته قلبی، حملات موجب توانند
مغزیوبروزانسدادشوند.داروهایضدلخته
باید )وارفارین( کومادین مانند خون، شدن
هموارهزیرنظرپزشکمصرفشوندوبدون
متوقف را آنها مصرف نباید وی با مشورت

کنید.

داروهای ضد درد مخدر 
کدئین،مورفینوهیدروکودون،داروهایمخدریهستندکهپزشک
برایتسکیندردتجویزمیکنند.اگرفردیبرایچندماهاینداروها
رامصرفکردهباشد،زمانیکهمصرفرامتوقفمیکندباعلائمترک
مواجهمیشودکهمشابهباعلائمترکهروئینهستند.بیقراری،اضطراب،
اسهال،ودردعمومیتنهاچندنمونهازاینعلائممحسوبمیشوند.بار
دیگر،پزشکبهتدریجدوزمصرفداروراتازمانیکهدیگربهآننیازینباشد،
کاهشمیدهدتابهپیشگیریازعلائمناخوشایندترکنیزکمکشود.اگر
براینخستینبارداروهایمخدربرایشماتجویزشدهاند،دربارهامکان

استفادهازگزینههایجایگزینباپزشکخودصحبتکنید.

داروهای تیروئید 
افرادیکهبهبیماریهایپرکاریوکمکاریتیروئیدمبتلاهستندبرایتنظیم
تولیدهورمونتیروئیدکهبهکنترلسوختوسازکمکمیکند،نیازمند
مصرفداروهستند.افرادمبتلابهپرکاریتیروئیدکهمصرفدارورامتوقف
میکنندممکناستآغازیک»توفانتیروئیدی«راتحریککنندکهشرایطی
تهدیدکنندهزندگیاستوباضربانقلبسریع،تب،غش،ودرصورتعدمدرمان،

کماهمراهیمیشود.

9 دارویی که مصرف آنها را نباید ناگهان متوقف کرد 

به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 
از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه دوم

موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 
سلام علیکم 

پرونده  به کلاسه  و ضمائم  و دادخواست  ابلاغ وقت دادرسی  آگهی  احترام  با 
2831/2/97

وقت رسیدگی :  روزسه شنبه تاریخ 98/1/27 ساعت 9/30 حوزه دوم
خواهان: محمد رضا جامه بزرگی

خوانده : محمدرضا عبدالهی
خواسته: مطالبه

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه 
حل اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان 
بودن خوانده به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین 
دادرسی مدنی مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا 
خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت 

تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد بود.م.الف 5007
شورایحلاختلافحوزه2شهریار

------------------------------
شماره17736

آگهیفقدانسندمالکیت
خانم صغرا سرخیل  کوزانی باستناد دوبرگ استشهادیه ذیل رمز تصدیق شماره 
۴۶38۶۴ مورخ97/12/02 شناسه یکتا13970215۴۴17000227 دفتر خانه 
۴5 اندیشه مدعی فقدان سند مالکیت ششدانگ آپارتمان مسکونی واقع در سمت 
شمالی طبقه سوم به مساحت 35 / 75 متر مربع قطعه 7 تفکیکی بانضمام انباری 
مسکونی واقع در سمت شمالی زیرزمین یک به مساحت 2/70 متر مربع قطعه هفت 
تفکیکی و پارکینگ مسکونی قطعه دوم تفکیکی به مساحت 10/۶0 متر مربع واقع 
در سمت مرکزی زیرزمین یک پلاک ثبتی ۴31۴۴ فرعی از ۴7 اصلی مفروز از 3020 
فرعی از اصلی مذکور ذیل ثبت دفتر الکترونیکی 139720301057037۴58 بنام 
صغری سرخیل کوزانی ثبت و سند به شماره چاپی ۴3۴۴3۴ - ب /97 صادر و 
تسلیم گردیده است و برابر سند 2۴۴7 مورخ9۴/08/27 دفتر خانه 5 شهریار در 
رهن بانک مسکن قرار گرفته است و بعلت سهل انگاری سند مالکیت مفقود میباشد 
است لذا مراتب به استناد تبصره یک ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا وجود 
سند مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ نشر این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض 
خود را کتبا به ضمیمه سند معامله  باین اداره تسلیم و رسید دریافت نماید در غیر 
به  و نرسیدن واخواهی نسبت  انقضای مدت مذکور  از  اداره پس  این  اینصورت 

صدورسند المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد.م الف 500۶
رئیسثبتاسنادشهریارسیدمرتضیموسوی
نشانی:شهریارشهرکاداریادارهثبتاسنادواملاکشهریار

------------------------------
اگهیتغییرات

آگهی تغییرات شرکت تعاونی پرتو طب آزما قم به شماره ثبت 2۴38 و شناسه ملی 
108۶0972۶۶8 به استناد نامه شماره 23951 مورخه 28/11/97 اداره تعاون ، 
کار و رفاه اجتماعی شهرستان قم و صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 01/11/1397 
تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای علیرضا رحیمی بشماره ملی 0381597105 عضو 
اصلی هیئت مدیره مستعفی و آقای محمد مشایخی بشماره ملی121950۴۶10 
عضو علی البدل هیئت مدیره بعنوان عضو اصلی هیئت مدیره انتخاب شدند. اداره 
کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم 

)۴0۴072(
------------------------------

اگهیتغییرات
آگهی تغییرات شرکت تعاونی بازنشستگان تلاشگر امین به شماره ثبت ۶302 و 
شناسه ملی 108۶1010۶00 به استناد نامه شماره 1۶۴7۶ مورخه 19/08/97 
اداره تعاون کار ورفاه اجتماعی شهرستان قم و صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده مورخ 20/07/1397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 1- صورتهای مالی 
سال 9۶ به تصویب رسید 2- آقای حسین سخنور به شماره ملی12۶1۶755۶ به 
سمت بازرس اصلی و امیر قرائی به شماره ملی 038۴۴۶7008 بعنوان بازرس علی 
البدل برای مدت یکسال انتخاب شدند. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری قم )۴0۴070(
------------------------------

اگهیتغییرات
آگهی تغییرات شرکت بهسازان سرزمین پارس سهامی خاص به شماره ثبت 90۶5 
و شناسه ملی 10590007۶77 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده 

مورخ 0۶/11/1397 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : ماده دو اساسنامه موضوع فعالیت 
اصلاح وموارد ذیل به آن اضافه گردید : انجام مطالعات و تهیه طرح های مقدماتی، 
مرحله اول و دوم مدیریت مصرف انرژی و نظارت بر اجرای کلیه مراکز تربیتی، اماکن 
مذهبی، سیاحتی، فرهنگی و هنری و بهداشتی و درمانی و آزمایشگاه ها. - انجام 
مطالعات و تهیه طرح های مقدماتی، مرحله اول و دوم مدیریت مصرف انرژی و 
نظارت بر اجرای کلیه واحدها و مجموعه های مسکونی، ساختمان های تجاری، 
ساختمان های اداری، صنعتی و کارخانه ها، مراکز مخابراتی، پستی مکانیزه و 
ساختمان های مربوط به خدمات شهری و ساختمان های خاص نظامی. - انجام 
مطالعات و تهیه طرح های مقدماتی، مرحله اول و دوم و نظارت بر ساخت پروژه 
های معماری داخلی، تهیه یادمان ها و یادبودها، آرم ها و نشانه ها. - انجام طرح 
و محاسبات ایستایی سازه ها و ارزیابی ایستایی آن ها و طرح های ترمیمی مربوط 
به آن، انجام طرح، محاسبه و نظارت انواع سازه ها و همچنین مطالعات ارزیابی، 
استحکام سازه های موجود در برابر انواع نیروهای داخلی و خارجی و همچنین 
تهیه طرح بهسازی و ترمیم و نظارت بر اجرای آن ها. - مطالعات و تهیه طرح 
های تاسیساتی مکانیکی، الکتریکی و الکترونیکی و تجهیزاتی نظیر: سرمایش، 
گرمایش، آبرسانی، فاضلاب، برق، تلفن و ارتباطات الکترونیکی، گازرسانی، هوای 
فشرده، بخار و سیستم های برقگیر. - انجام مطالعات ارزیابی لرزه ای، تهیه طرح 
بهسازی، تهیه جزئیات اجرایی، نظارت بر اجرا، برآورد ریالی طرح های مقاوم سازی، 
تهیه دستورالعمل های فنی، تهیه شناسنامه فنی، تهیه نقشه های چون ساخت، 
بررسی نتایج سونداژ، تولید نرم افزارهای تخصصی، ارزیابی سریع. - امور پیمانکاری 
مربوط به ساخت ساختمان ها و ابنیه اعم از چوبی، آجری، سنگی، بتنی و فلزی. 
- امور پیمانکاری مربوط به شبکه های توزیع آب، شبکه های جمع آوری و انتقال 
فاضلاب، کانال های انتقال آب و شبکه های آبیاری و زهکشی، احداث حوضچه ها 
و استخرهای پرورش و تکثیر آبزیان و عملیات ساختمانی )سیویل( تصفیه خانه های 
آب و فاضلاب. - واردات مصالح ساختمانی، واردات تجهیزات ساختمانی، واردات 
قطعات صنعتی و نظایر-انجام موضوع فعالیت پس از اخذ مجوزهای لازم از دستگاه 
مربوطه - ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان قم اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری 

قم )۴02782(
------------------------------

آگهیفقدانسندمالکیت
آقای / خانم امید بیات  ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام نموده 
است که سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه بمساحت 150 
مترمربع قطعه 2077 تفکیکی بشماره پلاک 7220 فرعی از 15۴ و 153 اصلی 
مفروز از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج مورد ثبت ۶78217 
صفحه ۶5 جلد 1۶93 املاک بنام متقاضی ثبت و سند بشماره چاپی 298909 
بنام مشارالیه صادر و تسلیم گردیده است که بعلت سرقت مفقود گردیده است لذا 
تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است لذا مراتب به استناد تبصره یک 
اصلاحی به ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه 
کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک مذکور 
باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف 
مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد سند 

مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد .
م/30823
شوشپاشا–رئیسناحیه1

------------------------------
آگهیفقدانسندمالکیت

آقای / خانم صفیه زندیه ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق شده اعلام 
نموده است که سند مالکیت سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب خانه بمساحت 
150 مترمربع قطعه 2077 تفکیکی بشماره پلاک 7220 فرعی از 15۴ و 153 
اصلی مفروز از اصلی مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج مورد ثبت 
۶78217 صفحه 70 جلد 1۶93 املاک بنام متقاضی ثبت و سند بشماره چاپی 
298910 بنام مشارالیه صادر و تسلیم گردیده است که بعلت سرقت مفقود گردیده 
است لذا تقاضای صدور سند مالکیت المثنی نموده است لذا مراتب به استناد 
تبصره یک اصلاحی به ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی می شود 
تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله نسبت به ملک 
مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز اعتراض خود را ضمن ارائه 
اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه 
ظرف مدت مقرر اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد 

سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد . 
م/30822
شوشپاشا–رئیسناحیه1

آگهیابلاغصورتجلسهافرازپلاکثبتی53/1061واقعدر
خادمآبادشهریار

نظر به این که آقای رضا غلامی تقاضای افراز سهم مشاع خود از پلاک ثبتی 
10۶1 فرعی از 53 اصلی واقع در خادم آباد شهریار را نموده و پلاک مذکور برابر 
صورت مجلس افراز به شماره ۴0080 مورخ 139۶/11/12 به سه قطعه افراز شده 
که صورت مجلس مذکور به همه مالکین مشاعی به جز آقای جواد ملک نیا ابلاغ 
گردیده است ؛ اکنون آقای رضا غلامی خواهان افراز برابر درخواست وارده شماره 
۶91۴ مورخ 1397/12/05 اعلام داشته که از محل سکونت آقای جواد ملک 
نیا هیچ گونه اطلاعی ندارد ؛ لذا بدینوسیله به آقای جواد ملک نیا ابلاغ می گردد 
چنانچه اعتراضی نسبت به رأی صادره داشته باشد در اجرای ماده 2 قانون افراز 
و فروش املاک مشاع ظرف ده روز پس از چاپ این آگهی دادخواست خود را به 
دادگاه شهرستان محل وقوع ملک )شهریار( تقدیم و گواهی طرح دعوی را به این 
اداره تسلیم نماید در غیر این صورت پس از انقضاء مهلت مذکور نسبت به صدور 
سند مالکیت قطعه افرازی به نام متقاضی افراز ، اقدام می گردد ؛ لازم به ذکر است 

مشخصات و حدود قطعات افرازی به شرح ذیل می باشد :
1 - ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 809/90 مترمربع قطعه اول افرازی 
پلاک . فرعی از 53 اصلی مفروز از پلاک 10۶1 فرعی از اصلی مذکور با حدود : 
شما لا به طول 1۴ متر پی به خیابان 12 متری شرق در سه قسمت که قسمت دوم 
شمالی است اول به طول 11/80 متر دوم به طول 7 متر دیوار به دیوار پلاک 33۴5 
فرعی از 53 اصلی سوم به طول 30/70 متر دیواریست به قطعه 301 تفکیکی 
جنوبا به طول 21 متر دیوار به دیوار قطعه دوم افرازی از همین صورت مجلس غربا 
به طول ۴2/50 متر درب و دیواریست به کوچه 8 متری که این قطعه تحت عنوان 

قطعه یک افرازی در سه دیگر مالکین مشاعی قرار دارد .
 2 - ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 1۴7 مترمربع قطعه دوم افرازی پلاک 
. فرعی از 53 اصلی مفروز از پلاک 10۶1 فرعی از اصلی مذکور با حدود : شما به 
طول 21 متر دیوار به دیوار قطعه اول افرازی از همین صورت مجلس افراز شرقا به 
طول 7 متر دیواریست به قطعه 301 تفکیکی جنوبا به طول 21 متر دیوار به دیوار 
پلاک 32۴2 فرعی از اصلی مذکور غربا به طول 7 متر درب و دیواریست به کوچه 8 
متری که این قطعه تحت عنوان قطعه دوم افرازی در سهم متقاضی افراز آقای رضا 

غلامی قرار دارد.
3 - ششدانگ یک قطعه زمین به مساحت 1۴7 مترمربع قطعه سوم افرازی پلاک 
. فرعی از 53 اصلی مفروز از پلاک 10۶1 فرعی از اصلی مذکور با حدود : شمالا 
به طول 21 متر دیوار به دیوار پلاک 32۴2 فرعی از 53 اصلی شرقا به طول 7 متر 
دیواریست به قطعه 301 تفکیکی جنوبا به طول 21 متر دیوار به دیوار پلاک 28۶1 
فرعی از 53 اصلی غربا به طول 7 متر درب و دیواریست به کوچه 8 متری که این 

قطعه تحت عنوان قطعه سوم افرازی در سهم دیگر مالکین مشاعی قرار دارد .

مالف5002
سیدمرتضیموسویرئیسادارهثبتاسنادواملاکشهریار

اینفوگرافیک:محسن عبداللهی *
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چهار شنبه -پانزدهم اسفند ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64764
اجتماعی

تاریخ  طول  در  وقف  گفت:  تقلید  مراجع  از  یکی 
بوده و لازم  و توسعه اسلام  برای عظمت  پشتوانه ای 

است این سنت حسنه بیش از گذشته ترویج شود.
آیت الله العظمی لطف الله صافی گلپایگانی پیش 
از ظهر دیروز در جمع رئیس و معاونان سازمان اوقاف 
اظهار کرد: امیدواریم اقدامات گسترده این سازمان 
قرار  عصر)عچ(  امام  عنایت  و  خداوند  رضایت  مورد 
تمکن  که  نیکوکارانی  و  خیرین  افزود:  وی  بگیرد. 
مالی داشته اند در طول تاریخ اموالی از خود به یادگار 
گذاشته اند که در قالب وقف، مسبب برکات و آثار خیر 

فراوان شده است.
باید  وقف  مدیریت  اینکه  بیان  با  تقلید  مرجع  این 
بگیرد  صورت  واقفان  نیت  و  شرع  دستورات  مطابق 
گفت: لازم است نظر واقفان به صورت دقیق و کامل 

تامین شود.
وی ادامه داد: باید مواظب باشید مقاصد افرادی که 
وقفی از خود به یادگار گذاشته اند کاملا محفوظ بماند و 

دلیل ماندگاری وقف نیز همین مسئله است.
آیت الله صافی گلپایگانی با اشاره به اینکه این مسئله 
سبب جلب اعتماد عمومی و گرایش بیشتر به وقف 
خواهد شد خاطرنشان کرد: صدقه جاریه در قرآن کریم 

مورد تاکید قرار گرفته و وقف، مصداق بارز آن است.
این مرجع تقلید تصریح کرد: وقف در طول تاریخ 
موجب انجام کارهای بزرگ و رساندن منفعت به اجتماع 
بوده  عرصه  این  فعالان  برای  بزرگ  افتخاری  و  شده 
است. وی با بیان اینکه لازم است موقوفات فراموش 
و  وقفی  املاک  شناسایی  گفت:  شوند  احیا  شده 
بررسی دقیق وقف نامه ها در این زمینه ضروری است 
ضمن اینکه مطالعه این وقف نامه ها و الفاظی که در آنها 
بکار رفته، نشان دهنده توجه خیرین به نیازهای جامعه 

در هر دوره زمانی است.
آیت الله صافی گلپایگانی ادامه داد: هر چه بیشتر در 
مسیر احیای موقوفات گام برداریم، بیشتر می توانیم به 
گسترش فرهنگ وقف کمک کنیم و در نتیجه گرایش 

به این سنت حسنه نبوی هم بیشتر خواهد شد.
استاد برجسته حوزه علمیه قم وقف را پشتوانه ای 
برای توسعه اسلام دانست و گفت: هرچه موقوفاتی 
بیشتر برای گسترش دین و معارف مکتب اهل بیت)ع( 

داشته باشیم، به عظمت دین اسلام کمک بیشتری 
می شود.

موقوفات  احیای  زمینه  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
زیرا  بگیرد  صورت  بیشتری  تلاش  باید  هم  حوزوی 
حوزه ها موجب نشر معارف دینی می شوند و نفع آنها 
به جامعه می رسد. آیت الله صافی گلپایگانی با تاکید بر 
مستندسازی تاریخی موقوفات و واقفان در دوره های 
گوناگون عنوان کرد: آثاری که خیرین بر جا گذاشته اند 
موجب برکات فراوانی شده و نام نیک آنها را در صفحات 

تاریخ به ثبت رسانده است.
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه  :

1200 نیت وقف در ایران شناسایی شده است
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه  نیز در این دیدار 
گفت: نیت وقف در ایران شناسایی شده که 60 درصد 
آنها مربوط به برپایی عزاداری شهادت امام حسین)ع( 

می شود.
حجت الاسلام والمسلمین سید مهدی اظهار کرد: 
نیازمند  اوقاف،  سازمان  مالی  شفاف سازی  کارکرد 
مکانیسمی است که قبلا فراهم شده، حساب واحد 
واریز  آن  به  درآمدها  همه  که  شده  ایجاد  مشترکی 
می شود و سپس مجددا به محل مصرف نیت واقفان 
ایران  در  وقف  نیت   1200 افزود:  وی  می گردد.  باز 
برپایی  به  مربوط  آنها  درصد  که 60  شده  شناسایی 
بخشی  می شود،  حسین)ع(  امام  شهادت  عزاداری 
مربوط به عتبات عالیات و رفاه زائران است و بعضی هم 

در مورد مدارس خاص هستند.
نماینده ولی فقیه و رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه 
با بیان اینکه موقوفاتی در ایران برای صرف در مدارس 
علمیه نجف اشرف وجود دارند گفت: بعضی وقف ها با 
هدف کمک به توسعه علم و دانش هم وجود دارند که به 
آموزش و پرورش تحویل داده می شوند و حدود 6 هزار 

مدرسه موقوفه را شامل می شوند.
وی ادامه داد: به دنبال تجمیع و احیا موقوفاتی با 
موضوعات خاص هستیم که از جمله آنها می توان به 
برای  موقوفاتی  از  اعم  کرد،  اشاره  علمیه  حوزه های 
مدارس خاص و نیز موقوفات عام که به دنبال احیا آنها 

بوده ایم.
عام،  موقوفات  برخی  در  اینکه  بیان  با  خاموشی 

ساختمان هایی از جمله پالایشگاه احداث شده است 
گفت: به دنبال این هستیم که اگر امکان بازگرداندن 
موقوفه نبود، سهم خاصی به صورت ماهانه به سازمان 

اوقاف پرداخت شود.
رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه با اشاره به تعامل 
این سازمان با شهرداری ها برای احصا موقوفاتی که در 
شوارع و اماکن عمومی فعلی قرار گرفته اند خاطرنشان 
کرد: استفاده از رهنمودهای علما و مراجع تقلید، گام 
مهمی در راستای احیای بهینه موقوفات و عملکرد 

شرعی و قانونی سازمان اوقاف به شمار می رود.
وی گفت: آستان قدس رضوی، حرم مطهر حضرت 
و  شاهچراغ)ع(  حضرت  آستان  معصومه)س(، 
عبدالعظیم حسنی)ع( طبق قانون از حیطه اقدامات 
سازمان اوقاف خارج هستند و بقیه بقاع متبرکه زیر نظر 

این سازمان اداره می شوند.
خاموشی افزود: بیش از 8 هزار بقعه متبرکه با مدیریت 
سازمان اوقاف اداره می شوند و در ایام تبلیغی، مبلغان 
روحانی به آنها اعزام می شوند تا علاوه بر روند تبدیل آنها 
به قطب فرهنگی، از منظر رفع آسیب های اجتماعی 

هم فعالیت های گوناگونی داشته باشند.
 رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف:

 81 کشور در مسابقات بین المللی قرآن تهران 
شرکت می کنند

رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف نیز در این دیدار  
گفت: مسابقات بین المللی قرآن کریم با حضور 300 
نفر از 81 کشور در رشته های حفظ، قرائت و تفسیر در 

تهران برگزار خواهد شد.
حجت الاسلام سید مصطفی حسینی اظهار کرد: 
برگزاری  سازمان،  این  شاخص  اقدامات  از  یکی 

مسابقات بین المللی قرآن کریم است.
وی افزود: مسابقات امسال از حدود یک ماه دیگر 
یعنی حوالی ماه شعبان در تهران آغاز می شود و حدود 
و  قرائت  از 81 کشور در رشته های حفظ،  نفر   300

تفسیر در آن شرکت می کنند.
رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف و امور خیریه 
از راه اندازی رشته خطابه خوانی قرآنی ویژه طلاب در 
این دوره از مسابقات خبر داد و خاطرنشان کرد: از این 
مسئله استقبال شده و طلاب از کشورهای گوناگون در 

آن شرکت می کنند.
وی ادامه داد: به دنبال ایجاد فضای قرآنی به واسطه 
برگزاری این مسابقات در کشور هستیم و نسل نوجوان 

و جوان با قرآن و مفاهیم بلند آن آشنا شوند.
حسینی با بیان اینکه حدود 900 مسابقه قرآنی در 
سطوح منطقه ای، شهرستانی، استانی و ملی در طول 
سال برگزار می شود گفت: این مسابقات در 11 رشته 
از جمله حفظ، قرائت، تفسیر، اذان و دعاخوانی در 
دو بخش برادران و خواهران برگزار می شود و در نهایت 
در  شرکت  برای  ایران  اسلامی  جمهوری  نمایندگان 
مسابقات بین المللی از این طریق انتخاب می شوند که 
تعداد آنها 15 نفر است و در حدود 15 مسابقه خارجی 
شرکت می کنند. رئیس مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف 
و امور خیریه تصریح کرد: در سال های بعد از پیروزی 
در  را  برتر  رتبه های  بیشترین  ایران  اسلامی،  انقلاب 
مسابقات بین المللی قرآن کسب کرده است که تعداد 

آنها به 250 مورد می رسد.

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم  تشریح کرد

برنامه های روز بزرگداشت شهید دراستان قم

مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: همزمان با روز بزرگداشت شهدا 22 
عنوان برنامه با حضور خانواده معظم شهدا، مردم و مسوولان و خادمان به شهدا در قم اجرا 

می شود.
سردار سید جواد هاشمی  پیش از ظهر دیروز در نشست خبری با رسانه به مناسبت 
بزرگداشت روز شهدا افزود: در روز بزرگداشت شهدا مصادف با 22 اسفند طبق روال هر 
ساله ستاد بزرگداشت روز شهدا در بنیاد شهید وامور ایثارگران استان تشکیل و 22 عنوان 
برنامه از جمله برگزاری صبحگاه مشترک در گلزار شهدا، غبارروبی مزار شهدا، دیدار با 
شهدایی که روز 22 اسفند به دنیا آمده یا به شهادت رسیده اند، برگزاری شورای ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت و تجلیل از خادمان به فرهنگ ایثار و شهادت در نظر گرفته شده 
است. از دیگر برنامه های ستاد روز شهدا ، نشست با ائمه جمعه بخش ها به منظور تاکید و 
معرفی روز شهید در خطبه های نماز جمعه و سخنرانی مدیرکل بنیاد پیش از خطبه های 
نماز جمعه قم ،کاشت نهال به نام شهدا، حضور پیام آوران ایثار در اماکن فرهنگی و آموزشی 

از سوی تشکل پیام آوران ایثار، مسابقه انشا نویسی بنام شهدا است.
وی ادامه داد: همچنین ستاد روز بزرگداشت شهدا برگزاری مسابقات ورزشی، تجلیل از 
بازنشستگان و کارکنان بنیاد شهید وامور ایثارگران، ایجاد فضای تبلیغاتی در سطح شهر و 
محل برگزاری نماز جمعه و اجرای نمایشگاه و میز خدمت در مصلای نماز جمعه را برنامه 
ریزی نموده است. سردار هاشمی عنوان کرد: روز بزرگداشت شهدا فرصتی است برای 
تجدید عهد و پیمان با شهدا تا در پیچ و خم روزگار گرفتار غبار فراموشی نشویم و جانمان را با 

عطر یاد شهدا و راه شهدا که همانا حرکت در مسیر سعادت است خوشبو نماییم.
وی تاکید کرد: 77 گلزار شهید نماد اقتدار ،عزت، سربلندی و آزادگی امتی است که 
درس آموز مکتب عاشورا است و هیچگاه زیر بار ظلم و ستم نخواهد رفت و با همان روحیه 
ایثار وشهادت 40 سال تحت لوای پرچم پرافتخار جمهوری اسلامی و با تاسی به ولایت 

فقیه استقلال خویش را حفظ نموده و دشمنان را به زانو در آورده است.
وی بیان داشت: دیدار از خانواده معظم شهدا همانا ترویج فرهنگ ایثار و شهادت است 
و مفتخریم امسال از 8000 خانواده معظم شهید و ایثارگر تکریم صورت گرفت و این طرح 
همچنان ادامه دارد. از دیگر اقدامات بنیاد در ارتباط با جامعه هدف ملاقات مدیرکل با 

خانواده معظم شهدا و ایثارگران با ثبت 660  ملاقات در مناطق بنیاد است.
وی به عملکرد بنیاد در سال جاری پرداخت و افزود: تخصیص وام مسکن به میزان 497 
نفر در سالجاری ، ایجاد اشتغال و فرصت شغلی برای 879 نفر در قالب ارایه وام و برنامه 
های آموزشی و مشاوره و استفاده از سهمیه اشتغال برای 195نفر از دیگر اقدامات صورت 
گرفته است. مدیرکل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم ادامه داد: در بخش آموزش 
خانواده 7500نفر در دوره های آموزش خانواده حضور یافتند، و ارایه خدمات مشاوره در 

مرکز مشاوره شاهد به 3500 نفر ارایه شده است.
سردار هاشمی به خدمات درمانی ارایه شده اشاره کرد و افزود: در قالب طرح پایش 
سلامت به 4200نفر ، بیمه پایه برای 19هزار و 516 نفر و بیمه مکمل برای 38هزار و 154 
نفر خدمات ارایه شده است همچنین مراکز طرف قرارداد بنیاد 135 مرکز و پزشکان طرف 

قرارداد 74 نفر هستند.
وی ادامه داد: در حوزه فرهنگی نیز نصب بیش از 900بنر شهید در قالب ارایه تصاویر 
و وصایای شهدا به زبانهای مختلف دنیا و نصب بنر تنها تصاویر شهدا 1800بنر با هدف 

ارتباط نسلهای انقلاب با شهدا انجام شده است.
وی تاکید کرد: در حوزه نخبگان ایجاد پرونده برای 443 نخبه شاهد و ایثارگر انجام شده 
است که از این تعداد حدود 300نفر دارای مدرک دکتراو کارشناسی ارشد هستند،50 نفر 

هیات علمی و 63 نفر از پزشکان می باشند.

معاون استاندار قم:

قیمت مرغ در قم باید پایین تر از استان های 
دیگر باشد

معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع استانداری قم گفت: قیمت مرغ در بازار 
این استان به دلایل مختلف باید پایین تر از استان های دیگر باشد و در این راستا قیمت 

معقول و قابل قبول تعیین شود.
مهرداد غضنفری روز سه شنبه در سی امین جلسه کارگروه تنظیم بازار قم، افزود: البته 
قیمت مرغ نسبت به روزهای گذشته در حال کاهش است و برای ادامه این روند باید نرخ 
این محصول در بازار بهمن تهران معیار قرار گیرد. وی اضافه کرد: باید ضمن نظارت مستمر 
و کافی، با قیمت معقول از این وضعیت گذر نمود و قیمت ها را مشخص تر و شفاف تر تعیین 
کرد. وی با بیان این که کشتار مرغ در قم تنها در یک کشتارگاه صورت می گیرد، خاطرنشان 
کرد: کشتارگاه مربوطه با مسئولان همکاری لازم را در منطقی شدن قیمت داشته باشد تا 
ابهام های انحصار رفع شود. غضنفری با اشاره به لزوم توزیع مناسب گوشت میان آحاد 
مردم، گفت: با توجه به این که تعاونی های اداره ها، مختلف است، برای قوام کار، کمیته 
ای با محوریت سازمان صنعت، معدن و تجارت و با عضویت دستگاه های مختلف تشکیل 
شد تا امر نظارت و توزیع منطقی تر باشد. معاون استاندار قم در ادامه با تاکید بر تلاش 
مضاعف ستاد تسهیلات نوروز، گفت: مدیران در نیمه اول فروردین ماه باید در استان حضور 

داشته باشند و خروج از استان در مواقع اضطرار نیز با هماهنگی ستاد تسهیلات باشد.
وی افزود: برای نظارت دقیق تر بر فعالیت اصناف سازمان صنعت، معدن و تجارت قم 
لیستی از خودروهای مورد نیاز تهیه نماید و دستگاه ها نیز همکاری لازم را در این راستا 
داشته باشند. غضنفری همچنین بیان کرد: با تدبیری که صورت گرفت تامین شکر به 
میزان کافی انجام شد و ضمن این که قیمت این محصول مشخص می باشد، در توزیع و 

نظارت نیز باید تلاش بیشتری شود.
 

مدیرکل انتقال خون استان قم خبرداد

کاهش اهدای خون در قم
مدیرکل انتقال خون استان قم از کاهش یک و سه دهم درصدی مراجعه برای اهدای 
خون در قم طی امسال خبر داد. مرتضی نوریان گفت: طی 11 ماهه امسال تعداد 47 
هزار و 751 نفر در قم به سازمان انتقال خون مراجعه کردند که نسبت به مدت مشابه سال 
قبل یک و سه دهم درصد کاهش داشته است. وی گفت: طی این مدت تعداد 37 هزار 
و 534 نفر موفق به اهدای خون شدند که نسبت به مدت مشابه سال قبل هشت دهم 
درصد کاهش را نشان می دهد. مدیر کل انتقال خون استان قم اظهار داشت: تعداد اهدا 
کنندگان مستمر طی این مدت در این استان 23 هزار و 290 نفر بوده است که 2 و 6 دهم 
افزایش نسبت به پارسال داشته است. وی گفت: از میان اهدا کنندگان خون در 11 ماهه 
امسال هزار و 455 اهدا کننده خانم ها بوده اند. نوریان اظهار کرد: از ابتدای امسال 49 
هزار و 624 واحد خون به بیمارستان های قم منتقل شد، همچنین 11 هزار و 345 واحد 
خون نیز به شبکه خون رسانی تهران ارسال شده است. وی گفت: پنج هزار و 298 لیتر 

پلاسما از سازمان انتقال خون قم انتقال یافته است.
 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم مطرح کرد

وجود 105 هزار هکتار از کانون های 
گرد و غبار در استان قم

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم گفت: 105 هزار هکتار در چهار نقطه 
جغرافیایی استان، کانون های گرد و غبار هستند که بخشی از این کانون ها پیرامون شهر 

قم قرار دارند.
سید محمد تقی سجادی افزود: وسیع ترین کانون تولید گرد و غبار در استان در دشت 
مسیله است، پنج هزار هکتار نهال کاری در این منطقه انجام دادیم تا بتوانیم حرکت گرد 
و غبار را به سمت شهر قم کنترل کنیم، با اجرای پروژه هایی همچون پارک جنگلی ثامن 
الائمه )ع( و پخش سیلاب به دنبال کنترل کانون های گرد و غبار تهدید کننده شهر قم 
هستیم. سجادی با اشاره به کانون های فوق بحرانی گرد و غبار در استان قم اظهار کرد: 
عملیات مالچ پاشی توام با نهال کاری در منطقه حسین آباد میش مست به صورت پایلوت 
انجام شد تا بتوانیم این کانون ها را کنترل کنیم، عملیات بیابان زدایی در استان قم را با 

همکاری مردم در دستور کار داریم.

آیت الله صافی گلپایگانی  دردیداررئیس سازمان اوقاف:

وقف پشتوانه ای برای توسعه اسلام است

سازمان جنگل ها، مراتع و آبخیزداری امسال شعار خود را »منابع  طبیعی، بزرگ ترین 
سرمايه ملی« تعیین کرده است که هر ساله از 15 تا 21 اسفند ماه با عنوان هفته »منابع 
طبیعی و آبخیزداری« آغاز به کار می کند. نخستین روز این هفته در تقویم تاریخ به نام روز 

»درختکاری« نام گذاری شده است. 
در این روز مردم با حضور در پارک ها یا عرصه های منابع طبیعی با کاشت درخت به 
استقبال سال نو می روند و با انجام این کار نمادین در آستانه بهار، زندگی را به زمین باز 

می گردانند.
مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان در نشست مطبوعاتی به مناسبت هفته منابع 
طبیعی اظهار کرد: امسال در راستای ارج نهادن به هفته منابع طبیعی و روز درختکاری 
و با توجه به سخنان رهبر معظم انقلاب که خواستار اهتمام همگانی درباره پاسداری از 
فضای سبز و ترویج امر درختکاری شدند و توصیه هر ساله ایشان برای حفظ جنگل ها 
و مراتع حجت را برای صیانت از منابع طبیعی برهمگان تمام کرده است، هفته منابع 
طبیعی و روز درختکاری با شعار »منابع طبیعی، بزرگ ترین سرمایه ملی« نام گذاری شده 
است. با توجه به چالش های قرن 21 ، در مباحث منابع طبیعی نیز چالش هایی خواهیم 
داشت که همه دنیا از آن متاثر می شوند. باید وضعیت منابع طبیعی را حفظ کرده و برای 
رسیدن به این هدف همه مردم باید به میدان بیایند و حفاظت به صورت مشارکتی باشد.
محمدحسین شاملی افزود: در سال جاری بارندگی بسیار خوبی داشتیم که در مناطق 
قشلاقی وضعیت بارندگی و پوشش گیاهی بسیار خوب اعلام شد. اگر بارش ها ادامه یابد 
وضعیت خوبی در مراتع و دام خواهیم داشت. وی خاطرنشان کرد: برای نخستین بار در 
سال 97 از محل صندوق توسعه ملی با دستور رهبر معظم انقلاب اعتباری در اختیار 
بخش منابع طبیعی قرار گرفت که تحولی در سطح کشور ایجاد کرد و شاهد جهشی موثر 
بودیم.شاملی، با اشاره به این که در سال 97 تعداد 321 پروژه در سطح استان اصفهان با 
حدود 50 میلیارد تومان اجرا کردیم، بیان داشت: با کمک این اعتبارات به گونه ای عمل 
شد که در هر حوزه ای که ورود می کردیم تمام نیازهای آن حوزه بررسی و انجام می شد؛ 

در حوزه هایی که کار جامع انجام دادیم با مشارکت مردم هم روبه رو شدیم و در حدود 60 
حوزه دیگر شوراها و مردم علاقه مند به کار و متقاضی مشارکت هستند.مدیرکل منابع 
طبیعی استان اصفهان ادامه داد: به لحاظ وجود و اجرای قوانینی در خصوص زمین ها 
از حدود 50 سال پیش اختلافات مالکیتی داشتیم که برای حل این چالش در برنامه 
ششم توسعه کاداستر منابع اجرا شد؛ یک میلیون و 300 هزار هکتار کاداستر انجام شده 
و اسناد مردم و دولت تک برگی شده است و این باعث احساس آرامش مردم در خصوص 

زمین ها و مالکیت شان می شود.
کاهش آتش سوزی در مراتع با کمک مردم

وی با بیان این که به عنوان یکی از شاخص ها و اولویت های کاری بحث حفاظت از 
عرصه های منابع طبیعی مطرح است، گفت: در سال 95 تعداد 289 مورد آتش سوزی 
به مساحت 2هزار و 132 هکتار، در سال 96 تعداد 63 مورد آتش سوزی به مساحت 403 
هکتار، در سال 97 تعداد 36 مورد آتش سوزی به مساحت 172 هکتار داشتیم؛ این 
کاهش آتش سوزی در مراتع با کمک مردم، شوراها، دامداری ها و ... انجام شده است.
شاملی، با اشاره به ایجاد 300 هکتار جنگل برای جلوگیری از بیابان زایی در استان، قطع 
درختان در مناطق کویری را یکی دیگر از مشکلات منابع طبیعی در استان اصفهان 
دانست و ابراز کرد: با تلاش های صورت گرفته امسال قطع درخت در مناطق بیابانی به 
10 درصد سال های قبل کاهش یافته است؛ در مناطق زاگرسی قطع درخت برای تامین 
سوخت توسط روستاییان را داشتیم که نیازمندی به چوب آن ها با دادن آبگرمکن آفتابی، 
بخاری و کپسول برطرف شد. وی همچنین تصریح کرد: 30 درصد از عرصه ها در استان 
اصفهان بیابان است، برای سال آینده تخصیص اعتبارات بیابان و مدیریت دام را به طور 

ویژه در نظر داریم که اصل کار حفاظت از منابع طبیعی است.
دام ها پلاک دار می شوند

مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان با بیان این که مشکلی که هر ساله در منابع طبیعی 
داشتیم ورود زودهنگام دام به استان از جنوب و غرب استان بوده است، ابراز کرد:  در 

طول دو  ماه گذشته با اطلاع رسانی به عشایر و بررسی وضعیت پوشش، هماهنگی کامل 
انجام شد که قبل از خرداد 98 دام به مراتع استان وارد نشود، با عملی شدن این مسئله 
انتظار می رود با توجه به بارش خوب، جهش علوفه ای داشته باشیم.وی ادامه داد: 
یک میلیون و 900 هزار واحد دامی سالانه از مراتع استان اصفهان استفاده می کنند 
که 900 هزار واحد دامی بین اصفهان و استان های قشلاقی در حرکت هستند. برای 
کنترل دام ها، پرونده چرای دامی داریم، در همین راستالازم است دام ها پلاک دار باشند 
که رهیابی دام نیز به راحتی صورت گیرد.شاملی، با اشاره به این که 435 هزار هکتار 
وسعت حوضه آبریز زاینده رود است که 290 هزار هکتار در حوزه استان اصفهان و 145 
هزار هکتار در حوزه چهارمحال و بختیاری است، تاکید کرد: در حوزه استان اصفهان 
هیچ طرح بزرگ آبخیزداری اجرا نشده و طرح های اجرا شده برای جلوگیری از سیلاب 
و نفوذ رسوبات به رودخانه بوده است همچنین هیچ گونه بند ذخیره ای بزرگ در حوضه 
زاینده رود در استان اصفهان وجود ندارد و کار آبخیزداری در استان اصفهان در حوضه 
زاینده رود تعریف نشده است. مجموع طرح های استان اصفهان از حوضه زاینده رود 
خارج شده است؛ چراکه هدف از طرح های آبخیزداری ذخیره و استحصال آب نیست.

وی در پایان در خصوص برخورد با زمین خواری خاطر نشان کرد : امسال هزار و 571 
هکتار تصرفات در 482 فقره پرونده داشتیم که شناسایی و به دستگاه قضائی سپرده 
این نشست عباس  به  حداقل رسیده است. در حاشیه  شدند، تصرفات جدید هم 
قاسمی،  مدیر روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی استان اصفهان روز شمار هفته منابع 
طبیعی را چهارشنبه 15 اسفند ماه: روز ملی درختکاری ،پنجشنبه 16 اسفند ماه: روز 
منابع طبیعی مردم، احیا و توسعه جنگل ها و مراتع، جمعه 17 اسفند ماه: منابع طبیعی، 
مردم، ائمه جمعه و جماعت، شنبه 18 اسفندماه: منابع طبیعی، مردم و حفاظت و 
حمایت،یکشنبه 19 اسفند ماه: منابع طبیعی، مردم، آبخیزداری و مقابله با سیل و 
خشکسالی ،دوشنبه 20 اسفند ماه: منابع طبیعی، مردم، بسیج و همیاران طبیعت و 

سه شنبه 21 اسفندماه : منابع طبیعی، مردم و مجامع علمی و دانشگاهی اعلام کرد.

مدیرکل منابع طبیعی استان اصفهان تاکیدکرد

منابع  طبیعی، بزرگ ترين سرمايه ملی
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طرحجدیددرمجلس؛خروجازبرجامباهمهپرسی!

جدالِرفراندومیدرمجلس

اخیرا بحث برگزاری همه پرسی از سوی طیفی از نمایندگان مجلس مطرح شده 
است. گروهی از نمایندگان طرح همه پرسی با ۴ محور مطرح کرده اند، حالا گفته 
می شود به این طرح محور تازه ای نیز اضافه شده است که در آن "برجام" به همه پرسی 

گذاشته می شود.
*شواهدنشانمیدهدمخالفانافایتیافدرمجمعبیشازموافقان

آناست
به گزارش فرارو، چندی پیش رسانه ها اعلام کردند که جمعی از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی طرحی فوریتی برای برگزاری همه پرسی درباره ۴ موضوع تدوین کردند 
و قرار است پس از جمع آوری امضا برای این طرح، آن را تقدیم هیئت رئیسه مجلس کنند.

براساس گزارش ها طرح مورد نظر در ۴ محور "اف ای تی اف"، "هر ایرانی روزی یک لیتر 
بنزین"، "پرداخت یارانه نقدی ماهیانه ۲۰۰ هزار تومان به جای دلار ۴۲۰۰ تومانی از بابت 
۱۴ میلیارد دلار کالای اساسی" و "تعیین سقف ۷ میلیون تومان برای حقوق مدیران" 
تدوین شده است.هنوز مشخص نشده که این طرح در چه مرحله ای قرار دارد و اساسا 
طراحان آن چه کسانی هستند با این حال روز گذشته حسینعلی حاجی دلیگانی نماینده 
اصولگرای شاهین شهر گفت: "برخی از نمایندگان پیشنهاد داده اند کنار ۴ موضوع فوق، 
بحث خروج ایران از برجام نیز گنجانده شود."او افزود: »برخی از نمایندگان نیز پیشنهاد 
کردند تا بحث توزیع ۸۴۲ هزار میلیارد تومان یارانه پنهان و آشکاری که به مردم داده 
می شود نیز در این طرح گنجانده شود و از مردم پرسیده شود؛ آیا موافق این موضوع 
هستند که این یارانه ها به صورت مستقیم به آن ها پرداخت شود یا خیر؟«حاجی دلیگانی 
تاکید کرد: »با توجه به اینکه پیشنهادات مختلفی درباره این طرح از سوی نمایندگان 
مطرح شده است در حال جمع بندی آن ها هستیم تا طرح کاملی به پارلمان ارائه 
کنیم.«بحث برگزاری همه پرسی در ماه های اخیر درباره لوایح مربوط به پیوستن ایران 
به اف ای تی اف مطرح بوده است. اما حالا برخی نمایندگان به دنبال آن هستند که 
موارد دیگری نیز به همه پرسی بگذارند.محمود صادقی نماینده اصلاح طلب تهران در 
این باره معتقد است: »بعضی از افراد که مخالف سرسخت لوایح مبارزه با پولشویی بودند 
مسایل دیگری علاوه بر این لوایح را به عنوان موضوع همه پرسی مطرح می کنند که 
تصمیم گیری درباره آن ها از طریق عادی به راحتی قابل انجام است؛ به نظر می رسد 
هدف آن ها لوث کردن اصل همه پرسی است.«پیشتر اصلاح طلبان معتقد بودند که اگر 
نظام نمی تواند درباره لوایح مربوط به اف ای تی اف به نتیجه برسد می تواند این لوایح را به 
همه پرسی بگذارد تا مردم درباره آن ها اظهار نظر کنند.البته همه پرسی مخالفان جدی 
دارد. شورای نگهبان یکی از مخالفان آن است. عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای در 
این باره گفته است: »کسی هراسی از رفراندم ندارد، ولی تا زمانی که مجامع قانونی هنوز 
وظایف خودشان را انجام نداده اند و مشغول انجام کار خود هستند، طرح همه پرسی را 
ضروری نمی دانیم.«در میان دیگر نهاد ها تصمیم گیر همچون مجلس و مجمع تشخیص 
مصلحت نیز مخالفان زیادی در این باره وجود دارد. می توان گفت: اکثریت اصولگرایان 
معتقدند نیازی به برگزاری همه پرسی نیست.با این وجود هنوز نهاد های تصمیم گیرنده 
درباره لوایح اف ای تی اف تصمیم نهایی را اتخاذ نکرده اند. مجلس این لوایح را تائید کرده، 
اما شورای نگهبان سه لایحه را رد کرده و با پافشاری مجلس به مجمع تشخیص مصلحت 
ارجاع داده شده است.مجمع یک لایحه دیگر را تائید کرد، اما با وجود برگزاری جلسات 
متعدد به نتیجه نهایی درباره لایحه "پالرمو" و "سی اف تی" نرسیده است. لوایحی که 
مربوط به جرایم پولشویی و حمایت مالی از گروه های تروریستی است.در آخرین جلسه 
روز شنبه هفته جاری تصمیم گیری درباره پالرمو به سال آینده موکول گردید. اف ای 
تی اف چندی پیش مهلت ایران را برای تصویب لوایح تمدید کرد.اخیرا حسن روحانی 
با بیان اینکه نباید ۲۰ تا ۳۰ نفر درباره این لوایح تصمیمی گیری کنند از وضعیت این 
لوایح در مجمع ابراز نارضایتی کرده بود که با انتقاد آیت الله آملی لاریجانی رییس مجمع 
و محسن رضایی دبیر مجمع روبه رو شد.محسن رضایی گفته است: »این حرف، حرف 
دوستانه ای نیست و قانونی هم نیست.«رضایی همچنین اظهار کرد: »اینکه از تاخیرات 
مجمع انتقاد می کنند، درست نیست. هرچه تصمیمات کارشناسی تر باشد و به دیپلماسی 
کشور فرصت داده شود، بهتر است. نمی شود که ایران یک طرفه گام هایی را بردارد و طرف 
مقابل تعهدی ندهند. این تاخیر ها اگر روی حساب و کتاب باشد، منافع زیادی برای جامعه 
دارد.«احمد توکلی دیگر عضو مجمع نیز سخنان روحانی را "اشتباه" و "غیردموکراتیک" 

خواند.چندماه پیش مجلس در بحث های طولانی لوایح اف ای تی اف را تائید کرد

*ادامهجدالرسانهای
در سوی دیگر میدان جدال سنگین رسانه ای ادامه دارد. دو روز پیش عباس عبدی 
تحلیلگر و فعال سیاسی اصلاح طلب به تندی از عدم تصمیم گیری مجمع تشخیص 
مصلحت نظام انتقاد کرد.او در یادداشتی نوشت: »اگر ساختار می تواند در موارد مهم دیگر 
مثل فیلتر تلگرام مساله را از طریق دستور یک بازپرس نهایی کند، بدون اینکه هیچ کس 
محل مشورت قرار گیرد، پس چرا در مورد اف ای تی اف اینقدر امروز و فردا می کند؟ به 
نظر بنده پاسخ آن در تضادی است که نزد بیشتر سیاستگذاران و تصمیم گیران وجود 
دارد. تضادی که در بطن جامعه است و به ذهن و روان آنان نیز رسوخ کرده است.«به 
نوشته عبدی: »تضادی که موجب بن بست عملی و نظری شده است. از یک طرف اگر 
یک کالا کم یا گران شود همه مخالفان "اف ای تی اف" یک صدا فریاد می زنند و وامردم 
سر می دهند. از طرف دیگر می خواهند هم نفت بفروشند، هم پولش را به راحتی بگیرند 
و هم هر طور خواستند خرج کنند، به هر کس و هر گروهی خواستند بدهند و هم برای 
دنیا شاخه و شانه بکشند، و هر شعاری خواستند بدهند.«این کارشناس مسائل سیاسی 
تصریح کرد که "در واقع تضاد اینجاست که به تبعات تصمیمات خود نمی خواهند ملتزم 
باشند. هم می خواهند با فیل بانان دوستی کنند و در عین حال از آنان در یک اتاق ۴×۳ 
میزبانی کنند."عبدی نوشت: »مشکل اینجاست که اول انقلاب این تناقض ها و تضاد ها 
نبود. جامعه به تبعات شعار های خود ملتزم بود؛ و شجاعت این را داشت که اگر آن شعار ها 
و الزامات به بن بست می رسد با شهامت اعلام کند و تغییر سیاست دهد. ولی امروز کسانی 
از مبارزه و قناعت و مقاومت و ایستادگی سخن می گویند که ثروت آنان بی اندازه است. 
خانه های شان و حقوق های شان نجومی است. با لکسوس رفت و آمد می کنند و حقوق 
۱۹ میلیونی را نیز کم می دانند. بعد هم می خواهند پرونده صهیونیسم و امریکا و کل 
استکبار جهانی را در منطقه ببندند.«این انتقاد تند عبدی با واکنش تندر روزنامه کیهان 
روبه رو شد. این روزنامه مدت هاست تلاش می کند که لوایح مربوط به اف ای تی اف به 
تصویب نرسد و معتقد است حمایت از این لوایح خیانت به نظام و کشور است.کیهان روز 
دوشنبه درباره یادداشت عبدی نوشت: »جماعت بزک کننده برجام، انتظار دارند شگرد 
راه بینداز و جابیندازی که نسبت به مجلس در ماجرای برجام به راه انداختند و به تصویب 
۲۰ دقیقه ای برجام ختم شد، این بار درباره اف ای تی اف نیز کارگر شود.کیهان در ادامه 
مدعی شد: »برخلاف جریان مأموریت دار و معذور که جز بزک باج دادن به دشمن، کار 
دیگری نمی شناسد، اعضای مجمع با دقت به بررسی ابعاد موضوع بپردازند؛ هرچند که 
گویا این برخی اعضای دولت هستند که با علم به مخالفت اکثریت اعضای مجمع، مایلند 
رأی گیری به تاخیر بیفتد.«این روزنامه در ادامه با مخاطب قرار دادن عباس عبدی نوشت: 
»آقای عبدی طبق مأموریت- و مانند میرزابنویس ها- رد گم می کند؛ و اگر نه بهتر از هر 
کس می داند که ساکنان ویلا های ولنجک و لواسان و دارندگان دارایی های چند هزار 
میلیاردی و سواران لکسوس و پورشه، مخالف اف ای تی اف هستند یا موافقان و طراحان 

الحاق به آن؟!«حسن روحانی مدت هاست که در جلسات مجمع حضور پیدا نمی کند

 *نیازبهافایتیاف
با وجود اینکه به نظر می رسد لوایح اف ای تی اف با مخالفت اکثریت مجمع روبه رو 
شده است، اما اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهور می گوید تصویب این لوایح 
نیاز کشور است.جهانگیری با انتقاد از خائن خواندن موافقان لوایح گفت: »این چه حرفی 
است اگر کسی گفت: این لوایح تصویب بشود خیانت به کشور است. شما یک نفر فعال 
اقتصادی و صاحبنظر در کشور پیدا کنید که با دنیا صادرات، واردات داشته باشد و معتقد 
باشد بدون این نوع تعاملات بانکی با دنیا می تواند کار اقتصادی انجام دهد، اگر یک نفر 
پیدا شد ما نظر وی را قبول خواهیم داشت.«معاون اول رییس جمهوری افزود: »اگر بر 
تصویب و تایید لوایح اف ای تی اف تاکید می شود، چون نیاز و دغدغه کشور است که باید 
انجام شود نه اینکه صورت مساله را پاک کنیم و بگوییم به این لوایح نیاز نداریم، کسانی 
که در صحنه هستند و در میدان کار حضور دارند اذعان می کنند به این لوایح نیاز است 
تا بتوانند کار کنند.«جهانگیری تاکید کرد: »البته برای هر کاری عوارضی وجود دارد، 
باید دور هم بنشینیم و در مورد آن گفتگو کنیم و مطمئن شویم و به همین دلیل این 
موارد به مراجع مختلف ارجاع داده شده تا دغدغه های خود را بیان کنند و راهکار های 
برطرف کردن دغدغه آن ها را پیدا کنیم، تا فرصت کار کردن و رفع مشکلات مردم و 
فعالان اقتصادی این موضوع نباید از صحنه حذف شود؛ و بایستی اصل باشد ضمن اینکه 

دغدغه ها هم دیده شود.«

نکتـه

بازتاکید 'یوکیا آمانو' مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی مبنی 
بر پایبندی ایران به تعهدات برجامی پس از چهارده بار گزارش، 
بار دیگر نشان می دهد که دستاوردهای دیپلماسی برجامی ورای 
اقدامات ناقص اروپا و خروج دولت ترامپ از برجام، گسترده بوده 

است.
درحالی که جمهوری اسلای ایران و قدرت های جهانی در 
یک ماراتن دوساله به توافقی تاریخی درباره موضوع هسته ای ایران 
دست یافتند و این توافق تحت عنوان 'برجام' توسط قطعنامه ۲۲۳۱ 
شورای امنیت سازمان ملل متحد تایید شد، آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به عنوان بازوی فنی- تخصصی شورای امنیت وظیفه راستی 
آزمایی فعالیت های هسته ای ایران را به عنوان تضمین قطعنامه و 

توافق برجام برعهده گرفت. 
آژانس بین المللی انرژی اتمی پس از ۱۴بار راستی آزمایی، 
فعالیت های هسته ای ایران را مورد تاییدقرارداده و با خروج دولت 
ترامپ از توافق برجام )۱۸اردیبهشت( فشارهای سیاسی و تحریمی 

بر جمهوری اسلامی ایران هنوز باقی مانده است.
'یوکیا آمانو'مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی روزدوشنبه 
طی اظهاراتی درشورای حکام تصریح کرد:ایران در حال اجرای 

تعهدات مرتبط هسته ای خود تحت برجام است.
آمانو افزود: گزارش من در مورد راستی آزمایی و نظارت بر برنامه 
هسته ای ایران تحت قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت، فعالیت های 

مرتبط آژانس در ایران را در چند ماه گذشته پوشش می دهد. 
آمانو با بیان اینکه»آژانس به  راستی آزمایی عدم انحراف مواد اعلام 
 شده هسته ای ایران تحت موافقت نامه پادمان ادامه می دهد«عنوان 
کرد:ارزیابی در مورد فقدان فعالیت ها و مواد هسته ای اعلام  نشده در 

ایران ادامه خواهد یافت.
وی افزود: آژانس در اجرای فعالیت های راستی آزمایی در ایران، 
تمامی اطلاعات مرتبط پادمانی را تجزیه  وتحلیل می کند و این، 
امری زمان بر است و براساس اصول بی طرفی، استقلال و به طور 
عینی و در چارچوب رویه های موجود پادمانی صورت می گیرد و در 

صورت لزوم، در مورد آن اقدام خواهد کرد.
آژانس بین المللی انرژی اتمی سوم اسفند ماه گذشته برای 

چهاردهمین بار، پایبندی ایران به تعهداتش را در برجام تایید کرد.
به دنبال این اظهارات آمانو، 'محمد جواد ظریف' وزیر خارجه 
ایران با اشاره به اینکه آژانس بین المللی انرژی اتمی بار دیگر پایبندی 
ایران به برجام را تأیید کرده درصفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: 
برخلاف دروغ های تمام نشدنی نتانیاهو، ترامپ و همدستانشان 
درباره ایران، آژانس بین المللی انرژی اتمی بار دیگر - و برای چندمین 
بار- وفای به عهد و پایبندی ایران را به توافقی که آمریکا آن را نقض 

کرده، تأیید کرد. با وجود این، کاسه صبر ما دارد لبریز می شود.
اظهارات مدیرکل آژانس بین المللی اتمی وچهارده گزارش این 
آژانس نشانه های فراوانی از پایبندی ایران به تعهدات برجامی خود 
رانشان می دهد؛ تعهداتی که با وجود این انجام می گیرد که 'دونالد 
ترامپ' رئیس جمهوری آمریکا اردیبهشت ماه گذشته از برجام 

خارج شد و تحریم هایی را که به موجب این توافق لغو شده بود 
دوباره اعمال کرد.

درک رهبران آمریکا و اروپا اگر پیش از این مبتنی بر بهره 
گیری از ابزار و گزارش های آژانس بین المللی انرژی اتمی برای 
فشار برایران بود،اکنون گزارش های این نهاد تخصصی سازمان ملل 
مبتنی برتایید پایبندی ایران است. بنابراین رابطه معنادار گزارش 
های آژانس و تحریم از میان برداشته شده است. نشانه ای دیگر از 
تعهد و پایبندی ایران به تعهدات ایران به حقوق و قوانین بین المللی. 
این تحولات درحالی انجام می گیرد که اتحادیه اروپا با اجرای 
در  گامی   )Blocking Statute( تحریم ها  مسدودسازی  قانون 
حمایت از شرکت های کوچک و متوسط برداشت تا این شرکت 
ها به موجب این قانون، مشمول تحریم های آمریکا قرار نگیرند 

و در اقدامی دیگر، وزرای امور خارجه سه کشور اروپایی آلمان، 
فرانسه و انگلیس نیز یازدهم بهمن سال جاری در حاشیه نشست 
اتحادیه اروپا اعلام کردند کانال ویژه پرداخت اروپا و ایران تحت 
عنوان»ساز وکار حمایت از مبادلات تجاری ایران و اروپا )اینستکس 

- INSTEX(به ثبت رسمی رسیده است.
همچنین یک منبع دیپلماتیک تائید کرد که نشست کمیسیون 
مشترک برجام در سطح مدیران سیاسی و معاونان وزرای خارجه 
ایران و ۱+۴ )آلمان،  انگلیس، فرانسه، روسیه و چین( روز چهارشنبه 

)فردا(در وین پایتخت اتریش برگزار می شود.
اقدامات اتحادیه اروپا اگرچه درحوزه سیاسی دستاوردهای 
حمایتی داشته و به نحوی دولت ترامپ را در حوزه ضدبرجامی 
منزوی کرده است اما به طورعملیاتی هنوز دستاوردهای اقتصادی 

کافی به همراه نداشته است.
همچنین اقدامات اروپا در چارچوب تحریم ایران به بهانه واهی 
و غیرمستند اقدام تروریستی علیه مخالفان ایران مستقر در هلند و 

دانمارک، سبب ایجاد شکاف بیشتر در روابط گردیده است.
درحالی که به دنبال اخراج دو دیپلمات ایرانی، روابط ایران و هلند 
به بحران دیپلماتیک میان ایران و اروپا منجرشده بود، خبرگزاری ها 
روز دوشنبه گزارش دادند؛استف بلاک وزیر امور خارجه هلند اعلام 
کرد دولت این کشور پس از اخراج دوتن از دیپلماتهایش از تهران، 

سفیرش را برای مشورت ازایران فراخوانده است.
سخنگوی وزارت خارجه ایران نیز با تایید اخراج دو دیپلمات 
هلندی از جمهوری اسلامی ایران افزود: دو دیپلمات سفارت هلند 
در تهران در چارچوب عمل متقابل عنصر نامطلوب شناخته شده و 
از ایشان خواسته شد در تاریخ های ۱۲ و ۱۳ اسفند خاک کشورمان 

را ترک کنند. 
با هم پیوندی شرایط گذشته، وضعیت کنونی، اقدامات گذشته 
و اقدامات کنونی همه طرف ها می توان چهره طرف های متعهد به 
توافق و چهره طرف هایی که هنوز به برجام عمل نکرده اند را دید. 
اکنون صحنه بین المللی درکشاکش و میانه دو طیفی است 
که بودن یا نبودن را برگزیده اند، بودن برای برجام و نبودن درکنار 
برجام و اجرای تعهداتی که هنوز به طور کامل اجرایی نشده است.

 یکشنبه هفته جاری بود که مجلس در جریان اصلاح موادی 
از قانون انتخابات مجلس مصوبه ای از نظر گذراند، مصوبه ای که 

نمایندگی مجلس بیش از سه دوره متوالی را ممنوع کرد.
مصوبه ممنوعیت نمایندگی مجلس بیش از سه دوره متوالی 
در حالی به تصویب رسید که عده ای آن را خلاف قانون اساسی 
دانسته و بر این باورند که قانون اساسی اجازه محدودیت انتخاب 
مردم  در زمینه نمایندگان مجلس را نداده است. با این حال اما 
موافقان مصوبه مجلس را فرصتی برای گردش نخبگان و مهیا شدن 

فضا برای نیروهای کارآمدتر می دانند.
اما اینکه مصوبه مجلس درباره ممنوعیت نمایندگی مجلس بیش 
از سه دوره متوالی خلاف قانون اساسی است موضوعی است که باید 
تا اعلام نظر شورای نگهبان منظر آن ماند. با این حال برای کسب 
اطلاعات بیشتر درباره این مصوبه به سراغ حسین میرمحمدصادقی 

معاون قوانین مجلس رفتیم.
حسین میرمحمدصادقی درباره مغایرت مصوبه مجلس با 

قانون اساسی گفت: از دو منظر می توان مصوبه مجلس را تفسیر 
کرد؛ مطابق یک نظر از آنجا که قانون اساسی درباره برخی 
مقامات از جمله رئیس جمهور نامزد شدن را به دو دوره محدود 
نمایندگان مجلس هم چنین  به  بنا داشت راجع  اگر  کرده 
محدودیتی قائل شود آن را در متن قانون ذکر می کرد پس 
بنابراین درباره نمایندگی مجلس نوعی سکوت در مقام بیان 
وجود دارد، مطابق با این دیدگاه هر محدودیت دیگری غیر 
از آنچه در قانون آمده برای نمایندگی مجلس می تواند خلاف 

قانون اساسی باشد.
وی ادامه داد: عده ای دیگر اما از منظر دیگری به مساله نگریسته 
و بر این باورند که اصل بر جواز است به این معنی که اگر در جایی 
محدودیتی وجود نداشته و اقدامی ممنوع اعلام نشده باشد علی 
الاصول می توان قانونگذاری کرد، بنابراین در این مورد هم  اصل بر 
این است که نمایندگان مجلس می توانند قانون وضع و محدودیت 
هایی برای کاندیداتوری مجلس اعمال کنند، بر این اساس محدود 

کردن نمایندگی به سه دوره جایز است همان طور که در گذشته 
هم مجلس شرط داشتن مدرک تحصیلی کارشناسی ارشد را برای 
نمایندگی قرار داد بنابراین مصوبه مجلس را می  توان از هر دو 
دیدگاه تفسیر کرد اما با همه این تفاسیر باید منتظر ماند تا شورای 

نگهبان اعلام نظر کند.
وی افزود: البته شخصا معتقدم ایجاد محدودیت در حق انتخاب 
مردم مجاز نیست، بر اساس همین نگاه با گذاشتن شرط داشتن 
مدرک کارشناسی ارشد جزو شروط نمایندگی نیز موافق نبودم و 
نیستم زیرا فردی ممکن است مدرک کارشناسی ارشد نداشته اما 
سواد خواندن و نوشتن داشته و مورد اعتماد مردم باشد و بتواند 

مشکلات حوزه انتخابیه را حل وفصل کند.
معاون قوانین مجلس با بیان اینکه نمایندگی مجلس مقام 
اجرایی نیست، ادامه داد: ایجاد محدودیت در قانون اساسی برای 
مقام اجرایی به این دلیل بوده که شائبه قدرت گرفتن به دلیل 
تداوم حضور از بین برود همانند آنچه در برخی کشورهای عربی 

وجود داشت که روسای جمهور خود را کم کم مادام العمر 
کردند اما به واقع این شائبه در مورد نمایندگان مجلس وجود 

ندارد.
میرمحمدصادقی با طرح این سوال که با چه استدلالی ما باید 
حضور فردی که نقش موثری در بررسی طرح ها و لوایح  مجلس 
داشته را به سه دوره محدود کنیم. افزود: تاکید می کنم خطری که 
راجع به مقام اجرایی در صورتی که سال های متمادی مسئولیت 
داشته باشند وجود دارد راجع به نمایندگان مجلس وجود ندارد که 

تصویب چنین قانونی را توجیه کند.
معاون قوانین مجلس درباره اظهارنظرهایی مبنی بر اینکه مصوبه 
اخیر، مجلس را از افراد باتجربه و استخوان دار و کارشناس تهی 
می کند، گفت: این نقد چندان وارد نیست، اگر این مصوبه، نمایندگی 
را به یک دوره محدود می کرد می توانستیم ایراداتی متوجه آن 
بدانیم اما وقتی نمایندگی را تا سه دوره مجاز دانسته افراد می توانند 

تجربه لازم را کسب کنند.

سفیر اسبق ایران در سازمان همکاری اسلامی تاکید کرد: 
عربستان هنوز هیچ تغییری در سیاست های خصمانه خود علیه 

ایران انجام نداده است.
صباح زنگنه درباره مناسبات ایران و عربستان سعودی گفت: 
سعودی  عربستان  سیاست های  رفتار  بهبود  از  علائمی  هنوز 
علیه ایران مشاهده نمی شود. باید منتظر ماند و دید ریاض پس 
از ملاحظه این همه رفتارهایی که انجام داده و شکست هایی که 
متحمل شده است، چه زمانی می خواهد در رفتارها و سیاست های 

اعلامی و تبلیغاتی خود تجدیدنظر کند.
وی با بیان اینکه عربستان هنوز هیچ تغییری در سیاست های 
خصمانه خود علیه ایران انجام نداده است، اظهار داشت: پس 
از ماجرای قتل جمال خاشقچی این انتظار وجود داشت که آنها 
برای کاهش فشارها و توازن در مناسبات در سیاست خارجی خود 
تجدیدنظر کنند. آمریکا اندکی فشار آورد و باید عربستان بر سر عقل 

آمده باشد اما هنوز درباره ایران چنین چیزی را نمی بینیم.
اینکه  داد:  ادامه  خارجی  سیاست  مسائل  تحلیلگر  این 
سیاست های عربستان نسبت به ایران چه زمانی تعدیل پیدا می کند، 
معلوم نیست و هنوز نشانه ای بروز نکرده است هر چند در برخی 

رسانه های سعودی حجم ایران ستیزی کاهش یافته است.
نشست ورشو برای کشورهای عربی یک شکست بود

زنگنه با اشاره به نشست ورشو تصریح کرد: نشست ورشو برای 
کشورهای عربی یک شکست بود و آنها به نتیجه ای هم نرسیدند. 
ایران به عنوان یک کشور بزرگ، تاکنون در قبال این کشورها از 
خود صبوری و تحمل نشان داده تا شاید این کشورها به عقلانیت 
بازگردند و از کوبیدن بر طبل اختلاف و درگیری دست بردارند ولی 

آنها فعلًا چنین رویکردی را از خود نشان نداده اند.
وی گفت وگو با ایلنا،  با بیان اینکه ایران همواره کشورهای عربی 
را به گفت وگو دعوت کرده است، خاطرنشان کرد: اظهارات اخیر 

علی    اکبر صالحی و قبل از آن، محمدجواد ظریف تاکیدی بر این 
مسئله است که علیرغم نامهربانی ها، ایران با یک موضع عاقلانه و 
مبتنی بر منافع منطقه و جهان اسلام گام بردارد و باید آثارش را در 

رفتار عربستان سعودی مشاهده کرد.
بهبود مناسبات با اسرائیل کمکی به اعراب نمی کند

این کارشناس مسائل جهان عرب افزود: افزایش تنش با ایران 
و بهبود مناسبات با اسرائیل و حرکت به سوی این رژیم اشغالگر 
کمکی به حل مشکلات کشورهای عربی نمی کند و این مسئله فقط 
هم در مورد ایران نیست. به عبارت دیگر، بهبود مناسبت به اسرائیل 
موجب می شود که این دولت ها با ملت های خودشان هم دچار 
تنش و مشکل شوند و لذا عقل ایجاب می کند که آنها سیاست های 

خودشان را تغییر داده و به فکر صلح و امنیت باشند.
زنگنه درباره سفر ولیعهد سعودی به چند کشور در شرق آسیا 
هم ابراز داشت: چند عامل در این سفرها موثر بود؛ یکی مشکلات 

عربستان در غرب و آمریکا از نظر رسانه ای و جو افکارعمومی بود 
که امکان سفر را برای مقامات عالی رتبه سعودی به این کشورها 
نامقدور، غیرممکن و پر ریسک می کند و حتی می تواند به بازداشت 

و دستگیری آنها منجر شود.
وی اضافه کرد: احساس خطر ایالات متحده به این احساس 
که ممکن است سرمایه گذاری ها و اموالشان در غرب مصادره شود 
هم موجب شد تا سعودی به تنوع بخشی سرمایه گذاری هایشان 

بیندیشند.
تلاش  به  اسلامی  همکاری  سازمان  در  ایران  اسبق  سفیر 
سعودی ها علیه ایران اشاره کرد و ابراز داشت: مقامات سعودی 
در این سفر تلاش کردند با ارائه بسته های تشویقی، حمایت این 
کشورها از سیاست های تحریمی آمریکا علیه ایران را جلب کنند 
که این مسئله می تواند به کاهش صادرات انرژی ایران به این کشور 

منجر شود.
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دیپلماسی برجامی موفق در مقابل اروپای ناموفق

معاونقوانینمجلسبااشارهبهمنعنمایندگیبیشازسهدورهمتوالی:

ایجاد محدودیت در حق انتخاب مردم مجاز نیست

صباحزنگنه؛

عربستان درباره ایران هنوز بر سر عقل نیامده است

رییس سـتادکل نیروهای مسـلح گفت: جمهوری اسلامی ایران کشوری نیست که 
از سیاسـت هـای وارداتـی اسـتفاده کنـد، از دانش دیگران بهـره می بریم اما بر اسـاس 

آنچـه خود تصمیم مـی گیریم  دکتریـن را تدوین می کنیم.
سـردار سرلشـگر »محمد حسین باقری« روز سه شـنبه در مراسم دانش آموختگی 
دانشـجویان  دانشـگاه فرماندهی و ستاد )دافوس( ارتش جمهوری اسـلامی ایران، دانش 
را از موضوعـات بـا اهمیت برای نیروهای نظامی عنوان کرد و افـزود: ما از دانش و تجربه 

دیگران حداکثر اسـتفاده را می کنیم اما تقلید گر  نیسـتیم.
وی تصریـح کـرد: جمهـوری اسـلامی ایران با تهدیـدات مختلفی روبه رو اسـت که 
نیروهای مسـلح باید خود را برای رویارویی با آنها آماده کنند.رییس سـتاد کل نیروهای 
مسـلح یـادآور شـد: افتخار ما این اسـت کـه با پیروزی انقلاب اسـلامی تمامـی  راهبرد 
هـا، برنامـه هـای ایـران بر اسـاس آموزه هـای دین مبین اسـلام  انجام می شـود که به 
دانش و دانش پژوهی ارزشـی والا می دهد.سرلشـگر باقری خاطرنشـان کرد: ما از دانش 

و آمـوزش بـه عنـوان یک اولویت نـگاه می کنیم و بـه آن افتخار می کنیم.
وی افزود: ایران به عنوان کشـوری مسـتقل با گذشـت چهار دهه از انقلاب اسلامی، 

در گام دوم انقلاب نگاهی بسـیار جدی و آرمانی به موضوع علم و دانش دارد.
رییـس سـتاد کل نیروهـای مسـلح بـا بیـان ایـن که بـا تهدیـدات و فرصـت های 

جدیدی روبه رو هسـتیم، گفت: وجود کشـوری تابع انقلاب اسـلامی که قلدری قدرت 
هـای جنایـت کار را بـر نمی تابد و توصیه بـه آزادی برای ملت ها دارد، مورد پسـند آنها 

نیسـت، از ایـن رو با ما دشـمنی می کنند.
سرلشـگر باقـری ادامـه داد: مـا امروز بـا انواع تهدید هـای ناهمتراز، همتـراز، جنگ 
های نیابتی توسـط اشـرار و تروریسـت ها و امنیتی مواجه هسـتیم از این رو نیروهای 
مسـلح بایـد بـرای رویارویی بـا انـواع آنها آماده باشـند.وی خاطرنشـان کرد: امـروز می 
بینیـم کشـوری کـه چهار دهه با انـواع تهدیدات و تحریم هـا مواجه بوده اسـت هر روز 
شـاداب تر از گذشـته با تهدیدات مواجه و از فرصت ها اسـتفاده می کند و سـعی دارد تا 
بهترین روابط را با همسایگان برقرار کند.رییس ستاد کل نیروهای مسلح تصریح کرد: 
در منطقـه ای کـه قـدرت هـا در حال تـلاش برای به هـم ریختن امنیـت وآرامش آن 
هسـتند ،ایران در امنیت کامل است.سرلشـگر باقری ادامه داد: بزای عبـور دادن انقلاب 
از موانـع و مواجـه بـا حـوادث آینـده نیروهای مسـلح مسـئولیت دارد کـه در این میان 
مسـیولیت دافوس سـنگین تر اسـت.وی در بخش دیگری از سـخنان خود به حوادث 
پـس از انقـلاب و نقـش آفرینـی هـای ارتش اشـاره کـرد و گفت: بـه انقلاب جـوان ما 
جنگی سـخت تحمیل و سـعی کردند اما ارتش با قدرت جنگید و توانسـت جنگ را با 
سـربلندی به پایان برساند.سرلشـگر باقری به حضور آمریکا در افغانسـتان و عراق اشاره 

کرد و افزود: از دهه ۸۰ ایجاد نیروهای مسلحی نوین در دستور کار قرار گرفت و نیروی 
مسـلح جدیدی شـکل گرفت که توانسـت در مقابل تهدیدات بایستد.

وی افزود: دشـمنی که پس از تصرف آسـوده افعانسـتان، ایران را هدف بعدی عنوان 
کـرد، اذعـان داشـت که تهاجم زمینی به ایران امکان پدیر نیسـت و پـس از آن تهاجم 
موشـکی را مطـرح کـرد امـا متوجه شـد که تهاجـم به ایران  هزینه سـنگینی بـرای او 
خواهد داشـت.رییس سـتاد کل نیروهای مسـلح گفـت: رهبر معظم انقـلاب فرمودند 
دوران »بـزن در رو« تمام شـده اسـت و دشـمن ایـن را درک کرد کـه اگر اقدام نابخردانه 

ای کنـد پاسـخی در خـور و بالاتر از آن دریافـت خواهد کرد.
سرلشـگر باقـری با بیان  این کـه این آرامـش و بازدارندگی  پایدار حاصل دسـت رنج 
عزیزان ما در نیروهای مسـلح و ملت بزرگ  ایران اسـت، افزود: جمهوری اسـلامی ایران 
هیـچ آقـا بالاسـری نـدارد، امـروز در ابتـدای دهه پنجم انقـلاب تصویری افتخـار آمیز 
نسـبت به گذشـته داریـم از این رو باید به شـکلی عمل کنیم که آینـدگان نیز نگاهی 
ایـن چنین به ما داشـته باشـند .وی با بیان ایـن که بیانیه گام دوم انقلاب راه پیشـرفت 
کشـور را ترسـیم می کند، گفت: باید نقش ما در تمدن سـازی آینده و رسـاندن کشور 
بـه قله افتخارات شـناخته شـود  تا با حرکت جهـادی و انقلابی برای رسـیدن به قله ها 

حرکت کنیم.

یـک حقوقـدان در خصـوص آینده دسـتگاه قضایـی در زمان تصـدی رئیس جدید 
دسـتگاه قضا با اشـاره به لزوم مبارزه با فسـاد در تمامی سـطوح گفت: حجت الاسـلام 
و المسـلمین رئیسـی از کیفیت تحولات مختلف قوه قضاییه و نیازهای آن آگاه است و 

امکان اثرگذاری بیشـتری دارد.
بهمن کشـاورز، حقوقدان و وکیل دادگسـتری در گفت وگو با ایلنا، در تشریح آسیب 
هایـی که باید در دوره جدید قوه قضاییه برطرف شـود اظهار کـرد: در این زمینه مبارزه 
بسـیار شـدید با فساد لازم اسـت که در همه سطوح صورت گیرد و گمان می کنم یکی 
از نقاطـی کـه بایـد به آن هـا دقت فراوان شـود مراحل ارجاع اسـت؛ چرا کـه در مراحل 

ارجاع اگر سـخت گیری فراوان شـود مقدار زیادی از مشـکلات شـاید مرتفع گردد.
وی افـزود: نکتـه دیگر اینکه به مسـئله رفاه قضات و کارمندان دسـتگاه قضایی باید 
توجـه خاصـی شـود که بعد از ایـن توجه خـاص و ایجاد موجبـات رفاه آن هـا می توان 
سخت گیری را افزایش داد.کشاورز ادامه داد: ثالثا مسائل رفتاری قضات و نحوه برخورد 
آن هـا بـا مراجعان بـه طور کلی با مـردم باید مورد بازنگـری قرار گیرد و نوعـی آموزش 

در این مورد برقرار شـود.
ایـن حقوقـدان در ادامـه خاطرنشـان کرد: رابعا باید به نحوی عمل شـود که شـائبه 
جهـت گیـری قـوه قضاییـه از هـر جهت یعنـی چه جهـت گیری های سیاسـی و چه 
اقتصـادی و چـه تبعیـض در نحوه برخـورد با افـراد و گروه های مختلف، مرتفع شـود.

*رئیسیازکیفیتتحولاتمختلفقوهقضاییهآگاهاست
کشـاورز در ادامـه در خصـوص نقش حجت الاسـلام و المسـلمین رئیسـی در 

برطـرف کـردن آسـیب های مذکـور بیـان داشـت: بنـده معتقـدم پس از سـال ها 
کسـی کـه در مسـند ایـن کار خواهـد نشسـت از قـوه قضاییـه برآمـده و مراحل 
مختلـف ترقـی را در قـوه قضاییـه را طی کرده اسـت، بنابرایـن از کیفیت تحولات 
مختلـف قـوه قضاییـه و نیازهـای آن آگاه اسـت و هم امـکان اثرگذاری بیشـتری 
دارد و هـم بایـد توجـه کـرد که توجـه جامعه حقوقدانان از ایشـان بالاتـر از موارد 
قبلـی اسـت کـه سـال ها نیـاز داشـتند تـا ببینند بـه کجا آمدنـد و چـه کیفیتی 

حاکم اسـت.

*رابطهمعقولومبتنیبراحتراممتقابلرئیسیباوکلا
وی ادامـه داد: بنابرایـن بـه ایـن جهت ایشـان می تواند بهتـر و موثرتر عمل کند 
و در زمینـه خـاص حـق دفـاع و ارتباط بـا وکلا و کانون های وکلا تـا جایی که من 
بـه یـاد دارم و از زمانـی کـه افتخـار تصـدی کانـون مرکـز را داشـتم و در ادامه نیز 
افتخـار تصـدی اتحادیـه رابطه ایشـان بـا این نهـاد و این افـراد رابطـه ای معقول و 
مبتنـی بـر احتـرام متقابل بود کـه اگر وضعیت ادامه یاید و تعلیق و تشـدید شـود، 
بهتریـن همیـار ایشـان برای اینکـه بتواند در دادگسـتری تحول ایجـاد کند همین 

کانون وکلا هسـتند.
ایـن حقوقـدان تصریـح کـرد: بایـد توجـه کرد کـه رئیس قـوه قضاییـه در زمینه 
مبـارزه بـا فسـاد نقش مسـتقیم و کاملا مشـهودی نمی تواند داشـته باشـد و از نظر 
بنـده نبایـد داشـته باشـد و بایـد این ها را بـه مراجع قضایی بـه معنای اخـص واگذار 
کـرد و رئیـس قـوه قضاییه یکبـار در این مـورد بررسـی و اقدام کرده اسـت که همان 
کافـی اسـت و بـه نظـر بنـده حتـی در آن مورد هـم نیاز به ایـن انـدازه موضع گیری 
نبـوده اسـت؛ چراکـه دادگاه هـا آنگونه که باید کار خـود را انجـام می دادند و می دهند 
و رئیـس قـوه قضاییـه بایـد از دور نظـارت داشـته باشـد که با توجـه به اینکـه موارد 
مطروح در این دادگاه ها و این مسـائل موارد بسـیار سنگینی است و مابه ازای سنگین 
و موارد بسـیار بزرگ باید هم به مسـاله فسـاد اشـراف داشته باشد و نظارت کند و هم 
از طـرف دیگر به این مسـاله توجه داشـته باشـد که ابعاد گسـترده قضیـه و انعکاس 
اجتماعـی باعـث نشـود کـه در رسـیدگی ها احیانـا گرایش به سـرعت بی مـورد و یا 

خدایـی نکـرده بی عدالتـی و کم عدالتـی تحقق یابد.

رییسستادکلنیروهایمسلح:

ایران هیچ گاه از سیاست های وارداتی استفاده نمی کند

بهمنکشاورزتشریحکرد

آسیب هایی که باید در دوره جدید قوه قضاییه برطرف شود
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برترين مردانگى
 شريك كردن برادران در اموال
 و برابرى با آنان در احوال است
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نیم نگاه

نامحـرمانه

اخبــار

سفر به »سوریه« قانونی است؟ 
سوریه هنوز از حالت »فوق العاده« خارج نشده و دولت این کشور هم هنوز هیچ طرح امنیتی 
به ایران ارایه نکرده اما »تور سوریه« در آژانس های ایران با قیمتی در حدود ۳ تا ۶ میلیون تومان 
درحال فروش است.به گزارش ایسنا، نه سازمان میراث فرهنگی و گردشگری مسؤولیت این سفرها 
را می پذیرد و نه سازمان حج و زیارت. حرمت الله رفیعی، رئیس هیأت مدیره انجمن صنفی دفاتر 
خدمات مسافرتی ایران، به ایسنا گفت: تا زمانی که روسیه از حالت فوق العاده خارج نشده، اجرای تور 
به این کشور مجاز نیست و هر آژانسی که این تور را اجرا می کند، تخلف کرده است.مرتضی آقایی، 
مدیر کل عتبات سازمان حج و زیارت، نیز اجرای تور سوریه را غیرمجاز دانست و به ایسنا گفت: هنوز 
برای سفر سوریه و اعزام زائر به این کشور هیچ برنامه ریزی انجام نشده است و این تورها، غیرمجاز 

اجرا می شوند.

قاسمی: به زودی سمت سخنگویی را ترک می کنم
بهرام قاسمی تایید کرد که به زودی سمت سخنگویی وزارت امور خارجه را ترک می کند.این 
دیپلمات ارشد کشورمان که حدود دو سالی است، مسؤولیت سخنگویی و ریاست مرکز دیپلماسی 
عمومی و رسانه ای وزارت امور خارجه را بر عهده دارد، در حاشیه نشست خبری روز دوشنبه اش با 
خبرنگاران داخلی و خارجی در پاسخ به پرسش خبرنگاری تأیید کرد که بزودی این سمت را ترک 
می کند و فرد جدیدی جایگزین او خواهد شد.به گزارش ایسنا، طبق اخبار منتشر شده بهرام قاسمی 
به زودی بعد از طی مراحل تشریفاتی و انجام پروتکل های رایج اداری به عنوان سفیر جمهوری 
اسلامی ایران عازم پاریس خواهد شد و مسؤولیت سفارت ایران در این کشور اروپای غربی را برعهده 

خواهد گرفت.

واکنش وزیر ارتباطات به شعار »مرگ بر رجیستری« 
طی چند روز اخیر با بسته شدن سایت ثبت گوشی های مسافری و رجیستر نشدن موبایل ها، 
عده ای از مغازه داران در واکنش به این اتفاق شعار »مرگ بر رجیستری« را بر زبان می آورند.آذری 
جهرمی به این ماجرا واکنش نشان داد و گفت: »مرگ بر رجیستری!«؛ شعاری که روی دیگر سکه 
»زنده باد قاچاق!« است. مشکل صنف عرضه کنندگان تلفن همراه جای دیگری است -که باید حل 
شود- نه طرح ثبت تلفن همراه که هزاران میلیارد تومان از قاچاق جلوگیری کرده است. #شفافیت و 

مبارزه با فساد هزینه ای دارد که باپرداخت آن مشکلی ندارم #حق الناس

تکذیب نشت آب زیر برج آزادی 
مدیرعامل بنیاد رودکی به عنوان متولی برج آزادی تهران می گوید که خبر نشت آب زیر این 
برج صحت ندارد و این موضوع را رد می کند.علی اکبر صفی پور سه شنبه شب در گفت و گو با ایرنا 
تصریح کرد: این مشکل نشت آب دو سال پیش وجود داشت که با همکاری شهرداری تهران برطرف 
شد و اکنون هیج جای برج نشت آب نداردوی اظهارداشت: سازه برج بتنی است که بیش از 50 سال 
از عمر آن می گذرد و حالت های خشک زدگی که در آن مشاهده می شود نیز مربوط به نشتی 
های سابق است.برخی رسانه ها دیروز به نقل از شهردار منطقه 9 تهران نوشتند که »نشت آب در زیر 
پایه های برج آزادی اتفاق افتاده است که در این خصوص کمیته ای تشکیل شده و درصدد هستیم 

که این مشکل را هر چه زودتر برطرف کنیم«.

تغییر تعدادی از فرماندهان ناجا 
فرمانده ناجا با صدور احکام جداگانه ای روسای جدید پلیس راهور، پلیس فتا، سازمان وظیفه 
عمومی و معاون بهداد ناجا را منصوب کرد.به گزارش ایسنا، با حکم سردار حسین اشتری، سردار 
تقی مهری که پیش از این رییس پلیس راهور ناجا بود به عنوان رئیس سازمان وظیفه عمومی ناجا 
منصوب شد.سردار سیدکمال هادیانفر نیز که رییس پلیس فتای ناجا از زمان تاسیس تاکنون بود به 
ریاست پلیس راهور ناجا منصوب شد و سردار وحید مجید به عنوان رئیس پلیس فتای ناجا منصوب 
شد.سرهنگ محمدرضا حسینی آباجلو نیز معاون بهداد ناجا شد.پیش از این نیز سردار حسن خانی 

با حکم فرمانده ناجا جایگزین سردار مقیمی در پلیس آگاهی ناجا شده بود.

ظریف: به زودی در دمشق با اسد دیدار می کنم 
وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت که به زودی به دعوت رسمی دولت سوریه عازم 
دمشق شده و با »بشار اسد« رییس جمهوری سوریه دیدار می کند.به گزارش ایرنا، شبکه تلویزیونی 
»الفرات« روز سه شنبه در گفتگو با »محمد جواد ظریف« به نقل از وی آورده است که بشار اسد از 
او برای سفر به دمشق دعوت به عمل آورده و وی به این دعوت پاسخ مثبت داده و به زودی عازم 
سوریه می شود.تلویزیونی الفرات گفته است که به مناسبت سفر قریب الوقوع »حسن روحانی« 
رییس جمهوری ایران به عراق این مصاحبه اختصاصی را با ظریف انجام داده و به زودی مشروح آن 

را پخش می کند.

جهانگیری: به خاطر مردم باید تحمل کنیم 
معاون اول رئیس جمهور تاکید کرد: به خاطر مردم و کشورمان باید برخی از ادعا ها را تحمل کنیم.

اسحاق جهانگیری در توییتر خود نوشت:همه حرف هایی که علیه دولت زده می شود را میتوان 
ظرف 5 دقیقه جواب داد. وقتی زمان آن برسد حتما جواب خواهیم داد، اما الان شرایط کشور به 
گونه ای است که هیچ موضوعی و هیچ دغدغه ای مهمتر از اداره کشور و رفع مشکلات زندگی مردم 

نیست. به همین دلیل مابه خاطر مردم و کشورمان باید برخی از ادعا ها را تحمل کنیم.

فرماندار قم:

ایجاد صف در توزیع مرغ و گوشت 
قابل قبول نیست

فرماندار قم گفت: ایجاد صف در توزیع مرغ و گوشت قابل قبول نیست و باید با برنامه ریزی 
لازم، علاوه بر این که از ایجاد صف جلوگیری شود، این محصول به دست مصرف کننده واقعی 

برسد.
سیار روز سه شنبه در سی امین جلسه کارگروه تنظیم بازار قم، افزود: تقسیم محموله ها 
باید توسط ستادی که برای توزیع تشکیل شده است، انجام شود تا گوشت و مرغ میان قشرهای 
مختلف جامعه که استحقاق دریافت دارند، توزیع گردد.وی با بیان این قیمت جوجه، ذرت و سویا 
سه عامل اساسی در تعیین قیمت مرغ است، اضافه کرد: قیمت جوجه ریزی متاثر از واکنش 
منفی مرغداران به بازار نهاده هاست و در صورتی که قیمت نهاده ها تثبیت شود، بر قیمت مرغ 

نیز موثر خواهد بود.
وی با بیان این که رفتار نامناسب با تولیدکننده اثر منفی روی بازار مرغ دارد، گفت: اگر قیمت 
مرغ در قم، متفاوت از بازار بهمن تهران باشد، در حق تولیدکننده اجحاف می شود و با توجه 
به این که تا 15 فروردین ماه تقاضا برای خرید مرغ زیاد است، با مدیریت کارآمد، قیمت این 
محصول منطقی تعیین شود.سیار تاکید کرد: با توجه به این که جوجه ریزی در قم مناسب با 
نیاز مردم است، انتظار داریم قیمت این محصول در استان به ازای هر کیلو، 2 هزار تا سه هزار 
ریال ارزان تر از شهرهای مجاور باشد که این امر قابل تحقق است.وی در ادامه با اشاره به این که 
نخستین سفرهای نوروزی در 10 روز آینده آغاز می شود، بیان کرد: برنامه ریزی برای نظارت و 
کنترل قیمت کالاها و خدمات باید به صورت جدی تری نسبت به سال های گذشته دنبال شود.

وی اضافه کرد: باید با ورود واقعی به عرصه کنترل قیمت ها، به مردم اطمینان خاطر دهیم و با 
متخلفان برخورد قاطع صورت گیرد.

فرماندار قم همچنین گفت: با توجه به این که در نوروز، محدودیت های ترافیکی در هسته 
مرکزی شهر اعمال می شود، نانوایی هایی بیرون از این محدوده برای پخت تعداد کافی نان تعیین 

شوند تا مسافران با سختی تهیه نان مواجه نشوند.
 رئیس سازمان جهاد کشاورزی قم نیز گفت: با توجه به اختلاف قیمت سویا، قیمت مرغ در 
قم تفاوت زیادی با استان های همجوار داشت و تصمیم گرفته شد تا قیمت این محصول در 

بازار بهمن تهران به صورت پایه تعیین شود و بر همین اساس پیش برویم تا قیمت کاهش یابد.
محمدرضا طلایی افزود: روز گذشته قیمت هرکیلوگرم مرغ 148 هزار و 500 ریال بود که 
امروز با کاهش ۶ هزار ریالی به 142 هزار ریال رسید. مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی 
استانداری قم نیز با اشاره به اولویت بندی برای توزیع گوشت، گفت: قشرهای آسیب پذیر تحت 

پوشش کمیته امداد و بهزیستی، کارگران و رانندگان تاکسی در اولویت می باشند.
مجید آوری فرد با بیان این که کارمندان در اولویت بعدی هستند، افزود: ساختار توزیع باید 
مناسب شود و مکان های توزیع در نقاط مختلف شهر باشد، تا صف های طولانی تشکیل نشود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

بهسازی تجهیزات صنعتی 
رونق تولید و اشتغال استان را در پی دارد

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: بهسازی تجهیزات و ماشین آلات 
واحدهای صنعتی موجب رونق تولید و افزایش سطح اشتغال استان خواهد شد.

محمود سیجانی بیان کرد: استفاده از ماشین آلات و تجهیزات جدید در واحدهای صنعتی 
برای رونق بخشیدن به فرآیند تولید و افزایش میزان اشتغال، امری لازم و ضروری است و در 
همین رابطه مسئولان استان به دنبال جذب اعتبارات بیشتر برای حمایت از تولید کنندگان در 

این بخش هستند.
وی افزود: کاهش قیمت تمام شده محصول از جمله مهمترین مزایای استفاده از تجهیزات 
مدرن در واحدهای صنعتی است که موجب افزایش رقابت پذیری کالای تولید شده در بازارهای 
داخلی و بین المللی می شود.وی ادامه داد: بیشتر واحدهای صنعتی فعال درقم را صنایع پیشرفته 
و مدرن تشکیل می دهد که برای نگه داشتن سطح کیفیت محصولات تولیدی خود، نیازمند به 
روز رسانی مداوم تجهیزات مورد استفاده هستند.سیجانی گفت: برای حمایت از این واحدها، بسته 
های مالی متنوعی همچون پرداخت تسهیلات بانکی در نظر گرفته شده است تا واحدهای صنعتی 

استان به مرور زمان با فرسودگی ماشین آلات خط تولید خود، مواجه نشوند.
وی افزود: وقتی واحدهای صنعتی به تجهیزات مدرن مجهز باشند می توانند در مدت کوتاهی 
و با صرف هزینه کمتری نسبت به تولید محصول خود اقدام کنند که این مساله رضایت مشتریان 

و پایدار ماندن چرخه مالی واحد صنعتی را درپی خواهد داشت.
وی ادامه داد: اگر بخواهیم محصولات تولیدی قم بیش از پیش مورد توجه بازارهای داخلی 
و خارجی قرار بگیرد باید به دنبال ارتقا فرآیند تولید آن باشیم و نوسازی ماشین آلات مهمترین 
اقدامی است که در این بخش می توانیم انجام دهیم، بنابراین همکاری بیشتر بانک ها در این 

زمینه برای تامین اعتبارت مورد نیاز یک ضرورت اجتناب ناپذیر است.

بازگشت نوستالوژی به عقب! کاریکاتور

محمدعلى رجبى

با حضور مدیران شهرداری قم انجام شد؛

بازدید استاندار و شهردار قم 
از پروژه های عمرانی شهرداری قم

 استاندار قم به همراه شهردار و جمعی از مدیران استانی از پروژه های در 
دست اقدام شهرداری قم بازدید کردند.

بهرام سرمست استاندار قم به همراه سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار 
قم ظهر سه شنبه از تعدادی از پروژه های عمرانی شهرداری قم بازدید کردند.

عبدالله جلالی رئیس شورای اسلامی شهر قم، محسن بهشتی معاون 
هماهنگی امور عمرانی استانداری قم، اعضای شورای اسلامی شهر قم و 

اصحاب رسانه استان قم، سرمست را در این بازدید همراهی کردند.
تقاطع غیر همسطح میدان ولی عصر )عج(، باغ پرندگان، تقاطع شهرک 
قدس و بزرگراه مرجعیت، تقاطع غیر همسطح بلوار پیامبر اعظم )ص( و بلوار 
فردوسی و خط یک متروی شهر قم از جمله پروژه هایی بود که مورد بازدید 
سرمست قرار گرفت.بهره برداری از پل روگذر تقاطع غیر همسطح میدان 
ولی عصر )عج( در خرداد ماه سال 98، افتتاح فاز نخست باغ پرندگان قم در 
تابستان سال 98 و بهره برداری از تقاطع شهرک قدس و بزرگراه مرجعیت 
تا پایان سال 9۷ جزو وعده های مدیران شهرداری قم به استاندار قم در این 
بازدید بود.استاندار قم پس از بازدید از پروژه های شهرداری قم با حضور در 
سازمان قطار شهری قم در جلسه ای در خصوص پروژه متروی شهر قم 
شرکت کرد.در این بازدید از تقاطع غیر همسطح بلوار پیامبر اعظم )ص( و 
بلوار فردوسی که در حال اجرا می باشد بازدید و در جریان میزان پیشرفت 

پروژه و موانع پیش رو قرار گرفتند.

معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم خبرداد

خریداری 2 هکتار باغ توسط شهرداری
معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم گفت: در سال جاری دو هکتار 
باغ در شهر قم خریداری کردیم که بخشی از این باغ ها بوستان شده است. 
غلامرضا جانقربان با اشاره به وضعیت باغ های شهر قم اظهار کرد: مساحت 
این باغ ها به عوامل مختلف از جمله کاهش منابع آبی، افزایش ارزش افزوده 
اراضی و نیز اجرای طرح های توسعه شهری به شدت در شهر قم کاهش 
پیدا کرده است.وی ادامه داد: مساحت باغ های شهر قم که روزی اکسیژن 
این شهر را تامین می کردند، کم شده است، در سال 94 در قالب مصوبه 
کمیسیون ماده پنج باغ های شهر قم که حدود 100 هکتار هستند، از 
محدوده شهری خارج شدند و حفاظت از باغ های شهر قم بر عهده سازمان 
جهاد کشاورزی است.معاون شهرسازی و معماری شهرداری قم افزود: در 
چند سال اخیر در هر سال اعتباراتی در بودجه شهرداری برای خریداری 
باغ های شهر قم در نظر گرفتیم و این باغ ها را به بوستان های محلی تبدیل 
کردیم، در سال جاری دو هکتار باغ در شهر قم خریداری کردیم که بخشی 
از این باغ ها بوستان شده، مکان باغ های خریداری شده در بلوار سمیه، 
۳0 متری قائم و جوار بلوار امام رضا)ع( است.جانقربان حفظ باغ های قم 
را نیازمند منابع ملی دانست و خاطرنشان کرد: سرعت خشک شدن باغ ها 
در شهر قم بالا است و تنها با منابع ملی می توان که این باغ ها را حفظ و به 
بوستان ها تبدیل کرد و گرنه خود صاحبان باغ ها به دلایل مختلف علاقه ای 

به بهره برداری از آن ها ندارند.

علیرضا اقبالیان:

بودجه سال آینده منطقه پنج 
به ۱۴۰ میلیارد تومان می رسد

شهردار منطقه پنج قم گفت: بودجه در نظر گرفته شده منطقه پنج 
استان قم در سال 9۷ چیزی بالغ بر 110 میلیارد تومان بود و قرار است 
بودجه سال 98 به 140 میلیارد تومان برسد. علیرضا اقبالیان در خصوص 
بودجه سال آینده شهرداری منطقه پنج گفت: بودجه در نظر گرفته شده 
منطقه پنج شهرداری قم در سال 9۷ چیزی بالغ بر 110 میلیارد تومان بود 
و قرار است بودجه سال 98 به 140 میلیارد تومان برسد.وی در خصوص 
پروژه های سال 98 گفت: جدا از بحث فضای سبز می توان به دو عنوان 
از جمله اتصال بلوار فردوسی در منطقه چهار به بلوار پیامبراعظم به طول 
هزار و 100 متر و همینطور اتصال رینگ اول مسجد مقدس جمکران 
به کمربندی جنوبی به طول هزار و 400 متر و عرض 82 متر در این 
زمینه اشاره کرد،اقبالیان همچنین به برنامه این منطقه برای ادامه رینگ 
دوم مسجد مقدس جمکران از خیابان امام حسن عسگری تا بلوار حجت 
اشاره کرد.شهردار منطقه پنج قم اضافه کرد: بیشتر ارتقا کمی و کیفی بلوار 
پیامبر اعظم و سرمایه گذاری دراین بلوار و اتصال رینگ ها به شوارع احداث 
شده مانند بلوار آیت الله بروجردی و جاده کاشان به صورت ایمن و جهت 
دسترسی راحت تر زائرین مسجد مقدس جمکران و حرم مطهر حصرت 

معصومه)س( را در برنامه خود برای سال آینده داریم.

سخنگوی سازمان آتش نشانی شهرداری قم  خبرداد

کمپین نه به چهارشنبه سوری خطرناک
سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم از کمپین 
نه به چهارشنبه سوری خطرناک در شهر قم خبر داد. حمید کریمی 
اظهارداشت : ما آتشنشانان در سراسر کشور به برگزاری جشن و شادی 
مردم عزیز احترام می گذاریم  و همیشه و در همه جا در خدمت مردم 
بوده ایم اما خواست تمامی آتش نشانان کشور این است که مردم یک 
چهارشنبه سوری سنتی و ایمن را پشت سر گذاشته تا انشاءالله به سلامت 
سرسفره هفت سین در کنار خانواده خود عید نوروز را آغاز نمایند.وی افزود: 
امیدواریم با برگزاری چهارشنبه سوری ایمن شاهد کاهش حوادث جانی 
-قطع عضو -و خسارات مالی در کشور و بویژه در شهر قم باشیم.مسئول 
ارتباطات و امور فرهنگی سازمان آتشنشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم 
افزود: از شهروندان درخواست داریم  به احترام شهدای آتش نشان در سطح 
کشور همیار و همگام با آتشنشانان غیور و فداکار باشند.وی با اشاره به توزیع 
بروشور های ایمنی و پوسترهای حاوی تصاویر و نکات ایمنی در خصوص 
چهار شنبه سوری از فردا در سطح مدارس شهر قم توسط سازمان اتش 
نشانی خبر داد و اذعان داشت:   از همه فرهیختگان ، دانشگاهیان ، دانش 
اموزان ،اصناف، ادارات دولتی و غیر دولتی ،نهادهای مردمی و همه مردم 
شریف و بزرگوار قم  دعوت کرد به حضور پررنگ در کمپین نه به  چهارشنبه 

سوری خطرناک بپیوندند.

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم مطرح کرد

سه نیاز اولیه مسافران نوروزی
 معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم اطلاع رسانی 
درست، پارکینگ و اسکان را سه نیاز اولیه مسافر در ورود به شهر قم دانست.

سید امیر سامع با تاکید بر لزوم اطلاع رسانی به زائران گفت: باید 
در سه نقطه از ورودی شهر قم ایستگاه  های هدایت مسافران، با حضور 
نمایندگان دستگاه  های مرتبط و اماکن اقامتی ایجاد شود.وی با اشاره به 
کمبود پارکینگ در ایام تعطیلات نوروز درسطح شهر بیان کرد: لازم است 
از ظرفیت محوطه های عمومی اداره ها و مدرسه ها برای پارک خودروی 
مسافران استفاده شود تا با شلوغی معابر مواجه نشویم.وی خاطرنشان کرد: 
سه نیاز اولیه زائران در ابتدای ورود به شهر؛ اطلاع رسانی درست، پارکینگ و 
اسکان است.سامع تاکید کرد: به هیچ وجه نباید درایام تعطیلات نوروز شاهد 
استقرار کانکس در عوارضی آزادراه قم - تهران باشیم، چراکه این مساله 

موجب ایجاد گره ترافیکی در این نقطه شهر می  شود.

اخبــار

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم گفت: شهربازی میدان 
۷2 تن این شهر تغییر کاربری پیدا نمی 
کند و شهردار دستور راه اندازی و احداث 
یک شهربازی جدید با تجهیزات استاندارد 

را در این مکان صادر کرده است.
پیام جوادیان پیش از ظهر دیروز در 
نشست خبری که در سالن جلسات سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم برگزار 
شد با اشاره به شهربازی ۷2 تناظهارداشت : 
این شهربازی که به موسسه کوثر از موسسه 
های زیر مجموعه و وابسته به بنیاد شهید 
و امور ایثارگران واگذار شده بود، قرارداد آن 
در آبان سال 9۶ به پایان رسید.جوادیان با 
بیان اینکه شهرداری برای تمدید قرارداد، 
چند شرط از جمله استانداردسازی وسایل 
و تجهیزات و همچنین بازسازی محوطه 
افزود:  کرد،  تعیین  را  آن  فضای سبز  و 
موسسه مذکور تمایلی به این کار نداشت، 
از این رو پس از دریافت 25 میلیارد ریال 
هزینه مستحدثات و انشعابات، این محل 
را تخلیه کرد.وی یادآور شد: پیشنهادهای 
مختلفی برای تعیین کاربری آن مطرح و 
قرار بود که به پایانه مسافربری تبدیل شود، 
ولی در نهایت، کاربری آن همان شهربازی 
اعلام شد.جوادیان ادامه داد: موضوع انتخاب 
سرمایه گذار از طریق اداره سرمایه گذاری 
و جذب مشارکت های شهرداری در حال 
انجام است و شهردار نیز دستور داده هر چه 

سریعتر یک شهربازی جدید احداث شود.
* افزایش سرانه فضای سبز شهر 

قم به بیش از ۱9 متر مربع
وی  به اینکه در سال 94 بوستان های 
اظهار  است،  بوده  مورد  قم 2۷۷  شهر 
کرد: این تعداد در بهمن ماه سال جاری 
به ۳50 مورد رسیده است هر چند 1۳ 
با توجه به  پارک شهری نیز داریم که 
افزایش قیمت ها و مشکلات دیگر تاکنون 
به بهره برداری نرسیده اما امیدواریم تا سه 

ماه نخست سال آینده به افتتاح برسد.
شهر  جمعیت  آمار  کرد:  اضافه  وی 
مقدس قم یک میلیون و 1۶1 هزار نفر 
بوده که تا پایان بهمن ماه سال جاری به 
یک میلیون و 24۷ هزار نفر رسیده است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری قم خاطرنشان کرد: 19.۳9 
متر مربع به ازای هر شهروند قمی در شهر 

مقدس قم فضای سبز داریم که این آمار 
در سال 94 نزدیک به 1۶ متر مربع بوده 
است، این نشان می دهد که وضعیت ما 
نسبت به کلانشهرهای کشور مطلوب تر 
است.وی با بیان اینکه سرانه جنگلی شهر 
قم 12 متر مربع بوده که تا بهمن ماه سال 
عنوان  است،  رسیده  به 15.0۳  جاری 
کرد: سرانه بوستان های شهری برای هر 
شهروند در سال 94 بیش از ۳.۶0 بوده 
که در سال جاری به 4.۳۶ رسیده است.

جوادیان عنوان کرد: یکی از سیاست های 
ما در شهرداری این است که بوستان هایی 
که قابلیت تبدیل شدن به بوستان های 
شهری را دارند را مورد توجه قرار دهیم و 
برای این مورد نیز سرمایه گذاری های لازم 

را دنبال کرده ایم.
محوطه سازی  عملیات  آغاز   *

بزرگ ترین شهربازی قم 
عملیات  اینکه  به  اشاره  با  وی 
شهربازی  بزرگ ترین  محوطه سازی 
شهر قم آغاز شده و قرارداد آن با بخش 
خصوصی به انجام رسیده است، مطرح 
بوستان غدیر و  این شهربازی در  کرد: 
میان مجموعه آب و تاب و کهکشان غدیر 
قرار دارد که بهره برداری از این شهربازی 
در  توانمند  از شرکت های  یکی  به  نیز 
حوزه شهربازی سپرده می شود و عملیات 
ساخت و نصب آن تا پایان سال جاری 
به پایان می رسد.جوادیان با بیان اینکه 
کمپینگ بزرگ شهر قم در بوستان غدیر 
درنظر  هکتار  از 1۶  بیش  مساحتی  با 
گرفته شده است، عنوان کرد: هر شب 
می توانیم چهار هزار نفر را در بوستان غدیر 

ساماندهی کنیم.

* یشرفت فیزیکی ۷۰ درصدی 
پارک کوهستانی 

وی از دیگر پروژه های شاخص قم را 
ایجاد پارک کوهستانی در جنوب شهر ذکر 
کرد و گفت: این پروژه که به میزان هزار 
هکتار است از میدان مفید بوستان کوثر 
آغاز و تا جمکران ادامه دارد و قیمت های 
جلو و پشت کوه دو برادران را نیز در بر 
می گیرد.جوادیان ادامه داد: این پروژه با 
پیشرفت ۷0 درصدی مواجه بوده و ۳0 
درصد دیگر آن نیز در حال اجرایی شدن 
است.وی همچنین از ساخت بوستان زائر 
حدفاصل بلوار آیت الله بروجردی خبر 
داد و بیان کرد: محوطه سازی این پروژه 
انجام شده است و اگر در سال های آینده 
شهرداران دیگری هم بیایند این پروژه را 
ادامه می دهند.مدیرعامل سازمان پارک ها 
0و فضای سبز شهرداری قم ادامه داد: در 
این بوستان، تله کابین، ترن، رینگ پیاده 
دیده  سواری  دوچرخه  پیست  و  روی 
شده است.وی با اشاره به دیگر امکانات 
بوستان هزار هکتاری اشاره و بیان کرد: 
باغ  مقدس،  دفاع  موزه  به  بوستان  این 
خاطره ها، موزه جانوران و کلیه ملزومات 

شهروندی مجهز است.

نیازمند  قم  در  درختکاری   *
مشارکت مردم است 

طرح  اجرای  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تصفیه جامع پساب فاضلاب و خاکستری 
در دستور کار قرار گرفته است، گفت: 
در  فاضلاب  این  از  نادرست  استفاده 
تهدید  کشاورزی  و  تولیدی  بخش های 
جدی برای سلامت مردم خواهد بود که 

مسئولان این موضوع توجه لازم را ندارند.
جوادیان با بیان اینکه درختکاری در قم 
نیازمند مشارکت مردم است، تصریح کرد: 
امیدواریم در سال آینده خیابان و معابری 
بدون درخت نداشته باشیم و بعد از آن 
بتوانیم به کوچه ها و معابر ورود کرده و 
گسترده تر  شیوه  به  مردم  مشارکت  از 
بسترهای  به کمبود  استفاده کنیم.وی 
تفریحی در شهر قم اشاره کرد و افزود: 
شهربازی پارک ۷2 تن بر اساس مصوبه 
شورای سیاست گذاری همچنان شهربازی 
خواهد ماند و با استفاده از ظرفیت بخش 
خصوصی وضعیتی بهتر از گذشته نیز 

خواهد داشت.
میان  در  اصله درخت  * ۷۰هزار 

شهروندان توزیع  می شود
بخش  قرارداد  شد:  یادآور  وادیان 
خصوصی در شهربازی پارک علوی در 
سال 94 به پایان رسید و امیدواریم سالن 
کامپیوتری  بازی های  برای  متری  هزار 
ایجاد و از ۶ هزار متر باقیمانده نیز برای 
نصب دستگاه های جدید استفاده کنیم.

وی ادامه داد: یک میلیون اصله درختچه، 
210 هزار اصله درخت و 5 و نیم میلیون 
گلدان در سال جاری در سطح فضای 
سبز شهر مقدس قم مورد استفاده قرار 
گرفته است.مدیرعامل سازمان پارک ها 
و فضای سبز شهرداری قم با بیان اینکه 
۷0 هزار اصله درخت برای توزیع در میان 
درنظر  درختکاری  هفته  در  شهروندان 
امسال  کرد:  عنوان  است،  شده  گرفته 
گل های رز، نسترن و کاغذی نیز برای 
توزیع در هشت ایستگاه در هشت منطقه 

شهری پیش بینی شده است.
نگاه  صادق)ع(  امام  دانشگاه   *

مثبتی به حفظ پارک سالاریه ندارد 
پارک  درخت های  وضعیت  از  وی 
گفت:  و  کرد  یاد  قم  قدیم  سالاریه 
دادستانی مجوز ورود سازمان پارک ها 
و فضای سبز شهرداری قم به محدوده 
مالکیت دانشگاه امام صادق)ع( را صادر 
کرده است تا این سازمان بتواند علاوه 
باقیمانده  درخت های  از  حراست  بر 
نسبت به کاشت درخت های جدید نیز 
اقدام کند اما تاکنون دانشگاه نسبت به 
کاشت این درختان نگاه مثبتی نداشته 

است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم :

شهربازی میدان 72 تن با تجهیزات جدید راه اندازی می شود

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم گفت: مترو قم در 
بخش ساختمانی حدود ۶0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد 
و واگن مورد نیاز برای این طرح تامین خواهد شد. علیرضا 
قاری قرآن عصر سه شنبه در جلسه شورای سازمان قطار 
شهری قم بیان کرد: بر اساس مصوبه شورای عالی فنی، 
بنا بود که امسال فاز نخست خط یک مترو در 2 ایستگاه 
آماده شود. وی با بیان این که مساله تحریم بر روی این 

طرح تاثیرگذار بوده است، تاکید کرد: راهبرد ما در حد 
امکان این است که به سوی تولید داخلی برویم تا هم در 
راستای اقتصاد مقاومتی و هم تقویت تولید داخلی گام 
برداریم و نیز از وابستگی خود به خارج از کشور بکاهیم. 
وی اجرای طرح مترو را، جزو طرح های کلان دانست و 
خواستار مساعدت های مسئولان استانی و کشوری در 
این زمینه شد و افزود: باید عقب  ماندگی  های این بخش از 

متروی قم در ۶ ماه نخست سال آینده جبران شود. معاون 
فنی و عمرانی شهرداری قم خاطرنشان کرد: در شرایط 
فعلی از پیمانکار مترو انتظار داریم تا که گام  های بزرگ 
 تری را برای راه  اندازی کامل این طرح بردارد. قاری قرآن 
در بخش دیگر سخنان خود اظهار کرد: تلاش و کوشش 
می کنیم تا طرح های عمرانی و ترافیکی شهرداری قم در 

زمان  بندی انجام  شده به بهره  برداری برسد.

معاون شهردار قم: 

مترو قم در بخش ساختمانی 6۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد 

در نظر دارد به استناد مجوز هیات مدیره سازمان، مدیریت و ارائه خدمات در 8 ایستگاه دوچرخه  شهری در 
بوستان های تعیین شده سطح شهر قم را به شرح ذیل به مدت یکسال شمسی و بصورت مزایده عمومی به شرکت 
واجدالشرایط واگذار نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت اطلاع از شرایط و دریافت و تحویل اسناد و شرکت در مزایده 
از تاریخ نشر آگهی دوم به جز ایام تعطیل تا پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخه ۱39۷/۱2/26 به نشانی قم، بلوار 
غدیر، جنب جایگاه گازCNG و تالار آرین، واحد امور قراردادهای سازمان مراجعه و در صورت نیاز با شمارۀ تلفن های 

59 و 32۴25۰58  داخلی های ۱۴۱ و ۱۴2 تماس حاصل فرمایند.
توضیحات : 

سپرده شرکت در مزایده به مبلغ )به عدد(: ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال، )به حروف(: یکصد میلیون ریال به صورت ضمانتنامه 
بانکی با اعتبار سه ماه به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم یا فیش واریز نقدی به حساب سپرده شمارۀ 

۱۰۰۷89۴2655۷ نزد بانک شهر شعبه میدان جهاد و به نام سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم.
هرگاه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد. 

هزینه کارشناسی و درج آگهی به عهده برنده مزایده می باشد. 
سازمان در رد یا قبول هریک از پیشنهادها مختار است.

پیشنهادات رسیده ساعت 9.3۰ صبح روز دو شنبه مورخه ۱39۷/۱2/2۷ در محل سازمان، در کمیسیون مزایده مطرح 
و پس از بررسی و کنترل اسناد، برنده مزایده اعلام خواهد شد. 

سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده مندرج است. 

سازمان حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری قم

روابط عمومی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت دوم(


